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Αντιπρόεδρος του ΠΑΝΕΛ-
ΛΗΝΙΟΥ ΔΙΚΤΥΟΥ ΠΟΛΕΩΝ 
ΥΓΕΙΑΣ επελέγη ομόφωνα από 
το διοικητικό συμβούλιο ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης 
Τσιούμαρης κατά την πρόσφα-
τη τακτική γενική συνέλευση 
με στόχο την ανασύσταση του 
δικτύου που είχε περιπέσει τα 
τελευταία χρόνια σε αδράνεια.

Η τιμητική επιλογή του δή-
μου Πτολεμαϊδας να συμ-
μετέχει στο νέο διοικητικό 
συμβούλιο του Ελληνικού Δι-
κτύου Υγιών Πόλεων έγινε 
από τον πρόεδρο του απερ-
χόμενου συμβουλίου και τέως 
γεν. γραμματέα του υπουργεί-
ου εσωτερικών Αθ. Βεζυργιάν-
νη, αξιολογώντας τη δράση και 
τη συμμετοχή της Πτολεμαϊδας 
από την πρώτη στιγμή ίδρυσης 
του ελληνικού δικτύου. Ταυτό-
χρονα η επιλογή του δημάρχου 
Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιού-
μαρη για τη θέση του αντιπρο-
έδρου έγινε από τον πρόεδρο 
του δικτύου, πρόεδρο του πα-
νελληνίου ιατρικού συλλόγου 
και δήμαρχο Αμαρουσίου Γ. Πα-
τούλη εκτιμώντας το γεγονός 
ότι η Πτολεμαϊδα είναι από τις 
τρεις πόλεις που έχουν ήδη πι-
στοποιηθεί στο ευρωπαϊκό δί-
κτυο υγιών πόλεων.

Να σημειωθεί ότι οι διαδικα-
σίες κύλησαν σε κλίμα συναι-
νετικό, ενώ όλες οι αποφάσεις 
ήταν ομόφωνες. Η συμμετοχή 
του δήμου Πτολεμαϊδας στο δί-
κτυο εξασφαλίζει την πρωτοπο-

ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ 
ΤΟΥ ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΥ ΔΙΚΤΥΟΥ 

ΠΟΛΕΩΝ ΥΓΕΙΑΣ 
ΕΞΕΛΕΓΗ Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔ ΑΣ

ρία σε θέματα ανταλλαγής κα-
λών πρακτικών στον τομέα της 
υγείας και της δημόσιας υγιει-
νής με στόχο τη βελτίωση της 
ποιότητας ζωής των πολιτών.

Η γενική συνέλευση πρα-
γματοποιήθηκε την Παρασκευή 
28 Μαΐου στο δημαρχείο Αμα-
ρουσίου, ενώ ο νέος πρόεδρος 
του Ελληνικού Δικτύου Υγιών 
Πόλεων και δήμαρχος Αμαρου-
σίου κ. Πατούλης ανέφερε ως 
προτεινόμενο πρόγραμμα του 
Δικτύου για την περίοδο 2010 
-2011, τα παρακάτω:

- Την ανασύσταση Γραμματείας 
και μεταφοράς έδρας

-  Τη συγκέντρωση στοιχείων 
των Δήμων Μελών 

- Την οργάνωση ομάδας συ-
νεργατών και συνεργαζόμε-
νων φορέων

- Την οργάνωση δύο συνα-
ντήσεων εργασίας

- Τη μετάφραση τεχνικών κει-
μένων και βιβλίων Παγκό-
σμιας Οργάνωσης Υγείας 

- Επαφές για συνεργασία με 
Πανεπιστημιακούς φορείς, 
ΜκΟ, φορείς της Τ.Α. αλλά 
δίκτυα και οργανώσεις με 
παρεμφερείς σκοπούς 

- Τη συμμετοχή σε ευρωπαϊ-
κά προγράμματα 

- Την οργάνωση Πανελληνίου 
Συνεδρίου 

- Την παροχή τεχνογνωσίας 
προς Δήμους Μέλη 

- Την οργάνωση προγραμμά-
των προαγωγής της Υγείας 

- Τη συνέχιση της εκπόνησης 
προφίλ υγείας και σχεδίων 
υγείας των πόλεων μελών

- Την ολοκλήρωση, επικαιρο-
ποίηση και ψήφιση από το 
Δ.Σ. του κανονισμού οργά-
νωσης και λειτουργίας που 
είχε επεξεργασθεί το προ-
ηγούμενο Δ.Σ.

- Τη δημιουργία ιστοσελίδας 
                  

Τα μέλη του νέου Δ.Σ. τα 
οποία ψηφίστηκαν ομόφωνα εί-
ναι:

Τακτικά μέλη: 
Εκπρόσωπος Δήμου Λαυρί-

ου κ. Προμοίρας 
Εκπρόσωπος Δήμου Ηλιού-

πολης κ. Κολιοφώτης
Εκπρόσωπος Δήμου Γλυφά-

δας κ. Δίβαρης 
Εκπρόσωπος Δήμου Ραφή-

νας κ. Βουδούρης 
Εκπρόσωπος Δήμου Ν. Ψυ-

χικού κ. Χαροκόπος 
Εκπρόσωπος Δήμου Φιλο-

θέης  κα Παυλίδου
Εκπρόσωπος Δήμου Πτολε-

μαϊδας κ. Τσιούμαρης
Εκπρόσωπος Δήμου Αιγά-

λεω κ. Σαμόλης 
Αναπληρωματικά μέλη: 
Εκπρόσωπος Δήμου Ύδρας 

κ. Αναστόπουλος
Εκπρόσωπος Δήμου Ιερά-

πετρας κα Γιαντζάκη
Εκπρόσωπος Δήμου Κερα-

τσινίου κ. Μακρινός                 
Γενική Διευθύντρια του Δι-

κτύου ορίστηκε η κα Ντ. Παπα-
θανασοπούλου. 



σελ.2

Έργα ύψους 3.100.000 €

Έργα ύψους 3.100.000 € υπέγραψε ο Δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης 

Τσιούμαρης με τους ανάδοχους εργολάβους. Πρόκειται για έργα ανα-

πλάσεων, όπως οι παρεμβάσεις στην οδό Νικολαϊδη, μια σειρά έργων κα-

τασκευής κόμβων που κατά κοινή ομολογία διευκολύνουν την κυκλοφορία, 

αλλά για τρία έργα που αφορούν σε συντηρήσεις κτιρίων.

Ανάπλαση οδού Ανανία Νικολαϊδη και κατασκευή 2 κόμβων

Η ανάπλαση της οδού Ανανία Νικολαϊδη αποτελεί μια από τις προτεραιό-

τητες της δημοτικής αρχής σε ότι αφορά στον τομέα αντίστοιχων έργων.

Το έργο περιλαμβάνει την καθαίρεση των παλαιών πεζοδρομίων και της 

ασφάλτου της οδού και την επαναδιαμόρφωσή του με στόχο την αισθητική, 

λειτουργική και κυκλοφοριακή αναβάθμιση της οδού. Επίσης, περιλαμβάνει 

τη διαμόρφωση κυκλικού κόμβου και νησίδων στη διασταύρωση της Ανανία 

Νικολαϊδη με τις οδούς Ρήγα Φεραίου, Επιβατών και Ελευθερίας, όπου στο 

παρελθόν σημειώθηκαν τροχαία με ανθρώπινα θύματα, κυκλικού κόμβου και 

νησίδων στη διασταύρωση με την οδό Καραϊσκάκη, καθώς και διαμόρφωση 

νησίδας μπροστά από την είσοδο του σιδηροδρομικού σταθμού, όπου κατα-

λήγει η οδός.

Πρόκειται για ένα έργο συνολικού προϋπολογισμού 2.190.238,16 ευρώ.

Έργα

Κ ό μ β ο ς  ο δ ώ ν  Ε λ ε υ θ ε ρ ί α ς  κ α ι  Α ν α ν ί α  Ν ι κ ο λ α ΐ δ η



σελ.3

υπέγραψε ο Δήμαρχος Πτολεμαϊδας

ΚΟΜΒΟΙ 
Μετά την αποδοχή που είχαν κατά κοινή ομολογία οι κόμβοι που ήδη κατασκευ-

άστηκαν, όπως π.χ. στην έξοδο προς την Ασβεστόπετρα και το γεγονός ότι οι κόμ-
βοι είναι λειτουργικοί και αποτελούν παγκόσμια τακτική, συνεχίζεται η κατασκευή 
κόμβων και σε άλλα σημεία καρμανιόλα.

Πρόκειται για παρεμβάσεις, οι οποίες θα διευκολύνουν την κυκλοφορία των 
οχημάτων, σύμφωνα με το σχεδιασμό που έγινε λαμβάνοντας υπόψη τις κυκλοφο-
ριακές μελέτες, που έχουν γίνει τα τελευταία χρόνια για τον Δήμο Πτολεμαΐδας. 

Οι κόμβοι περιλαμβάνουν τριγωνικές νησίδες, την κατασκευή καινούργιων κρα-
σπεδορείθρων και κιγκλιδωμάτων για την ασφαλή μετακίνηση των πεζών, σημεία 
ηλεκτροφωτισμού και απαραιτήτως όλες τις υποδομές για τη λειτουργία φωτεινού 
σηματοδότη.

Οι κόμβοι θα συμβάλλουν στην καλύτερη ρύθμιση της κυκλοφορίας με σκοπό 
την αποσυμφόρηση των σημείων αιχμής.

Η δημιουργία  των κόμβων προβλέπεται στις διασταυρώσεις των οδών:
• 25ης Μαρτίου- Μονής Γουμεράς προϋπολογισμού 272.085,00€ (Υδραγωγείο)
• 25ης Μαρτίου-Ελ. Βενιζέλου προϋπολογισμού  383.538,00 € (Σχολή Εκπαί-

δευσης Δημοτικής Αστυνομίας – LIDLE)
• Γράμμου-Μικράς Ασίας  προϋπολογισμού 24.541,00€ (Τεχνικές Σχολές)

Επίσης, ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας υπέγραψε ένα σοβαρότατο έργο, το οποίο 
αφορά στην αποκατάσταση της περίφραξης του 3ου ΕΠΑΛ και του 2ου ΣΕΚ Δή-
μου προϋπολογισμού 125.280,00€, τη συντήρηση του 12ου δημοτικού σχολείου 
43.650,00€, αλλά και την αντικατάσταση εγκατάστασης θέρμανσης στο κτίριο της 
Πυροσβεστικής 28.712,00€.

Έργα



σελ.4Έυρωπαϊκά Δίκτυα
ΣΗΜΑΝΤΙΚΑ ΤΑ ΟΦΕΛΗ ΠΟΥ ΑΠΟΚΟΜΙΖΕΙ 

Ο ΔΗΜΟΣ ΑΠΟ ΤΗ ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ 
ΣΤΟ ΣΥΜΦΩΝΟ ΔΗΜΑΡΧΩΝ

ΣΤΗΝ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑ ΟΙ ΕΤΑΙΡΟΙ 
ΤΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ URBACT II 

Μεγάλα οφέλη από τη συμμετο-
χή και την ενεργοποίησή του στα 

ευρωπαϊκά δίκτυα αποκομίζει ο Δήμος 
Πτολεμαϊδας. Ο Δήμαρχος Γρηγόρης 
Τσιούμαρης ενημερώθηκε από το Σύμ-
φωνο Δημάρχων για την απόφαση του 
αρμοδίου για θέματα Ενέργειας  Επι-
τρόπου Günther Oettinger να προτεί-
νει την κατανομή ποσού 115 εκ. € στα 
μέλη του δικτύου.

Συγκεκριμένα, την ανακοίνωση ότι 
σκοπεύει να προτείνει στην Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή την ανακατανομή του αδιάθετου 
ποσού των 115 εκ. € που προέρχονται 
από το Ευρωπαϊκό Πακέτο Οικονομικής 
Αποκατάστασης για την αειφόρο ανάπτυ-
ξη σε περιφερειακό και τοπικό επίπεδο 
στα μέλη του Συμφώνου Δημάρχων έκα-
νε ο Ευρωπαίος Επίτροπος Oettinger στις 
4 Μαΐου. Η ανακοίνωση έγινε στο πλαίσιο 
της γενικής συνέλευσης του Συμφώνου 
Δημάρχων που έγινε στο Ευρωκοινοβού-
λιο, ενώ παρόντες ήταν οι κ. Θαπατέρο, 
Μπαρόζο και Μπούζεκ.

Να σημειωθεί ότι ο Δήμος Πτολεμα-
ΐδας είναι ο πρώτος Ελληνικός δήμος 
που συμμετείχε στο Σύμφωνο των Δη-
μάρχων, έπειτα από απόφαση του δη-
μοτικού συμβουλίου, εκφράζοντας την 
επιθυμία των κατοίκων για την προστα-
σία του περιβάλλοντος και την ανάληψη 
σχετικών δράσεων. Ο Δήμαρχος Πτο-
λεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης πέρυσι 
συμμετείχε στην ιδρυτική συνεδρίαση 
που πραγματοποιήθηκε στις Βρυξέλ-
λες μαζί με άλλες τέσσερις ελληνικές 

πόλεις και ένα σύμπλεγμα νησιών του 
Αιγαίου. Φέτος, το παράδειγμα ακο-
λούθησαν άλλοι 49 ελληνικοί δήμοι.

Το δίκτυο Ενεργειακών Πόλεων, το 
οποίο έχει παίξει έναν ιδιαίτερα σημα-
ντικό ρόλο σ’ αυτή τη διαδικασία συγ-
χαίρει τον Επίτροπο γι’ αυτό το πρώ-
το βήμα, το οποίο περίμεναν με αγωνία 
οι 1700 πόλεις που συμμετέχουν στο 
Σύμφωνο.

Το Σύμφωνο των Δημάρχων έχει ήδη 
δείξει την ικανότητά του να επηρεάζει 
της προτεραιότητες της Ε.Ε., εμπλέκο-
ντας σε όλα τα επίπεδα (περιφερειακό, 
τοπικό) τις πόλεις και τους πολίτες, με 
στόχο να επιτυγχάνουν τους στόχους που 
έχουν τεθεί σε ότι αφορά στην ενέργεια 
και την κλιματική αλλαγή. Αυτή η διαδι-
κασία που δεν έχει προηγούμενο δείχνει 
ότι η Ευρώπη γνωρίζει πώς να κινητοποι-
ήσει τις δυνάμεις με ένα πρακτικό τρόπο. 
Όπως παρατήρησε ο κ. Μπαρόζο «αυτό 
που κάνετε δεν έχει προηγούμενο και τα 
μάτια όλου του κόσμου σας παρακολου-
θούν με μεγάλο ενδιαφέρον».

«Μόλις ξεκινήσαμε το ταξίδι. Χρει-
αζόμαστε να αναπτύξουμε και να εφαρ-
μόσουμε φιλόδοξα σχέδια δράσης» 
κατέληξε ο Επίτροπος Oettinger. Το δί-
κτυο ενεργειακών πόλεων συμφωνεί 
απόλυτα και θα κάνει προτάσεις με αυ-
τούς τους στόχους πολύ σύντομα. 

Ο Δήμος Πτολεμαϊδας μέσα από τη 
συμμετοχή του στο Σύμφωνο Δημάρ-
χων αποκτά κύρος και πολλαπλά οφέ-
λη σε όλα τα επίπεδα.

Στην Πτολεμαϊδα οι εταίροι της πρότα-
σης CASH του προγράμματος URBACT 

II, στο οποίο συμμετέχει ο δήμος Πτολεμα-
ϊδας.

Καλωσορίζοντας τους εταίρους του 
προγράμματος στην Πτολεμαϊδα ο κ. Τσιού-
μαρης ανέφερε χαρακτηριστικά «ο δήμος 
Πτολεμαϊδας συμμετέχει σε σημαντικά ευ-
ρωπαϊκά δίκτυα με στόχο την ανταλλαγή τε-
χνογνωσίας και καλών πρακτικών με μεγά-
λες πόλεις που έχουν εμπειρία σε ζητήματα 
ενέργειας και περιβάλλοντος. Στο πλαίσιο 
του συγκεκριμένου προγράμματος προσπα-
θούμε να αποκομίσουμε για τη βελτίωση της 
ενεργειακής απόδοσης κτιρίων σε καινούρ-
γιες κατασκευές, αλλά και υφιστάμενα κτί-
ρια».

Ο κ. Τσιούμαρης χαρακτήρισε τη μετα-
τροπή του διοικητηρίου της ΑΕΒΑΛ σε βι-
οκλιματικό κτίριο ως το μεγάλο επίτευγμα 
και πρότεινε τις εργατικές κατοικίες και 
τα βιομηχανικά κτίρια της ΑΕΒΑΛ ως υπο-
θέσεις μελέτης, ενώ αναφέρθηκε στις 
προτάσεις που κατέθεσε ο δήμος στο 
πρόγραμμα «ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ» για την ενερ-
γειακή αναβάθμιση δημοσίων κτιρίων. 

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο υπεύθυ-
νος για το πρόγραμμα από την πλευρά της 
συντονίστριας πόλης Εσιρόλ κ. Τιερί Μο-
νέλ, ο οποίος αναφέρθηκε στις συμμετέ-
χουσες πόλεις στο πρόγραμμα που ξε-
κίνησε το Νοέμβριο του 2009, οπότε και 
υποβλήθηκε στη Γραμματεία του προ-
γράμματος URBACT η πρόταση.

Ο κ. Μονέλ απηύθυνε μάλιστα πρό-
σκληση στο δήμαρχο Πτολεμαϊδας να 
συμμετέχει  τον Απρίλιο σε συνάντηση 
που θα γίνει στην Εσιρόλ σε επίπεδο δη-
μάρχων, όπου θα κατατεθούν οι πολιτικές 

απόψεις πέρα από τις τεχνοκρατικές. Επί-
σης χαρακτήρισε ξεκάθαρους τους στό-
χους του δήμου Πτολεμαϊδας για τα ενερ-
γειακά δρώμενα και θετική την παρουσία 
της Πτολεμαϊδας πάνω σε θέματα καινο-
τομίας και τεχνολογίας.

Φιλοδοξία του CASH είναι να προτεί-
νει νέες λύσεις και να προωθήσει νέες 
πολιτικές στην Ευρωπαϊκή Ένωση για 
την αειφόρο ανακαίνιση μονάδων στέγα-
σης (δημόσια κτίρια, εργατικές κατοικί-
ες, ιδιωτικές κατοικίες κ.λ.π.), με απώ-
τερο σκοπό την αύξηση της ενεργειακής 
τους απόδοσης.

Στο πλαίσιο της παρουσίας τους εδώ 
οι συμμετέχοντες θα πραγματοποιήσουν 
μία εκτεταμένη, έγγραφη ανάλυση και  με-
λέτη των εφαρμογών στην Πτολεμαϊδα, 
έτσι ώστε να φανεί πώς με απλές τεχνι-
κές και σχετικά προσιτές οικονομικά τε-
χνολογίες μπορεί να αυξηθεί η ενεργεια-
κή απόδοση των κτιρίων και να μειωθούν 
παράλληλα τα  επίπεδα εκπομπών διοξει-
δίου του άνθρακα.

 Το τελικό παραδοτέο του δικτύου θα 
είναι ένας πρακτικός οδηγός, αφιερω-
μένος στις Ευρωπαϊκές πόλεις αλλά και 
στους επαγγελματίες του κατασκευαστι-
κού κλάδου,  προς όφελος των ευρωπαί-
ων κατοίκων.

Οι πόλεις του δικτύου είναι οι εξής: 
• Echirolles (Γαλλία) 
• Πτολεμαΐδα (Ελλάδα)
• Bridgend (Ουαλία), 
• Brindisi (Ιταλία)
• Frankfurt-Am-Main (Γερμανία)
• Tatabanya (Ουγγαρία)
• Utrecht (Ολλανδία)
• Yambol (Βουλγαρία)
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Στο επίκεντρο του ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος βρίσκεται η διημερίδα για την ενέρ-
γεια και την επιχειρηματικότητα που διοργανώνεται από το δήμο Πτολεμαϊδας και 

την ΑΝΚΟ στις 20 και 21 Μαρτίου στο ξενοδοχείο «Παντελίδης».
Η εκδήλωση πραγματοποιείται στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Εβδομάδας Αειφόρου 

Ενέργειας 2010 (EU Sustainable Energy Week 2010) και έχει στόχο να παρουσιάσει 
έργα και καλές πρακτικές που πραγματοποιούνται, με πρωτοβουλία του Δήμου Πτολε-
μαΐδας για την ενίσχυση της επιχειρηματικότητας, με σεβασμό στο περιβάλλον της πε-
ριοχής.

Ήδη, λοιπόν στη σελίδα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής με τίτλο «Εβδομάδα για την Αει-
φόρο Ενέργεια 2010» (http://www.eusew.eu/page.cfm?page=event_content2&sby=4
&sval=86&sd=40255&id=715) το πρόγραμμα της διημερίδας παρουσιάζεται αναλυ-
τικά, με στόχο να ενημερωθούν οι ευρωπαίοι εταίροι για τα όσα σημαντικά διαδραματί-
ζονται στον τομέα αυτό στην Πτολεμαϊδα και στη χώρα γενικότερα.

Μεγάλο ενδιαφέρον υπάρχει και από πλευράς ελληνικών συμμετοχών, καθώς το 
πρόγραμμα της ημερίδας περιλαμβάνει εισηγήσεις σχετικά με τις αναπτυξιακές πρωτο-
βουλίες του δήμου Πτολεμαϊδας, το ΒΙΟΠΑ, τη Ζώνη Εγκατάστασης Θερμοκηπίων στην 
πρώην ΑΕΒΑΛ, αλλά και παρεμβάσεις για εφαρμογές στα θέματα ενέργειας που απο-
τελούν καλές πρακτικές που έχει ήδη εφαρμόσει ο δήμος Πτολεμαϊδας, πρωτοπορώ-
ντας στον τομέα αυτό.

ΜΕΓΑΛΟ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝ ΓΙΑ ΤΗ ΔΙΗΜΕΡΙΔΑ 
ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ  ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΝΕΡΓΕΙΑ ΚΑΙ ΤΗΝ 

ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ

Ανάπτυξη \ Διημερίδα για την ΕΝΕΡΓΕΙΑ & την ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ
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ΤΕΚΜΗΡΙΩΜΕΝΕΣ ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ Κ ΑΙ Κ ΑΙΝΟΤΟΜΕΣ ΛΥΣΕΙΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔ ΑΣ 
Γ Ι Α  ΤΟ  Π Α Ρ Ο Ν  Κ Α Ι  ΤΟ  Μ Ε Λ ΛΟ Ν  Σ Τ Η Ν  Ε Ν Ε Ρ Γ Ε Ι Α  Κ Α Ι  Τ Η Ν  Ε Π Ι Χ Ε Ι Ρ Η Μ ΑΤ Ι ΚΟΤ Η ΤΑ

Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε στην Πτολεμαΐδα η διημερίδα για τις 
καινοτόμες  δράσεις και πρωτοβουλίες του Δήμου Πτολεμαΐδας με αντικεί-

μενο την ενέργεια και την επιχειρηματικότητα.
Η διημερίδα διεξήχθη στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Εβδομάδας Αειφόρου 

Ενέργειας 2010 (European Sustainable Energy Week 2010, www.eusew.eu ).
Ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας   Γρηγόρης Τσιούμαρης  στην εισήγηση του επι-

σήμανε ότι:
«Για την Αλλαγή του παραγωγικού περιβάλλοντος, την απεξάρτηση από την 

«μονοκαλλιέργεια» της ΔΕΗ και την προστασία του περιβάλλοντος, ο Δήμος 
Πτολεμαΐδας, με εμπιστοσύνη στην επιστημονική πρωτοπορία και στις δυνατό-
τητες της Αυτοδιοίκησης, υλοποιεί καινοτόμα έργα και δράσεις, ιδιαίτερα στον 
ενεργειακό, τον περιβαλλοντικό και τον επιχειρηματικό τομέα. Για τον δήμο , το 
περιβάλλον, η ενέργεια και η επιχειρηματικότητα αποτελούν ένα σύνολο.

Στον Δήμο Πτολεμαΐδας πιστεύουμε ,τόνισε ο Δήμαρχος, ότι η μεγαλύτερη 
καινοτομία που έχει να επιδείξει ο Δήμος είναι η αγορά το 2003 (με ίδιους πό-
ρους του Δήμου), του εργοστασίου της πρώην ΑΕΒΑΛ, που έκλεισε στα μέσα της 
δεκαετίας του 1990, οδηγώντας στην ανεργία πάνω από 1200 άτομα. Για πρώ-
τη φορά στην Ελλάδα, ένας Οργανισμός Τοπικής Αυτοδιοίκησης εξαγοράζει έναν 
πρώην βιομηχανικό χώρο με σκοπό να τον αξιοποιήσει.

Αμέσως μετά την εξαγορά αυτή, καταστρώθηκε ένα μεγαλόπνοο σχέδιο ανά-
πτυξης της ευρύτερης περιοχής με σκοπό την αύξηση της απασχόλησης, την 
ενίσχυση της επιχειρηματικότητας, την τόνωση της τοπικής οικονομίας, την προ-
στασία του περιβάλλοντος καθώς και την προετοιμασία της περιοχής Εορδαίας 
για τη μετάβαση στη μεταλιγνιτική περίοδο».

Από την πλευρά του ο καθηγητής του ΑΠΘ  Γεράσιμος Μαρτζόπουλος «τεκ-
μηρίωσε το συγκριτικό πλεονέκτημα εγκατάστασης στη ΖΕΘ, μέσω του σημαντι-
κά μειωμένου κόστους λειτουργίας των θερμοκηπίων που συμβάλει στη βιωσι-
μότητα της επένδυσης».

Η   Βάλυ Λιόλιου ,Βοηθός Διευθύντρια Κέντρου Δοκιμών Ερευνών και Προτύ-
πων ΔΕΗ:  Παρουσίασε το πρόγραμμα της ΔΕΗ για πιλοτική ανάπτυξη συστήμα-
τος φόρτισης ηλεκτρικών αυτοκινήτων στις πόλεις Κοζάνης/Πτολεμαΐδας/Φλώ-
ρινας.

Ο  Γιώργος Μπλάνας: Καθηγητής ΤΕΙ Λάρισας : Παρουσίασε τα συμπερά-
σματα της στρατηγικής μελέτης ανάπτυξης κέντρου συναρμολόγησης ηλεκτρι-
κού αυτοκινήτου στον χώρο της πρώην ΑΕΒΑΛ (ΒΙΟΠΑ Πτολεμαΐδας) και τις ανα-
γκαίες συνθήκες που πρέπει να υφίστανται για την βιωσιμότητα μιας παρόμοιας 
επένδυσης στο χώρο.

Ο  Γιάννης Παπαδόπουλος: Προϊστάμενος Μονάδας Ελέγχου (Γ’) Ενδιάμεσης 
Διαχειριστικής Αρχής Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας παρουσίασε τα μέσα 
χρηματοδότησης μέσω του ΕΣΠΑ και κυρίως των πόρων του Περιφερειακού Επι-
χειρησιακού Προγράμματος της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας της 4ης Προ-
γραμματικής Περιόδου, για τη χρηματοδότηση των Μικρομεσαίων Επιχειρήσεων 
για την εγκατάστασή τους στο χώρο του Βιοτεχνικού Πάρκου Πτολεμαΐδας.

Ο  Κων/νος Νίκου, Διευθυντής ΒΙΟΠΑ Πτολεμαΐδας Α.Ε.: Παρουσίασε το χρο-
νοδιάγραμμα υλοποίησης του ΒΙΟΠΑ, των έργων που έχουν ήδη ολοκληρωθεί, 
καθώς και αυτών που υπολείπονται. Επίσης παρουσιάστηκε το ερωτηματολόγιο 
της κατ’ αρχήν εκδήλωσης ενδιαφέροντος από επιχειρηματίες που ενδιαφέρο-
νται να εκμισθώσουν χώρους στο ΒΙΟΠΑ, έτσι ώστε να δρομολογηθεί η ομαδο-
ποίηση της χωροθέτησης των οικοπέδων, ανάλογα με το ενδιαφέρον που θα εκ-
δηλωθεί.

Ο  Γιάννης Μπακούρος: Καθηγητής Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας: 
Παρουσίασε τη μελέτη του Πόλου Καινοτομίας Δυτικής Μακεδονίας για τη δη-
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ΤΕΚΜΗΡΙΩΜΕΝΕΣ ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ Κ ΑΙ Κ ΑΙΝΟΤΟΜΕΣ ΛΥΣΕΙΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔ ΑΣ 
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μιουργία δίπλα από το Βιοτεχνικό Πάρκο Πτολεμαΐδας, ενός ερευνητικού/εκ-
παιδευτικού θεματικού πάρκου με θέμα την ενέργεια, καινοτομία και οικολογία 
(Eco-Inno-Energy Park). 

Ο  Νίκος Πετρίδης: Προϊστάμενος Τμήματος Τεχνικών Έργων Δημοτικής Επι-
χείρησης Τηλεθέρμανσης Πτολεμαΐδας: Παρουσίασε την πορεία υλοποίησης 
του έργου που έχει εξαιρετική σημασία για την ανάπτυξη του δικτύου τηλεθέρ-
μανσης στην ευρύτερη περιοχή, αυτό του αγωγού για τη σύνδεση με τον ΑΗΣ 
Καρδιάς (μονάδα ΙΙΙ, IV), συνολικού π/υ 35 εκ. ευρώ. 

Επίσης παρουσιάστηκε η εξέλιξη από μεριάς ΑΝΚΟ, της μουσειολογικής 
μελέτης για τη δημιουργία διαδραστικού Μουσείου Ενέργειας/Λιγνίτη στο 
κτίριο 157 της πρώην ΑΕΒΑΛ. Επίσης παρουσιάστηκαν και οι τρόποι χρημα-
τοδότησης του έργου για την τάχιστη υλοποίησή του,  που θα προτείνει η 
μελέτη.

Ο Δρ. Αγερίδης Γεώργιος, Στέλεχος Κέντρου Ανανεώσιμων Πηγών και Εξοι-
κονόμησης Ενέργειας (ΚΑΠΕ)παρουσίασε τη διαδικασία και τα τελικά αποτελέ-
σματα της μελέτης που διενήργησε το ΚΑΠΕ για την ανακαίνιση με βιοκλιματι-
κά κριτήρια του κτιρίου Διοίκησης της πρώην ΑΕΒΑΛ, με σκοπό να φιλοξενήσει 
δράσεις θερμοκοιτίδας επιχειρήσεων και εκπαιδευτικών ιδρυμάτων. Επίσης, σε 
μία δεύτερη παρουσίαση έδειξε τους ρεαλιστικούς τρόπους που υπάρχουν σή-
μερα με σκοπό την εξοικονόμηση ενέργειας τόσο στην κατοικία ,όσο και στην 
επιχειρηματική στέγη.

Η  Γκερεχτέ Ζωή: Υπεύθυνη Τμήματος Ανάπτυξης Υπαίθρου ΑΝΚΟ Α.Ε.: Πα-
ρουσίασε το πιλοτικό πρόγραμμα  καλλιέργειας αγριαγκινάρας cardo με σκοπό 
την παραγωγή βιομάζας. Αυτό μπορεί να αποτελέσει μίας πρώτης τάξεως εναλ-
λακτική λύση στους επιχειρηματίες του πρωτογενούς τομέα, οι οποίοι βλέπουν 
τα τελευταία χρόνια τα εισοδήματά τους να μειώνονται σημαντικά.

Ο  Γραμμέλης Παναγιώτης: Στέλεχος Ινστιτούτου Τεχνολογίας Στερεών Καυ-
σίμων. Παρουσίασε τις δραστηριότητες του Ινστιτούτου, σχετικές με την βιοε-
νέργεια, τόσο στη Δυτική Μακεδονία όσο και ειδικά στον Δήμο Πτολεμαΐδας. Κά-
ποιες  από αυτές περιλαμβάνουν:

τη Μικτή καύση βιομάζας στις μονάδες της ΔΕΗ στην περιοχή της Δυτικής 
Μακεδονίας (δοκιμές μικτής καύσης στον ΑΗΣ Καρδιάς), οι οποίες είχαν ιδιαί-
τερα θετικά αποτελέσματα.

Επίσης παρουσίασε το Ευρωπαϊκό Ερευνητικό Πρόγραμμα DEBCO, στο οποίο 
συμμετέχει το ΙΤΕΣΚ,  ενώ δεν παρέλειψε την προσπάθεια για την τυποποίηση 
των Στερεών Βιοκαυσίμων. 

Ο    Παπαδέλης Θεόδωρος Βοηθός Διευθυντή ΔΕΘ/ΔΕΗ : Αναφέρθηκε στο 
παρόν και το μέλλον της ΔΕΗ στην ευρύτερη περιοχή, ενώ παρουσίασε το χρο-
νοδιάγραμμα και τον προϋπολογισμό για την κατασκευή της νέας μονάδας «Πτο-
λεμαΐδα 5».

Η  Στράντζα Κωνσταντίνα Ειδική Σύμβουλος του Δημάρχου Πτολεμαΐδας, πα-
ρουσίασε τις ευρωπαϊκές συμμετοχές του Δήμου Πτολεμαΐδας σε Δίκτυα και 
Πρωτοβουλίες όπως οι Ενεργειακές Πόλεις, το Σύμφωνο των Δημάρχων και η 
υλοποίηση του υποπρογράμματος CASH στο πλαίσιο του προγράμματος URBACT 
II, με το οποίο θα προταθούν λύσεις για την αειφόρο στέγαση στα δημοτικά και 
ιδιωτικά δίκτυα, ενώ αναφέρθηκε στην  πρόκληση της πιστοποίησης της Πτο-
λεμαΐδας ως «Υγιής Πόλη» που αποτελεί πρώτη προτεραιότητα για τη Δημοτι-
κή Αρχή.

 Στο κλείσιμο της Διημερίδας, ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας αναφέρθηκε στο 
όραμα της Δημοτικής Αρχής για την εκμετάλλευση της λίμνης του Περδίκκα, κα-
θώς και στην εκπόνηση μελέτης για τη δημιουργία του Περιαστικού Δακτυλίου 
του Δήμου Πτολεμαΐδας.
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ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΤΣΙΟΥΜΑΡΗΣ: ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΟΣ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΣ      & ΔΡΑΣΤΙΚΕΣ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΕΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ
 Η διημερίδα που ξεκινά σήμερα αποτελεί μέρος μόνο των προσπαθειών μας στο τομέα της επιχειρηματικό-
τητας και της βιώσιμης ανάπτυξης και της ανάγκης μας να απαντήσουμε με πράξεις στην αγωνία για το αβέ-
βαιο μέλλον της μεταλιγνιτικής περιόδου.

Η ανάγκη μας αυτή είναι στενά συνυφασμένη με την έγνοια μας να διασωθεί και να περάσει στις 
επόμενες γενιές η πολύτιμη τεχνογνωσία που έχει η περιοχή σε ζητήματα ενέργειας και η οποία απο-
τελεί σημαντικό κεφάλαιο γι’ αυτό τον τόπο. 

Μάλιστα, η γνώση αυτή είναι ότι σημαντικότερο διαθέτουμε μετά από 50 χρόνια εξορυκτικής δρα-
στηριότητας της ΔΕΗ και μπορεί να γίνει συγκριτικό πλεονέκτημα για την έξοδο μας από την κρίση και 
την ανεργία που μαστίζει την περιοχή και κυρίως τις παραγωγικές ηλικίες από 25 έως 40 ετών.

Μετά τις δύσκολες εποχές που πέρασε ο δήμος Πτολεμαϊδας με το επαπειλούμενο λουκέτο πριν 
μερικά χρόνια στραφήκαμε 

• στην τόνωση της τοπικής οικονομίας, 
• την ενίσχυση των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, 
• την ενδυνάμωση του αγροτικού τομέα, 
• την βελτίωση του περιβάλλοντος,  
• αλλά και το όραμά μας για ένα δυναμικό ενεργειακό κέντρο. 
Όλα αυτά μας οδήγησαν στην αξιοποίηση των υποδομών που ήδη υπήρχαν στην περιοχή, με στό-

χο να στηρίξουμε εκεί σημαντικές αναπτυξιακές προσπάθειες που θα αποτελέσουν την απάντησή μας 
στις προκλήσεις του παρόντος και του μέλλοντος με στόχο τη βιώσιμη ανάπτυξη.

Ετσι σήμερα μέσα στα πλαίσια και της Ευρωπαϊκής Εβδομάδας για την αειφόρο ανάπτυξη και την 
Επιχειρηματικότητα παρουσιάζουμε για πρώτη φορά  3 από τις σημαντικότερες Αναπτυξιακές Προτά-
σεις του Δήμου Πτολεμαίδας   δίνοντας έτσι την δυνατότητα σε όλους τους ενδιαφερόμενους να ενη-
μερωθούν 

• για την πορεία των έργων,
• για τις διαδικασίες και τις συνθήκες εγκατάστασης στις δημιουργούμενες   υποδομές,
• για τις δυνατότητες χρηματοδότησης 
• και οτιδήποτε μπορεί να φανεί χρήσιμο για μια επένδυση στις προτεινόμενες αναπτυξιακές 

πρωτοβουλίες μας.
Παράλληλα όμως στοχεύουμε να υπενθυμίσουμε και στην Πολιτεία και να οριστικοποιήσει τις δε-

σμεύσεις της αλλά και να απαγκιστρώσει κάποιες άλλες από την αγγύλωση του δύσκαμπτου κρατικού 
μηχανισμού για να υλοποιήσουμε τάχιστα ολοκληρωμένες και έτοιμες προτάσεις μας.

1η Πρόταση: ΑΕΒΑΛ
Η μεγαλύτερη καινοτομία που έχει ίσως  να επιδείξει ο Δήμος Πτολεμαΐδας τα τελευταία χρόνια 

είναι η αγορά το 2003 (με ίδιους πόρους του Δήμου), του εργοστασίου της πρώην ΑΕΒΑΛ, που έκλει-
σε στα μέσα της δεκαετίας του 1990, οδηγώντας στην ανεργία πάνω από 1200 άτομα. Για πρώτη φορά 
στην Ελλάδα, ένας Οργανισμός Τοπικής Αυτοδιοίκησης εξαγοράζει έναν πρώην βιομηχανικό χώρο με 
σκοπό να τον αξιοποιήσει.

Αμέσως μετά την εξαγορά αυτή, καταστρώθηκε ένα μεγαλόπνοο σχέδιο ανάπτυξης της ευρύτε-
ρης περιοχής και μετεξελίσσοντας την πρώην λιπασματοβιομηχανία  σε Κοιτίδα έρευνας, καινοτομί-
ας και επιχειρηματικότητας

Η ΑΕΒΑΛ βρίσκεται σε απόσταση 2 χιλιομέτρων από την πόλη της Πτολεμαΐδας, πάνω στον άξονα 
που οδηγεί στα Βαλκάνια και δίπλα στην Εγνατία Οδό.  Οι εγκαταστάσεις της αναπτύσσονται σε έκτα-
ση 1.707 στρεμμάτων. Σ’ αυτό τον χώρο λοιπόν σχεδιάσαμε:

Το ΒΙΟτεχνικό ΠΑρκο (ΒΙΟΠΑ) Σε έναν χώρο 560, δημιουργείται ο πλέον σύγχρονος πόλος ανά-
πτυξης της επιχειρηματικότητας στο κέντρο της Δυτικής Μακεδονίας. Σχεδιάσαμε 141 χώρους 4-5 
στρεμμάτων όπου προβλέπεται η εγκατάσταση των ενδιαφερομένων επιχειρήσεων και για τις οποί-
ες προβλέπονται οι παρεχόμενες υποδομές Ύδρευσης, Αποχέτευσης, Τηλεθέρμανσης, Ευρυζωνι-
κών δικτύων .

Σ ’αυτόν τον χώρο προβλέπεται μεταξύ άλλων η εγκατάσταση ενός φωτοβολταϊκού σταθμού από 
την ΔΕΤΗΠ αλλά και η συναρμολόγηση του Ηλεκτρικού αυτοκινήτου και οι περί αυτού δορυφορικές επι-
χειρήσεις.    

Eco-Inno-Energy Park:  Στον χώρο του Διοικητηρίου της πρώην ΑΕΒΑΛ προβλέπεται  η εγκατάστα-
ση του Νέου Πόλου Καινοτομίας το μετονομαζόμενο Οικολογικό, Καινοτόμο, Ενεργειακό Πάρκο (Eco-
Inno-Energy Park) με 

• την Θερμοκοιτίδα των Επιχειρήσεων
• την Ενεργειακή βιβλιοθήκη της χώρας
• Μουσειακή εκπαιδευτική ζώνη

Ζώνη Εγκατάστασης Θερμοκηπίων με Τηλεθέρμανση: Προκηρύχθηκε η εκδήλωση ενδιαφέροντος 
για την εγκατάσταση επενδυτών στην ΖΕΘ, σε πρώτη φάση σε έκταση 158 στρεμμάτων από σύνολο 
εκτάσεων 400 στρεμμάτων

Εθνικό Μουσείο Ενέργειας-Λιγνίτη: Ανατέθηκε η εκπόνηση Μουσειολογικής Μελέτης για την 
ίδρυση Μουσείου -Έκθεσης Ενέργειας –Λιγνίτη που θα παρουσιάζει, με τρόπο βιωματικό και ψηφιακά 
διαδραστικό, την βιομηχανική ιστορία και την ενεργειακή φυσιογνωμία της περιοχής. Το Εθνικό Μου-
σείο Ενέργειας-Λιγνίτη θα αναπτυχθεί σε υφιστάμενο κτίριο της Μουσειακής Ζώνης του ΒΙΟΠΑ Πτολε-
μαΐδας εμβαδού 400-500 τ.μ. που θα επιλεγεί, θα ανακατασκευαστεί/διαμορφωθεί και εξοπλιστεί κα-
τάλληλα. Σκοπός του Μουσείου είναι η ανάδειξη του ιστορικού πρωταγωνιστικού ρόλου της περιοχής 
στα ενεργειακά θέματα της χώρας (εξηλεκτρισμός έως σήμερα, πράσινη ενέργεια από εδώ και πέρα

Δημιουργία Εμπορευματικού- Διαμετακομιστικού Κέντρου και συναφών έργων (Βαλκανικό Κέντρο 
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ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΤΣΙΟΥΜΑΡΗΣ: ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΟΣ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΣ      & ΔΡΑΣΤΙΚΕΣ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΕΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ
Βαρέων Οχημάτων): Σε έκταση 150 στρεμμάτων και με ανακαίνιση-επανάχρηση των υφιστάμενων κτη-
ρίων, συνολικού εμβαδού 10.050 τ.μ. θα υλοποιηθεί το έργο με σύμπραξη Δημοσίου και Ιδιωτικού το-
μέα έτσι ώστε να αξιοποιηθεί πλήρως η στρατηγική γεωγραφική θέση του πρώην εργοστασίου της ΑΕ-
ΒΑΛ σε εθνικό και βαλκανικό επίπεδο (κάθετος άξονας της Εγνατίας Οδού).

Σταθμος Μεταφόρτωσης Ζαχαρότευτλων
Στον χώρο της πρώην ΑΕΒΑΛ, έχει εκμισθωθεί έκταση στην Ελληνική Βιομηχανία Ζάχαρης (ΕΒΖ) 

για τη δημιουργία Σταθμού Μεταφόρτωσης Ζαχαρότευτλων. Το έργο αυτό έχει συμβάλει στη μείωση 
των λειτουργικών εξόδων των αγροτών της ευρύτερης περιοχής.

2η Πρόταση: Φραγμα περδίκκα
Σκοπός του Δήμου είναι να αξιοποιήσει τις αναπτυξιακές δυνατότητες αυτής της τεράστιας υπο-

δομής, που παραμένει μέχρι σήμερα παντελώς ανεκμετάλλευτη και που βάσει των δεδομένων  δια-
θέτει 

• Συνολική Χωρητικότητα ταμιευτήρα: 10.000.000m3 
• Αγωγό μεταφοράς νερού: (διάμετρος 800 χλστ. - μήκος 9 χλμ., διασύνδεση του φράγματος με 

την ΑΕΒΑΛ)
• Παρούσα Αξία που υπερβαίνει τα 70.000.000 €
Οι ενέργειες και δράσεις αξιοποίησης που θα αναπτυχθούν από τον Δήμο περιλαμβάνουν ενδει-

κτικά τα εξής: 
1. ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΗ : τεχνικοοικονομική τεκμηρίωση κατασκευής μικρού υδροηλεκτρι-

κού σταθμού προς αξιοποίηση του υδάτινου δυναμικού κυρίως εκτός αρδευτικής περιόδου 
(χειμερινή περίοδος)

2.  ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΤΟΥ ΠΡΩΤΕΓΕΝΟΥΣ ΤΟΜΕΑ ΚΑΙ ΤΗΝ ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΑΓΡΟΤΟΥΡΙΣΤΙΚΩΝ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟ-
ΤΗΤΩΝ στην περιοχή του υδατοταμιευτήρα , αλλά και κατά μήκος του αγωγού.

3. ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗ ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΗ ΥΓΡΟΒΙΟΤΟΠΟΥ που γειτνιάζει με τις λιμναίες περιοχές ΝATURA 
2000 των λιμνών Ζάζαρης και Χειμαδίτιδαs

4. ΑΝΑΔΑΣΩΣΕΙΣ - ΔΙΑΜΟΡΦΩΣΕΙΣ ΤΟΠΙΟΥ : υλοποίηση ήπιων παρεμβάσεων και εγκαταστάσε-
ων άθλησης - αναψυχής 

5. ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΑΘΛΗΤΙΚΩΝ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΩΝ : ανάπτυξη προπονητηρίων και συστηματική διορ-
γάνωση αθλητικών γεγονότων

6. ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΑΝΑΨΥΧΗΣ : προσβασιμότητα και ασφαλής  πρόσβαση  όλων των 
πολιτών.

7. εξυγίανση πυθμένα με την αξιοποίηση της τέφρας που απορρίπτουν οι ΑΗΣ/ΔΕΗ  της περιο-
χής , για την στεγάνωση του πυθμένα του ταμιευτήρα και την βελτίωση της αποδοτικότητας 
του Φράγματος

2η Πρόταση: ΕΜΠΟΡΙΚΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΠΟΛΥΚΕΝΤΡΟ

Αφορά την κατασκευή Εμπορικού Κέντρου σε οικόπεδο συνολικού Ε 7.193,04 τετραγωνικά μέτρα 
και συντελεστή δόμησης 2.2. Προκύπτει λοιπόν, ότι η επιτρεπόμενη δόμηση στο εν λόγω Ο.Τ. το οποίο 
βρίσκεται μεταξύ των οδών Β. Κωνσταντίνου, Δημοκρατίας και Πόντου είναι συνολικά 15.824,68 τε-
τραγωνικά μέτρα. 

Η επιτρεπόμενη δόμηση στο Ο.Τ. όπου πρόκειται να ανεγερθεί το Εμπορικό Κέντρο βρίσκεται με-
ταξύ των οδών Β. Κωνσταντίνου, Δημοκρατίας και Πόντου. Υπολογίζεται ότι η προτεινόμενη επένδυση 
θα καλύψει συνολικά 10.070,24 m² (5.035,12τ.μ. : Ισόγειο  5.035,12τ.μ. : Όροφος) με αντίτιμο 1,100€/ 
m² δηλαδή 11.077.264 €. 

 Ως προς τις χρήσεις που θα στεγασθούν σε αυτό, δεν έχει συνταχθεί άκαμπτο  κτιριολογικό πρό-
γραμμα από μέρους του κυρίου του Έργου.

Ωστόσο έχει καταγραφεί ένα φάσμα δυνατοτήτων χρήσεων που αναμένεται να διευθετηθούν στο 
κτίριο. Αυτές είναι:

• ΔΟΥ
• Στέγαση ασφαλιστικών οργανισμών
• Μικρό υποκατάστημα τράπεζας
• ΚΑΠΗ (στέκι Γ! ηλικίας)
• Ιατρεία ΔΕΗ
• Μέχρι δύο μικρά αμφιθέατρα (προβολές και συγκέντρωση κοινού), εκ των οποίων το ένα 

μπορεί να αποκτήσει εξειδικευμένο χαρακτήρα (μικρό “πλανητάριο”)
• Πολιτιστικοί χώροι-εργαστήρια, συγκέντρωσης ομάδων ενδιαφερομένων
• Γραφεία συλλόγων
• Χώροι γραφείων προς ενοικίαση σε ιδιώτες.
Ο ανοιχτός χαρακτήρας των παραπάνω επιτάσσει ένα κτίριο-κορμό, ένα κτίριο με δυνατότητα ευέ-

λικτης προσαρμογής στις συγκεκριμένες ανάγκες που θα προκύπτουν κατά περίπτωση, καθώς το χρη-
στικό αυτό φάσμα θα αποκτά, συν τω χρόνω, τελεσίδικη μορφή.

Ο Δήμος Πτολεμαΐδας , με τις πρωτοπόρες υποδομές που δημιούργησε και
με τις δράσεις που αναπτύσσει, εργάζεται και προετοιμάζεται, ώστε να εγγυηθεί, στα όρια των 

δυνατοτήτων του,
• την ομαλή μετάβαση στην μεταλιγνιτική εποχή, 
• την θεμελίωση της αειφόρου ανάπτυξης 
• και την διατήρηση της κοινωνικής συνοχής.
Η διαδικασία θα είναι μακροχρόνια και απαιτεί κινητοποίηση σημαντικών πόρων, ανθρώπινου δυ-

ναμικού αλλά και την συστράτευση παραγόντων που επηρεάζουν αποφασιστικά την δυναμική και τις 
προοπτικές της περιοχής .
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ΠΑΡΑΛΕΙΠΟΜΕΝΑ 
ΗΜΕΡΙΔΑΣ….

ΜΑΡΑΘΩΝΙΟΣ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ 
ΑΠΟ ΤΟ ΔΗΜΑΡΧΟ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

 ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΡΟΒΟΛΗ ΤΗΣ  ΔΙΗΜΕΡΙΔΑΣ  

Χαιρετισμούς στην Διημερίδα απηύθυναν οι: 
Λιάνα Παπατέρπου•	 , Εκπρόσωπος 
Enterprise Europe Network,
Γιώργος Κασαπίδης•	 , Βουλευτής ΝΔ, 
Τομεάρχης Αγροτικής Ανάπτυξης, 
Μιχάλης Παπαδόπουλος•	 , Βουλευτής ΝΔ, 
πρώην Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης,
Christian Thimonier•	 , Γενικός Πρόξενος 
Γαλλίας,
Γιώργος Αμανατίδης•	 , Διευθυντής ΑΝΚΟ  
και 
Χρήστος Σάββας•	 , Πρόεδρος ΕΒΕ Κοζάνης.

Επίσης, λόγω επαγγελματικών υποχρεώσε-
ων, ανταποκρίθηκαν με χαιρετισμό στην πρό-
σκληση του Δημάρχου για συμμετοχή στην 
Διημερίδα οι κάτωθι:

Ο  •	 Jean-Pierre VALLAR, Γενικός Γραμμα-
τέας του Δικτύου Ενεργειακών Πόλεων
Ο  Ευρωβουλευτής •	 Κρίτων Αρσένης
Ο  Ευρωβουλευτής κ. •	 Γιώργος Παπα-
στάμκος
Ο  •	 Χριστόπουλος Θόδωρος, Στέλεχος 
του Υπουργείου Ανάπτυξης στην Ευρω-
παϊκή Ένωση
Ο  •	 Γιώργος Παπαγεωργίου, Σύμβουλος 
του Υπουργού στη Διεύθυνση  Επιστήμης 
και Τεχνολογίας, Μέλος της Μόνιμης 
αντιπροσωπείας της ΕΕ στην Κίνα με 
έδρα  το Πεκίνο,
Ο  •	 Παπαδόπουλος Αναστάσιος, Στέλεχος 
του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης
Ο •	  Φρεντερίκ Τσιτσώνης, Αντιδήμαρχος 
της πόλης του Μονπελιέ, στη Γαλλία
Ο  Μουτάφης, Καθηγητής ΙΓΜΕ•	

Επίσης, αξίζει να σημειωθεί ότι, για τη διορ-
γάνωση και τα συμπεράσματα της Διημερί-

Ένα μαραθώνιο ενημέρωσης για την 
προβολή της διημερίδας για την 

ενέργεια και την επιχειρηματικότητα που 
διοργανώνεται το επόμενο Σαββατοκύ-
ριακο στην Πτολεμαϊδα, ξεκίνησε την 
Τρίτη από τη Θεσσαλονίκη ο δήμαρχος 
Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης, ενώ 
την Τετάρτη έδωσε συνέντευξη τύπου 
στα τοπικά μέσα ενημέρωσης μαζί με την 
υπεύθυνη από πλευράς της ΑΝΚΟ κ. Λιά-
να Παπατέρπου. 

Ο κ. Τσιούμαρης μίλησε στην τηλε-
όραση της ΕΤ3 και έδωσε συνέντευξη 
τύπου στην αίθουσα της Ένωσης Συντα-
κτών Ημερησίων Εφημερίδων Μακεδονί-
ας Θράκης, στην οποία συμμετείχαν εκ-
πρόσωποι των μεγαλύτερων οικονομικών 
εφημερίδων και μέσων  μαζικής ενημέ-
ρωσης. 

Οι εφημερίδες αναφέρονται με εκτε-
νή δημοσιεύματα στις «προοπτικές για 
δημιουργία  έως και 5.000 θέσεων εργα-
σίας στην Πτολεμαΐδα, οι οποίες αναμέ-
νεται να «ανοίξουν» μέσα στα επόμενα 
χρόνια στη μαστιζόμενη από την ανεργία 
περιοχή της Πτολεμαΐδας, αν ευοδωθεί 
ο συνολικός σχεδιασμός του δήμου για 
φιλόδοξο πακέτο επενδύσεων, που πε-
ριλαμβάνει ακόμη και τη συναρμολόγηση 

δας, ασχολήθηκε ένας σημαντικός αριθμός 
μέσων μαζικής ενημέρωσης πανελλαδικής 
εμβέλειας, τόσο στις ηλεκτρονικές όσο και 
στις έντυπες εκδόσεις τους: 

Τα Νέα, •	
Μακεδονία,•	
Κέρδος,•	
Εξπρές,•	
Αδέσμευτος•	
Ναυτεμπορική•	
Αυριανή•	
Θεσσαλονίκη•	
Ευρυτανικά Νέα•	
Θεσσαλονικιώτικοι Ρυθμοί•	
inews.gr•	
voria.gr•	
Kala-nea.gr•	
Thegreekz.com•	
Paseges.gr•	
Agelioforos.gr•	

Το ηλεκτρικό αυτοκίνητο, το βιοκλιματικό κτί-
ριο και η τηλεθέρμανση μαζί με τα:

ΒΙΟΠΑ•	
Φωτοβολταϊκό Πάρκο•	
Πόλος Καινοτομίας•	
ΖΕΘ•	
Εμπορευματικό Διαμετακομιστικό Κέντρο•	
Εθνικό Μουσείο Ενέργειας Λιγνίτη •	
Πολύκεντρο •	

διατηρούν την Πτολεμαϊδα στην πρωτοκα-
θεδρία των εξελίξεων και διαφημίζουν στο 
πανελλήνιο τους χώρους για πράσινη επιχει-
ρηματική δραστηριότητα, προσελκύοντας νέ-
ους επενδυτές. Όλα αυτά φέρνουν το Δήμο 
Πτολεμαϊδας στο προσκήνιο, μέσα από τα δη-
μοσιεύματα του πανελλαδικού τύπου, τα οποία 
συνεχίζονται.

ηλεκτρικού αυτοκινήτου, στις εγκαταστά-
σεις της πρώην βιομηχανίας ΑΕΒΑΛ!».

Ο κ. Τσιούμαρης ανέλυσε το όραμά 
του ώστε ο δήμος Πτολεμαΐδας να γίνει 
ένα  δυναμικό ενεργειακό κέντρο και ελ-
κυστικός πόλος βιώσιμης ανάπτυξης.

Στη συνέντευξη τύπου που έδωσε 
στα τοπικά μέσα ενημέρωσης ο κ. Τσιού-
μαρης αναφέρθηκε στο πρόγραμμα της 
διημερίδας το οποίο περιλαμβάνει ει-
σηγήσεις σχετικές με τις αναπτυξιακές 
πρωτοβουλίες του δήμου Πτολεμαϊδας, 
το ΒΙΟΠΑ, τη Ζώνη Εγκατάστασης Θερ-
μοκηπίων στην πρώην ΑΕΒΑΛ, αλλά και 
παρεμβάσεις για εφαρμογές στα θέματα 
ενέργειας.

Η κ. Παπατέρπου με τη σειρά της τό-
νισε ότι ο δήμος Πτολεμαϊδας είναι από 
τους πλέον δραστήριους σε πανελλαδικό 
επίπεδο και αυτό αποδεικνύεται και από 
την ανάληψη αυτής της πρωτοβουλίας 
σε συνεργασία με την ΑΝΚΟ κατά τη δι-
άρκεια της οποίας θα συζητηθούν πολύ 
ενδιαφέροντα ζητήματα.

Προβολή της θεματολογίας της διη-
μερίδας επίσης παρουσίασε ο κ. Τσιού-
μαρης   στα δελτία ειδήσεων των τηλε-
οπτικών σταθμών Δυτικής Μακεδονίας 
FLASH, TOP και WEST.
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Με τον τίτλο «Όαση Πράσινης Ανάπτυξης- Κέντρο οικολογικής επιχειρηματικότητας σε εγκαταλελειμμένο κτίριο» 
η εφημερίδα Real News του Μ. Σαββάτου (3.4.2010) αφιερώνει μια ολόκληρη σελίδα στις δραστηριότητες 

του δήμου Πτολεμαϊδας με έμφαση στην πράσινη επιχειρηματικότητα, την παραγωγή τεχνογνωσίας 
και τα μεγάλα αναπτυξιακά έργα.



σελ.12

ΑΝΟΙΓΕΙ Ο ΔΡΟΜΟΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΡΑΓΩΓΗ ΤΟΥ ΗΛΕΚΤΡΙΚΟΥ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟΥ

Ανοίγει ο δρόμος για την παραγω-
γή του ηλεκτρικού αυτοκινήτου στο 

χώρο της πρώην ΑΕΒΑΛ μετά το εν-
διαφέρον που εκδηλώθηκε από την 
εταιρεία Tropical Α.Ε.Β.Ε. που είναι η 
μοναδική εταιρεία στην Ελλάδα που κα-
τασκευάζει ειδικού τύπου οχήματα και 
επενδύει σε καινοτόμα προϊόντα.

Την Πέμπτη πραγματοποιήθηκε συ-
νάντηση στο δημαρχείο μεταξύ του δη-
μάρχου Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιού-
μαρη με τον πρόεδρο και διευθύνοντα 
σύμβουλο της Tropical Γιώργο Λάγιο, 
τον τεχνικό διευθυντή της εταιρείας 
Γιώργο Καπλάνη και τον αναπληρω-
τή καθηγητή του τμήματος Διοίκησης 
Επιχειρήσεων του ΤΕΙ Λάρισας Γιώρ-
γο Μπλάνα. Να σημειωθεί ότι πριν ένα 
χρόνο υπεγράφη σύμβαση μεταξύ του 
Δήμου Πτολεμαΐδας και του Κέντρου 
Τεχνολογικής Έρευνας Θεσσαλίας για 
την υλοποίηση του έργου «Στρατηγική 
Ανάπτυξη Δικτύου Κατασκευής Οχημά-
των στην πρώην ΑΕΒΑΛ».

Όπως ανέφερε ο δήμαρχος Πτο-
λεμαϊδας «όταν αναθέσαμε τη μελέτη 
στρατηγικής ανάπτυξης του αυτοκινή-
του στο ΒΙΟΠΑ, η παραγωγή του πρώ-
του αυτοκινήτου φάνταζε ουτοπία. Αρ-
γότερα δεσμεύσαμε 550 χιλ. από το 
ΕΑΠ, στον άξονα της επιχειρηματικό-
τητας, για το σκοπό αυτό. Σήμερα έχω 
την τιμή να φιλοξενώ τους κ. Λάγιο και 
Καπλάνη από την Tropical και τον καθη-
γητή κ. Μπλάνα, οι οποίοι επισκέφθη-
καν τις εγκαταστάσεις της ΑΕΒΑΛ και 
είχαμε μαζί τους συζήτηση για τις προ-
οπτικές συνεργασίας». Όπως τόνισε ο 
κ. Τσιούμαρης σε ένα μήνα θα υπάρχει 
η πλήρης εισήγηση από πλευράς της 
εταιρείας για την εγκατάσταση, τα χρο-
νοδιαγράμματα, τον προϋπολογισμό και 
άλλα διαδικαστικά ζητήματα. Μάλιστα, 
ο κ. Τσιούμαρης αναφερόμενος στον κ. 
Λάγιο και στην Tropical τόνισε ότι πρό-
κειται για έναν πολυβραβευμένο επι-
στήμονα και μια εταιρεία που παράγει 
πρωτότυπα προϊόντα και αξιοποιεί δι-

άφορες πηγές ενέργειας, όπως αυτές 
που ενδιαφερόμαστε να αναπτύξουμε 
στην ΑΕΒΑΛ, ενώ υπάρχει διάθεση για 
συνεργασία σε ζητήματα που μπορούν 
να αναπτυχθούν άμεσα στο ΒΙΟΠΑ. 
Πρέπει να σημειωθεί ότι ο κ. Λάγιος 
βραβεύθηκε από το Σύνδεσμο Ελλήνων 
Βιομηχάνων και μάλιστα έλαβε το βρα-
βείο από τα χέρια του Bill Gates, αλλά 
και από γνωστό περιοδικό για το πολυ-
ετές έργο του πάνω στις νέες τεχνο-
λογίες, το περιβάλλον και την πράσινη 
ενέργεια.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο Γιώρ-
γος Λάγιος, πρόεδρος και διευθύνων 
σύμβουλος της Tropical, ο οποίος τόνι-
σε ότι «στόχος μας είναι μέχρι το 2012 
να έχουμε ξεκινήσει αυτοκίνητα υδρο-
γόνου, ηλεκτρικά αυτοκίνητα και σκου-
τεράκια, ενώ ενδιαφερόμαστε για την 
επένδυση στα καινοτόμα και οικολογι-
κά προϊόντα». Σύμφωνα με τον κ. Λάγιο 
η παραγωγική δυνατότητα για ηλεκτρι-
κά αυτοκίνητα στο ΒΙΟΠΑ υπολογίζε-
ται γύρω στις  1000 μονάδες το χρό-
νο, ενώ το ύψος της επένδυσης είναι 
περίπου 2 εκ. ευρώ. Το αυτοκίνητο θα 
διατίθεται στην ελληνική και στην ευ-
ρωπαϊκή αγορά. Όπως πρόσθεσε ο κ. 
Λάγιος η παραγωγή ηλεκτρικού αυτοκι-
νήτου μπορεί να έχει και τη μορφή ειδι-
κών οχημάτων ιδιαίτερα χρήσιμων στο 
δήμο (απορριματοφόρα, mini bus, οχή-
ματα δημοτικής αστυνομίας κλπ.), ενώ 
η εταιρεία του έχει τη γραμμή παραγω-
γής των λεωφορείων της ΕΛΒΟ (πρώ-
ην Steyer).

Ο καθηγητής του ΤΕΙ Λάρισας Γιώρ-
γος Μπλάνας δήλωσε ιδιαίτερα ικανο-
ποιημένος με την προοπτική συνερ-
γασίας, η οποία μπορεί να συνδυάσει 
την καινοτομία με την πράσινη ανά-
πτυξη και είπε χαρακτηριστικά ότι «η 
Πτολεμαϊδα μπορεί να γίνει ένας τό-
πος ξεχωριστός πράσινης ενέργει-
ας και νέων επιχειρήσεων που να εί-
ναι αποδοτικές και να έχουν εξαγωγές 
στο εξωτερικό».

Ανάπτυξη
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ΟΙ ΠΡΩΤΕΣ ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ  ΤΟΥ ΕΘΝΙΚΟΥ ΜΟΥΣΕΙΟΥ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ-ΛΙΓΝΙΤΗ

Αφιερωμένο στην ενέργεια και στο 
λιγνίτη με στόχο την ανάδειξη 

του πρωταγωνιστικού ρόλου της Πτο-
λεμαϊδας στον ενεργειακό χάρτη θα 
είναι  το ψηφιακό μουσείο ενέργει-
ας-λιγνίτη που θα κατασκευαστεί στο 
χώρο της πρώην ΑΕΒΑΛ.

Η μελετητική ομάδα του έργου 
συναντήθηκε με το δήμαρχο Πτο-
λεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμαρη, προ-
κειμένου να παρουσιάσει τη μελέ-
τη σκοπιμότητας, την ιστορική και τη 
μουσειολογική μελέτη και να γίνουν 
οι παρατηρήσεις. Η ομάδα αποτελεί-
ται από τους Τάσο Σιδηρόπουλο, δι-
ευθυντή προγραμμάτων της ΑΝΚΟ, 
Κώστα Κωνσταντινίδη, διευθύνοντα 
σύμβουλο της Post Scriptum, Κώστα 
Καραμάρκο, διευθύνοντα σύμβουλο 
της KKC, Μαρία Ρεντετζή, επίκου-
ρη καθηγήτρια του Εθνικού Μετσό-
βιου Πολυτεχνείου, Αλεξάνδρα Νι-
κηφορίδου, μουσειολόγο και Μάριο 
Αγγελόπουλο, διευθύνοντα Σύμβου-
λο Archiplus.

Σύμφωνα με τον κ. Κωνσταντινίδη 
«πρόκειται για ένα μουσείο ιστορικής 
μνήμης με υπερ-τοπική εμβέλεια και 
εθνικό χαρακτήρα που αναδεικνύει 
τον πρωταγωνιστικό ρόλο της Πτολε-
μαϊδας και της περιοχής στον ενερ-
γειακό χάρτη της χώρας». Όπως επι-
σήμανε ο κ. Κωνσταντινίδης «μετά 
την ενσωμάτωση των παρατηρήσε-
ων του δημάρχου θα γίνει η κατάθεση 
των τελικών παραδοτέων της μελέ-
της σκοπιμότητας και της μουσειολο-
γικής μελέτης, ενώ στα τέλη Ιουνίου 
θα παραδοθεί η μουσειογραφική με-
λέτη».

Σημαντική πηγή πληροφοριακού 
υλικού αποτέλεσε η έρευνα του πα-
τέρα Νικηφόρου Μανάδη, αλλά και 

Ανάπτυξη

οι πληροφορίες ανθρώπων που ερ-
γάστηκαν στο χώρο αυτό ή συγγε-
νών τους και βοήθησαν την επίκουρη 
καθηγήτρια του ΕΜΠ Μαρία Ρεντε-
τζή, αλλά και τη μουσειολόγο Αλε-
ξάνδρα Νικηφορίδου στην εκπόνηση 
της ιστορικής και της μουσειολογικής 
μελέτης. Σύμφωνα με το μουσειολο-
γικό σκεπτικό, στόχος είναι  η βιω-
ματική μάθηση που δίνει έμφαση στο 
ρόλο της εμπειρίας, η «τεχνική» της 
«αφήγησης ιστοριών» (story-telling) 
και ο «εναγκαλισμός του» από με-
γάλο μέρος του τοπικού πληθυσμού. 
Το ιστορικό δεδομένο που διατρέχει 
τη μελέτη είναι η κάθετη ρήξη με την 
προπολεμική περίοδο και σε πολλα-
πλά επίπεδα σε ότι αφορά την ενερ-
γειακή πολιτική της Ελλάδας.

Η μελέτη σκοπιμότητας, σύμφωνα 
με τον Κώστα Καραμάρκο, προχωρά 
σε ανάλυση του τοπικού περιβάλλο-
ντος, προτάσεις για το φορέα δια-
χείρισης του μουσείου, αλλά και διε-
ρεύνηση των ομάδων στόχων και των 
πιθανών επισκεπτών.

Βασικοί στόχοι είναι :
1. Δημιουργία ενός σύγχρονου 

Μουσειακού (πολυ)χώρου για την 
Ενέργεια, 

2. Προβολή & πρόταση στον επι-
σκέπτη των ενεργειακών μνημών & 
της ενεργειακής ιστορίας της περι-
οχής

3. Ανάδειξη της ανθρώπινης δρά-
σης, όπως αποτυπώνεται στο χώρο 
και το χρόνο.

Το προβλεπόμενο κόστος επέν-
δυσης που αφορά στο κτίριο 157 εί-
ναι 7.000.000 € και αφορά σε κτιρια-
κές υποδομές, εξοπλισμό-σχεδιασμό 
και υλοποίηση εκθεμάτων και ψηφια-
κή και τεχνολογική υποδομή.
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ΕΓΚ ΑΙΝΙΑΣΤΗΚΕ Η ΜΕΓΑΛΥ ΤΕΡΗ ΕΚΘΕΣΗ ΤΗΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔ ΑΣ «ΕΟΡΔ ΑΙΑ 2010»

Ανάπτυξη
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ΕΓΚ ΑΙΝΙΑΣΤΗΚΕ Η ΜΕΓΑΛΥ ΤΕΡΗ ΕΚΘΕΣΗ ΤΗΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔ ΑΣ «ΕΟΡΔ ΑΙΑ 2010»

Ανάπτυξη

Μέσα σε μια πανηγυρική ατμό-

σφαιρα παρουσία τοπικών αρ-

χών και πλήθους κόσμου πραγματο-

ποιήθηκαν τα επίσημα εγκαίνια της 

2ης Κλαδικής Έκθεσης κατοικίας και 

γεωργικών μηχανημάτων «Εορδαία 

2010» που διοργανώνουν από 21 έως 

και 25 Απριλίου στο χώρο των Τεχνι-

κών Σχολών Πτολεμαϊδας ο Εμπορι-

κός Σύλλογος Πτολεμαϊδας, το Επιμε-

λητήριο Ν. Κοζάνης και το Εκθεσιακό 

Κέντρο Δυτ. Μακεδονίας με τη στή-

ριξη του δήμου Πτολεμαϊδας και της 

Ν.Α. Κοζάνης.

Την κορδέλα των εγκαινίων έκο-

ψαν ο γενικός γραμματέας της Περι-

φέρειας Δυτ. Μακεδονίας Γ. Κίρκος, 

ο νομάρχης Κοζάνης Γ. Δακής και ο 

δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρ. Τσιούμα-

ρης.

Ιδιαίτερα σημαντικό γεγονός για 

την περιοχή που θα συμβάλλει στην 

εξωστρέφεια των επιχειρήσεων χα-

ρακτήρισαν την έκθεση οι ομιλητές. 

Η εκδήλωση άνοιξε με την ομιλία του 

προέδρου του Εμπορικού Συλλόγου 

Πτολεμαϊδας Ματθαίου Καλαϊτζό-

πουλου, ακολούθησαν οι χαιρετισμοί 

των προσκεκλημένων, ενώ η διοίκηση 

απένειμε τιμητικές πλακέτες στους 

τοπικούς φορείς.

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγό-

ρης Τσιούμαρης αναφέρθηκε στην 

ποιότητα των υπηρεσιών της αγοράς 

της Πτολεμαϊδας, η οποία κατόρθωσε 

«να κρατά τα σκήπτρα του εμπορίου 

στη Δυτική Μακεδονία». Ο κ. Τσιού-

μαρης τόνισε ότι «είναι γνωστό ότι 

από τους όμορους δήμους ερχόταν 

εδώ πελάτες, εκτιμώντας ότι η αγο-

ρά της Πτολεμαϊδας είναι η καλύτε-

ρη στην περιοχή», ενώ αναφέρθηκε 

στο γεγονός ότι παρά τη δύσκολη οι-

κονομική συγκυρία και το γεγονός ότι 

η Εγνατία άνοιξε και άλλες αγορές, η 

Πτολεμαϊδα καταφέρνει να κρατά τον 

κόσμο της. 

Ο κ. Τσιούμαρης απένειμε τα εύ-

σημα στο διοικητικό συμβούλιο του 

Εμπορικού Συλλόγου για τις σημαντι-

κές προσπάθειες τονίζοντας ότι απο-

τελεί τη ραχοκοκαλιά της οικονομί-

ας της περιοχής και έναν από τους 

βασικούς πυλώνες με τους οποίους 

ο δήμος Πτολεμαϊδας κατέκτησε την 

έλευση σχολών τριτοβάθμιας εκπαί-

δευσης, την επαναλειτουργία της 

ΜΕΘ, ασκώντας πιέσεις και διεκδι-

κώντας το καλύτερο για την περιοχή. 

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας αναφέρθη-

κε, επίσης, στις δραστηριότητες που 

έχει αναπτύξει ο δήμος Πτολεμαϊδας, 

πρωτοπορώντας σε μια σειρά από το-

μείς όπως η επιχειρηματικότητα, η 

ανάπτυξη, η παιδεία, ο πολιτισμός και 

ο αθλητισμός, ενώ τόνισε ότι στόχος 

της δημοτικής αρχής είναι να γίνει η 

Πτολεμαϊδα ένας τόπος, όπου θα αν-

θίσει το εμπόριο.  Μάλιστα επισήμα-

νε ότι ο δήμος Πτολεμαϊδας με τις 

κατακτήσεις όπως η έλευση του ΤΕΙ, 

αλλά και η σχολή δημοτικής αστυνο-

μίας, τόνωσε την οικονομική δραστη-

ριότητα. Απαντώντας δε στην πρό-

κληση του Εμπορικού συλλόγου για 

στεγασμένο χώρο, υπέδειξε το χώρο 

του πρώην στρατοπέδου και της ΑΕ-

ΒΑΛ

Το δικό τους χρώμα στην εκδή-

λωση έδωσαν οι πολιτιστικοί σύλλο-

γοι Θρακιωτών, Μικρασιατών, Ποντί-

ων και Καρδιάς τόσο με τα περίπτερά 

τους, όσο και με τους παραδοσιακούς 

χορούς που παρουσίασαν τα συγκρο-

τήματά τους.

Στην έκθεση συμμετέχουν 90 επι-

χειρήσεις με περίπτερα τα οποία 

προβάλλουν τα προϊόντα τους με τον 

καλύτερο τρόπο.

Η έκθεση θα διαρκέσει έως αύριο 

το βράδυ και οι επισκέπτες θα έχουν 

την ευκαιρία να γνωρίσουν προϊόντα 

για τον εξοπλισμό του σπιτιού, αγροτι-

κά μηχανήματα και πολλά άλλα είδη. 



σελ.16Δήμαρχος
ΤΗ ΣΥΓΓΡΑΦΗ ΤΗΣ ΙΣΤΟΡΙΑΣ ΤΗΣ ΑΕΒΑΛ ΠΡΟΤΕΙΝΕ Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 

ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ ΣΤΟ ΓΙΑΝΝΗ ΦΩΤΕΙΝΟ ΚΑΤΑ ΤΗΝ ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ 
ΤΟΥ ΒΙΒΛΙΟΥ ΤΟΥ «Η ΑΛΛΗ ΜΕΡΙΑ ΤΟΥ ΒΟΥΝΟΥ»

ΣΤΗΝ ΕΚΤΑΚΤΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ ΤΟΥ ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ 
ΔΙΚΤΥΟΥ ΥΓΙΩΝ ΠΟΛΕΩΝ 

Στην ασφυκτικά γεμάτη αίθουσα 
του Πνευματικού Κέντρου Πτολε-

μαϊδας πραγματοποιήθηκε η παρου-
σίαση του βιβλίου «Η άλλη μεριά του 
βουνού» του συντοπίτη Γιάννη Φωτει-
νού.

Πρόκειται για ένα φωτεινό οδηγό 
για όσους αναζητούν την άλλη πλευ-
ρά της ζωής, ενώ στο ταξίδι του αυτό 
ο συγγραφέας επιθυμεί να έχει συνο-
δοιπόρους τους αναγνώστες.

Χαιρετίζοντας την εκδήλωση ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιού-
μαρης τόνισε ότι ο κ. Φωτεινός «είναι 
ένας άνθρωπος ανάμεσά μας και έμει-
να έκπληκτος διαβάζοντας το βιβλίο 
του από τη γραφή και το λόγο του». Ο 
κ. Τσιούμαρης έδωσε ιδιαίτερη έμφα-
ση στα κίνητρα του κ. Φωτεινού που 
τον ώθησαν στην καταγραφή των γε-
γονότων που τον σημάδεψαν, ενώ 
προχώρησε σε μια σημαντική πρό-
ταση προς το συγγραφέα προτρέπο-

Στην έκτακτη γενική συνέλευση που 
πραγματοποίησε το Ελληνικό Δίκτυο 

Υγιών Πόλεων συμμετείχε ο δήμαρχος 
Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης. Η 
συνάντηση έγινε στο Δημαρχείου Αμα-
ρουσίου στην Αθήνα με πρωτοβουλία του 
Δημάρχου Αμαρουσίου και Προέδρου του 
Διαδημοτικού Δικτύου Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης ΟΤΑ  Γιώργου Πατού-
λη. 

Σκοπός της Γενικής Συνέλευσης ήταν 
η ανασύσταση του Δικτύου, όπως καθο-
ρίζεται από τον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας, καθώς μετά από μία δεκαετή ου-
σιαστική και ενεργό παρουσία, τα τελευ-
ταία χρόνια έχει περιπέσει σε αδράνεια.

Στη συνέλευση, στην οποία παρα-
βρέθηκαν εκπρόσωποι από τους Δήμους 
μέλη του Δικτύου, συζητήθηκαν οι αλλα-
γές που προβλέπει το σχέδιο «Καλλικρά-
της» και πως αυτές θα επηρεάσουν το 
Δίκτυο Υγιών Πόλεων. 

Παρουσιάστηκαν επίσης, τα πολιτι-
κά κείμενα του Παγκόσμιου Οργανισμού 
Υγείας, τα οποία αφορούν πρώτον, την 
υγεία για όλους στον 21ο αιώνα και δεύ-
τερον, τη διακήρυξη του Ζάγκρεμπ για τις 
υγιείς πόλεις. Τα παραπάνω κείμενα ζη-
τήθηκε από τους Δήμους μέλη να εγκρι-
θούν από τα Δημοτικά τους Συμβούλια.

Στο Ελληνικό Δίκτυο Υγιών Πόλεων εί-

ντάς τον να ασχοληθεί με την ιστορία 
της ΑΕΒΑΛ, καθώς ο ίδιος διετέλε-
σε από τα βασικά στελέχη της πρώ-
ην λιπασματοβιομηχανίας. Μάλιστα, 
ο κ. Τσιούμαρης τόνισε πως στο βιω-
ματικό Μουσείο Ενέργειας και Λιγνίτη 
προβλέπεται ξεχωριστό τμήμα για την 
ιστορία της ΑΕΒΑΛ, ενώ η καταγραφή 
της ιστορίας της πολύπαθης ΑΕΒΑΛ 
θα είναι μια σημαντική παρακαταθήκη 
για το μέλλον, την έκδοση της οποίας 
θα αναλάβει ο δήμος Πτολεμαϊδας.

Ο κ. Τσιούμαρης τόνισε χαρακτη-
ριστικά ότι «αγαπάμε τα βιβλία που 
μας θυμίζουν κάτι από τη ζωή μας 
και στα οποία μπορούμε να βρούμε 
στοιχεία για τον τόπο μας, τους αν-
θρώπους μας, την ιστορία μας, όπως 
συνέβη με το βιβλίο του πατρός Νικη-
φόρου Μανάδη και τώρα με το βιβλίο 
του Γιάννη Φωτεινού» και πρόκειται 
πάντα για ιδιαίτερα ευτυχείς συγκυ-
ρίες.

ναι μέλη 52 Δήμοι από όλη την χώρα, εκ 
των οποίων η Αθήνα, το Μαρούσι και η Πτο-
λεμαϊδα είναι πιστοποιημένες υγιείς πόλεις 
από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας.          

Η επιλογή του δήμου Πτολεμαΐδας 
μεταξύ δεκάδων ελληνικών δήμων που 
υπέβαλλαν αίτηση ήταν καρπός της δημι-
ουργικής συμμετοχής στο Εθνικό Δίκτυο 
Υγιών Πόλεων και των συντονισμένων 
ενεργειών ενημέρωσης του Δημάρχου 
Γρ. Τσιούμαρη σχετικά με τις δράσεις 
του Δήμου για την προστασία του περι-
βάλλοντος και της δημόσιας υγείας.

Μέσα από το δίκτυο δίνεται η δυνατό-
τητα προβολής του νέου προφίλ του δήμου 
Πτολεμαϊδας με έμφαση στην αειφόρο ανά-
πτυξη και στην υγεία, ώστε να ανατραπεί 
το κλίμα δυσφήμισης που δημιουργήθηκε 
σε βάρος του Δήμου Πτολεμαΐδας.

Παρών στη συνέλευση ήταν και ο πρώ-
ην πρόεδρος του Εθνικού Δικτύου Υγιών 
Πόλεων Αθ. Βεζυργιάννης, ο οποίος διε-
τέλεσε γενικός γραμματέας του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών και ανήκει στους υπο-
στηρικτές του δήμου Πτολεμαϊδας. 

Όλα τα μέλη συμφώνησαν η νέα Γενι-
κή Συνέλευση να πραγματοποιηθεί στις 
28 Μαΐου 2010 στο Δημαρχείο Αμαρου-
σίου και εξουσιοδότησαν τον δήμαρχο κ. 
Πατούλη να απευθύνει την πρόσκληση 
στα μέλη.
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ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ ΣΤΗ ΔΙΗΜΕΡΙΔΑ 

ΤΟΥ ΕΡΓΑΤΙΚΟΥ ΚΕΝΤΡΟY
«Αναπτυξιακό Πρόγραμμα ΔΕΗ και Τοπική Κοινωνία» 

ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΤΩΝ ΒΕΤΕΡΑΝΩΝ ΛΙΓΝΙΤΩΡΥΧΩΝ 
ΣΤΟ ΔΗΜΑΡΧΟ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

Στη διημερίδα με τίτλο «Αναπτυξιακό 
Πρόγραμμα ΔΕΗ και Τοπική Κοινωνία» 

που πραγματοποιήθηκε με πρωτοβουλία 
του Εργατικού Κέντρου Πτολεμαϊδας και  
της ΔΕΗ Α.Ε. χαιρετισμό απηύθυνε ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμα-
ρης. 

Ο κ. Τσιούμαρης συνεχάρη τον πρόε-
δρο για την πρωτοβουλία, ενώ «διαμαρ-
τυρήθηκε» γιατί σε μια ημερίδα που αντι-
κείμενο συζήτησης είναι οι σχέσεις ΔΕΗ 
και τοπικής κοινωνία απουσιάζει η εισή-
γηση της τοπικής κοινωνίας. 

Ο κ. Τσιούμαρης τόνισε ότι «η σχέση 
μας με τη ΔΕΗ είναι σχέση αλληλεξάρ-
τησης», ενώ αναφέρθηκε σε μια σειρά 
ενεργειών που έχει κάνει μέχρι σήμερα ο 
δήμος Πτολεμαϊδας στο τομέα της ενέρ-
γειας και ιδιαίτερα στη διημερίδα για την 
ενέργεια και την επιχειρηματικότητα που 
πριν λίγο καιρό διοργάνωσε και προκάλε-
σε αίσθηση στους επιχειρηματικούς κύ-
κλους της χώρας και έτυχε μεγάλης δη-
μοσιότητας..

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας έκανε συ-
γκεκριμένα λόγο:

• για το Εθνικό Βιωματικό Πάρκο 

Το νεοσύστατο σύλλογο Βετερά-
νων Λιγνιτωρύχων και εργασθέντων 

στους λιγνιτικούς σταθμούς παραγω-
γής ηλεκτρικής ενέργειας υποδέχθη-
κε ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης 
Τσιούμαρης.

Υποδεχόμενος ο κ. Τσιούμαρης τα 
παλιά διευθυντικά στελέχη της ΛΙΠΤΟΛ 
και της ΔΕΗ εξέφρασε τη χαρά και τη 
συγκίνησή του για τη συνάντηση αυτή, 
ενώ αναφέρθηκε στη μεγάλη προσφορά 
τους στην παραγωγή ηλεκτρικής ενέρ-
γειας και γενικότερα στην υποστήριξη 
που προσέφεραν στον τόπο.

«Χαίρομαι για την πρωτοβουλία της 
συνάντησης στην Πτολεμαϊδα των αν-
θρώπων που στήριξαν την ηλεκτρι-
κή παραγωγή της χώρας μας» τόνισε ο 
κ. Τσιούμαρης, ο οποίος πρόσθεσε ότι 
τους θεωρεί μάχιμους  και ενεργούς 
πολίτες και ζήτησε τη βοήθειά τους 
στην προώθηση μιας σειράς θεμάτων, 
όπως η αποκατάσταση των εδαφών και 
η στήριξη του ενεργειακού χαρακτήρα 
του δήμου Πτολεμαϊδας. «Η συνάντηση 
γίνεται μάλιστα σε μια χρονική στιγμή 
που στο Μουσείο Ενέργειας και Λιγνίτη, 
που θα γίνει στο χώρο της πρώην ΑΕ-
ΒΑΛ, θα αποτυπωθεί η ιστορία τους και 
η ιστορία μας ολόκληρης εποχής» τόνι-

Ενέργειας και Λιγνίτη και τη συζήτηση 
που υπάρχει με τη ΔΕΗ και τον διευθύνο-
ντα σύμβουλό της κ. Ζερβό σχετικά με τη 
χρηματοδότηση αυτού του έργου από την 
επιχείρηση, καθώς αφορά και την ιστορία 
της ΔΕΗ Α.Ε. στην περιοχή. 

• Για το οικολογικό καινοτόμο 
ενεργειακό πάρκο στο χώρο της πρώ-
ην ΑΕΒΑΛ στο οποίο ο δήμος Πτολεμα-
ϊδας στοχεύει να δημιουργήσει ένα κέ-
ντρο έρευνας και παραγωγής γνώσης και 
εφόσον η ΔΕΗ δαπανά τόσα χρήματα για 
την ενέργεια θα μπορέσει να συνεργάζε-
ται με το κέντρο, να το στηρίξει οικονομι-
κά και να αξιοποιήσει τις υπηρεσίες του. 

• Στις υπόλοιπες δραστηριότητες 
που αναπτύσσονται στο χώρο της πρώ-
ην ΑΕΒΑΛ, όπως πχ. η Ζώνη Εγκατάστασης 
Θερμοκηπίων, αλλά και οπουδήποτε υπάρ-
χει η ευεργετική χρήση της Τ/Θ κυρίως στον 
άξονα ΑΗΣ Καρδιάς και Τ/Θ Πτολεμαϊδας 

• Στο Φράγμα του Περδίκκα και 
στις θετικές εξελίξεις που φαίνεται να 
υπάρχουν και μετά και τις ερωτήσεις των 
βουλευτών Αλ. Αθανασιάδη και Γ. Κα-
σαπίδη και στα 12.500 κ.μ. που μένουν 
ανεκμετάλλευτα, ενώ θα μπορούσε να 

υπάρξει αξιοποίηση της υδροηλεκτρικής 
ενέργειας. 

Ο κ. Τσιούμαρης αναφέρθηκε, επίσης, 
σε άλλες προτάσεις του δήμου, όπως το 
ηλεκτρικό αυτοκίνητο, για το οποίο η ΔΕΗ 
θα παίξει ένα σημαντικό ρόλο στην τοπο-
θέτηση πυλώνων και τροφοδοσίας και θα 
δοθεί ευκαιρία συνεργασίας.

Ολοκληρώνοντας την εισήγησή του ο 
κ. Τσιούμαρης τόνισε ότι ο κ. Ζερβός εί-

ναι άνθρωπος που κινήθηκε σε κορυφαίες 
θέσεις της και με πληθώρα περγαμηνών 
είναι από τους καταλληλότερους για αυτή 
τη θέση, ενώ σε ότι αφορά στο Εργατικό 
Κέντρο επισήμανε πως υπάρχει μεγάλη 
συνεργασία σε μια σειρά θεμάτων όπως 
η επαναλειτουργία της ΜΕΘ, το ΤΕΙ και 
μέσα από τη συνεργασία με αυτούς τους 
δύο πυλώνες της τοπικής κοινωνίας μπο-
ρεί το μέλλον να φανεί ευοίωνο.

σε ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας, ενώ εξέ-
φρασε μάλιστα την ικανοποίησή του για 
την παρουσία στη συνάντηση του καθη-
γητή του ΕΜΠ Γ. Γκρος που διετέλεσε 
πρόεδρος της ΔΕΗ και αναφέρθηκε στη 
μελέτη του «η οποία παραμένει επίκαι-
ρη, αλλά έχει μείνει στα συρτάρια». Ο κ. 
Γκρος, με τη σειρά του ευχαρίστησε το 
δήμαρχο για τη φιλοξενία και αναφέρθη-
κε στο ρόλο που έπαιξε η περιοχή στην 
ενεργειακή επάρκεια της χώρας. 

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας προσέφε-
ρε σε όλα τα μέλη του συλλόγου το λεύ-
κωμα της Πτολεμαϊδας και άλλα βιβλία, 
μέσα από οποία παρουσιάζεται όλη η 
εξέλιξη του δήμου. Εκπροσωπώντας  τα 
μέλη του δημοτικού συμβουλίου η πρό-
εδρος Σοφία Τέλιου καλωσόρισε τους 
προσκεκλημένους.

Από την πλευρά του ο πρώην διευ-
θυντής του ΑΗΣ Καρδιάς Νίκος Παπα-
φιλίππου από τα ιδρυτικά στελέχη του 
συλλόγου στην αντιφώνησή του έκανε 
λόγο για τη μεγάλη συμβολή των βετε-
ράνων διευθυντών στη λειτουργία των 
λιγνιτωρυχείων και των ΑΗΣ, στέλνο-
ντας το μήνυμα ότι πρέπει να στηριχθεί 
το εγχώριο προϊόν ο λιγνίτης.

Μετά το δήμο Πτολεμαϊδας ο δεύτε-
ρος σταθμός των λιγνιτωρύχων ήταν ο 

ΑΗΣ Καρδιάς, όπου ενημερώθηκαν για 
την πορεία και την εξέλιξη του από το 
διευθυντή του σταθμού, ενώ ακολού-
θησε εποικοδομητική συζήτηση. Ιδιαί-
τερα σημαντική για τα μέλη του συλ-
λόγου ήταν και η επίσκεψη στο άλλοτε 
φυσικό τους χώρο στο Λιγνιτικό Κέντρο 
Πτολεμαϊδας, όπου το ρολόι του χρό-
νου γύρισε αρκετά χρόνια πίσω, προ-
καλώντας συγκίνηση στους παλιούς 
λιγνιτωρύχους, καθώς οι αναμνήσεις 
επέστρεψαν από το παρελθόν και τους 
έκαναν να νιώσουν σαν να μην πέρα-
σε μια μέρα.

Το ίδιο βράδυ πραγματοποιήθηκε το 
αντάμωμα των βετεράνων λιγνιτωρύ-
χων στο ξενοδοχείο «Παντελίδης», στο 
οποίο οικοδεσπότης ήταν ο δήμος Πτο-
λεμαϊδας και στο οποίο παρακάθησαν 
ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος 

της ΔΕΗ Α.Ε. Αρθούρος Ζερβός, ο νο-
μάρχης Κοζάνης Γ. Δακής, ο βουλευτής 
του νομού Π. Κουκουλόπουλος, τέως 
διευθυντές της επιχείρησης, ο πρόε-
δρος του Εργατικού Κέντρου Πτολεμα-
ϊδας Αν. Τσιλφίδης, ο πρόεδρος του σω-
ματείου «Σπάρτακος» Γ. Αδαμίδης και 
πολλοί άλλοι.

Ο κ. Τσιούμαρης καλωσόρισε τους 
επισκέπτες στην πόλη της ανάπτυξης 
και της προόδου, την οποία οι ίδιοι στή-
ριξαν και μόχθησαν γι’ αυτή, ενώ τόνι-
σε ότι «δέθηκαν με το χώρο εργασίας 
τους, ένα χώρο δύσκολο και αρκετές 
φορές σκληρό». Ο δήμαρχος Πτολεμα-
ϊδας είπε πως οι πολύτιμες εμπειρίες 
τους αποτελούν σημαντική πηγή γνώσε-
ων, ενώ επισήμανε πως «η Πτολεμαϊδας 
θα έχει πάντα για εκείνους τις πόρτες 
ανοιχτές».
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Επιστολή με την οποία εκφράζει την 
έντονη διαμαρτυρία του για τα όσα προ-
βλέπει το σχέδιο «Καλλικράτης» για το νέο 
δήμο Εορδαίας απέστειλε ο δήμαρχος Πτο-
λεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης προς τον 
υπουργό Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκη-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης Γιάν-
νη Ραγκούση και η οποία κοινοποιείται στην 
ΚΕΔΚΕ, το Ινστιτούτο Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης και την ΤΕΔΚ Ν. Κοζάνης.

Η επιστολή έχει ως εξής:
«Εκφράζουμε την πλήρη αντίθεση μας 

για τη διαμόρφωση των γεωγραφικών ορίων 
του νέου δήμου της Εορδαίας, σύμφωνα με 
την πρόταση του σχεδίου «Καλλικράτης». Ο 
νέος διευρυμένος Εορδαίας, όπως προκύ-
πτει μετά την ανακοίνωση του προσχεδίου 
νόμου για τη διοικητική μεταρρύθμιση, είναι 
μόνο κατ’ όνομα δήμος Εορδαίας, αφού δεν 
έχει καμία σχέση με την γεωγραφική ενότη-
τα που κάλυπτε η Εορδαία και η οποία δια-
ταράχθηκε βίαια τη δεκαετία του ’60, όταν 
παραχαράχθηκε η ιστορία της Εορδαίας και 
διαμελίστηκε ως γεωγραφική περιοχή.

Ο δήμος Πτολεμαϊδας έγκαιρα και μόνος 
από όλους τους δήμους του νομού ανακοίνω-
σε τις προτάσεις του και παρουσίασε εμπε-
ριστατωμένα τις θέσεις για τα όρια του νέου 
δήμου, οι οποίες δυστυχώς δεν ελήφθησαν 
υπόψη στον «Καλλικράτη» που συνεχίζει τις 
αδικίες του παρελθόντος. Το σχέδιο νόμου 
καταστρατηγεί τα γεωγραφικά, πληθυσμιακά, 
οικονομικά, αναπτυξιακά, πολιτισμικά, χωρο-
ταξικά και λειτουργικά κριτήρια, αγνοώντας 
τους ιστορικούς, κοινωνικούς, εκπαιδευτι-
κούς και πολιτισμικούς δεσμούς που συν-
δέουν την Εορδαία με περιοχές, οι οποίες 
σήμερα ανήκουν χωροταξικά σε άλλους δή-
μους και νομούς. Έτσι αγνοείται το γεγονός 

Σε συνέχεια της επιστολής που απέστειλε προς τον Υπουργό Εσωτερικών Δημόσιας Διοί-
κησης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης Γ. Ραγκούση για το σχέδιο νόμου «Καλλικράτης», ο Δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης επανέρχεται με νέα διευκρινιστική επιστολή που 
αναφέρεται στις εμπεριστατωμένες προτάσεις και τα επιχειρήματα του Δήμου Πτολεμαϊδας για 
νέα γεωγραφικά όρια του δήμου, η οποία κοινοποιείται στην ΚΕΔΚΕ, την ΤΕΔΚ Ν. Κοζάνης και το 
Ινστιτούτο Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Η επιστολή έχει ως εξής:
«Εκφράζουμε την πλήρη αντίθεση και διαμαρτυρία μας για  τη διαμόρφωση των γεωγρα-

φικών ορίων  του νέου Δήμου, ο οποίος μόνον κατ’ όνομα είναι δήμος Εορδαίας, χωρίς να εκ-
φράζει τη γεωγραφική ενότητα της που από αρχαιοτάτων χρόνων, αλλά και επί Τουρκοκρατίας 
ακόμα παρέμενε ως ενιαίος και συνεκτικός γεωγραφικός και διοικητικός χώρος.

     Η διάσπαση της εδαφικής συνοχής και ο διαμελισμός της Εορδαίας 
• ξεκίνησε τη δεκαετία του ‘60 για πολιτικές σκοπιμότητες με την απόσπαση των κοι-

νοτήτων Φιλώτα, Αντιγόνου και Πελαργού στο Ν. Φλώρινας
• συνεχίστηκε με τη λεηλασία της Εορδαίας από τη ΔΕΗ που εξαφάνισε ολόκληρα χω-

ριά της με τα ορυχεία και τις αποθέσεις αδρανών υλικών και τέφρας (Εξοχή, Καρδιά, 
Χαραυγή, Κλείτος, Πτελεώνας, Κόμανος) και 

• ολοκληρώθηκε με τον Καποδίστρια που απέσπασε κοινότητες της Εορδαίας σε άλ-
λους εκτός αυτής δήμους.

Ως Δήμος Πτολεμαΐδας πρώτοι και με συνέπεια καταθέσαμε την εμπεριστατωμένη μας πρό-
ταση στη Γενική Συνέλευση της ΤΕΔΚ Ν. Κοζάνης και με μεγάλη ικανοποίηση διαπιστώσαμε αρ-
γότερα ότι τα ίδια κριτήρια προτάθηκαν από  το ΥΠ.ΕΣ, την ΚΕΔΚΕ και το Ινστιτούτο Τ.Α. Ως εκ 
τούτου άπαντες οι αρμόδιοι φορείς είχαν πολύ χρόνο για να μελετήσουν την πρόταση.

Αρχικός και κεντρικός πυρήνας της πρότασης μας είναι η αποκατάσταση του διαμελι-
σμού και της παραχάραξης της Ιστορίας της Εορδαίας μέσω της υιοθέτησης του ιστορικού 
κριτηρίου που επίσης προς μεγάλη μας ικανοποίηση συμπεριλήφθηκε την τελευταία στιγ-
μή στο ψήφισμα της Γενικής Συνέλευσης της ΚΕΔΚΕ στο συνέδριο της στις 20 Ιανουαρίου 
2010, αλλά και το όραμα του λαού για μια ανασυγκρότηση της Εορδαίας σε έναν ενιαίο γε-
ωγραφικό και διοικητικό χώρο.

Η κυβέρνηση με την πρόταση του σχεδίου Καλλικράτης για το δήμο της Εορδαίας θα έχει 
την πολιτική και ιστορική ευθύνη για τον εδαφικό διαμελισμό και την αλλοίωση της Ιστορί-
ας της Εορδαίας, γιατί δεν έλαβε υπόψη της την πρόταση του Δήμου Πτολεμαΐδας κι έτσι θα 
χάσει την ευκαιρία που της δόθηκε για την αποκατάσταση της αδικίας και της παρατεταμέ-
νης εδαφικής λεηλασίας.

Πέρα, όμως, από ιστορικούς και γεωπολιτικούς λόγους, σημασία έχει και η λειτουργική 
διασύνδεση των συνενωμένων ΟΤΑ σε έναν ενιαίο Δήμο Εορδαίας, όπως διασφαλίζεται με 
τις υπάρχουσες υποδομές.

Ακόμα η ανασυγκρότηση της πολύπαθης Εορδαίας σε έναν Δήμο έχει το πλεονέκτημα 

ότι το λεκανοπέδιο Εορδαίας αποτελεί ένα 
ενιαίο συνεκτικό ανθρωπογεωγραφικό σύνο-
λο με κοινά χαρακτηριστικά και δυνατότητες 
αναπτυξιακών παρεμβάσεων και παράλληλα 
υποβαθμίζεται ο ρόλος του ως ενεργειακού 
δήμου.

Δεν νοείται ο μεγαλύτερος ενεργειακός 
δήμος να λεηλατείται και να δημιουργούνται 
άλλοι δήμοι ισχυρότεροι του ενεργειακού, με 
μοναδικό στόχο την αποδυνάμωση της Εορδαί-
ας. Γίνεται μια προσπάθεια να αποσπαστούν τα 
εδάφη των μετεγκατεστημένων και υπό μετε-
γκατάσταση οικισμών, όπως της Χαραυγής, της 
Καρδιάς, της Εξοχής, του Κλείτου, της Ακρινής 
και της Ποντοκώμης, που υπήρξαν κομμάτι της 
επαρχίας Εορδαίας, και να προσαρτηθούν σε 
γειτονικό δήμο, δημιουργώντας  άλλον ενερ-
γειακό δήμο και αγνοώντας συστηματικά την 
προσφορά της Εορδαίας στην ανάπτυξη της 
ευρύτερης περιοχής μέχρι σήμερα.

Ο «Καλλικράτης» θα έπρεπε να διορ-
θώσει τις κοινωνικές και ιστορικές αυτές 
αδικίες, όπως η περίπτωση του Βαρικού, οι 
οποίες έχουν δυσμενή αποτελέσματα για 
τη λειτουργικότητα των νέων διοικητικών 
μονάδων και διαστρεβλώνουν τη ιστορία και 
τη γεωγραφία του τόπου.

Για όλους αυτούς τους λόγους ζητούμε 
την άμεση επανεξέταση των ορίων του νέου 
διευρυμένου δήμου Εορδαίας, προκειμένου 
να μην αδικηθεί μια περιοχή που τόσα έχει 
προσφέρει στη χώρα και να αποκατασταθεί 
η αδικία που έγινε εις βάρος της.

Το όραμά μας για το νέο δήμο της Εορδαί-
ας δεν είναι τόσο το ανθρωπογεωγραφικό μέ-
γεθος του νέου δήμου όσο η λειτουργική δι-
ασύνδεση των ΟΤΑ της Εορδαίας με βάση τις 
υπάρχουσες υποδομές και τη συνοχή του γεω-
γραφικού χώρου».
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του ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»

ΝΕΑ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΤΟΥ ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ 
ΓΡΗΓΟΡΗ ΤΣΙΟΥΜΑΡΗ ΣΤΟΝ ΥΠΟΥΡΓΟ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ 
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της δημιουργίας του μεγαλύτερου Ενεργειακού Δήμου της χώρας, με την κοινωνική συνο-
χή των κατοίκων, που τους ενώνουν όχι μόνον ιστορικοί, πολιτιστικοί και κοινωνικοί δεσμοί, 
αλλά και κοινά συμφέροντα και κοινοί στόχοι για τη μεταλιγνιτική εποχή.

Είναι απαράδεκτο να αποσπώνται από την Εορδαία εδάφη των μετεγκατεστημένων οικι-
σμών και να προσαρτώνται σε άλλους δήμους με στόχο την αποδυνάμωση του Δήμου της Εορ-
δαίας, η οποία επί μισό και πλέον αιώνα, αποτελεί την ενεργειακή καρδιά της Ελλάδος και για 
την τεράστια προσφορά της δέχεται αντί «μάννα» «χολήν και οξός» από το ίδιο το κράτος!

Για παράδειγμα η προσθήκη των Δήμων Ελλησπόντου και Υψηλάντη στο δήμο Κοζάνης 
που «χρίστηκε» ενεργειακός με τα εδάφη της Εορδαϊκής γης (Χαραυγή Εξοχή) και μάλιστα 
χωρίς καν να εφάπτεται της γεωγραφικής περιοχής (με κόκκινο στο χάρτη).

Έτσι και σύμφωνα με την κατανομή του Τοπικού Πόρου Ανάπτυξης στο Διοικητικό Συμ-
βούλιο της ΤΕΔΚ του Οκτωβρίου του 2005, όπου τα ποσοστά ανά δήμο που συμφωνήθηκαν 
σύμφωνα με αδιαμφισβήτητα και αποδεκτά κριτήρια ήτοι:

Με την μετά Καλλικράτη κατανομή θα γίνουν 
Δήμοι Κοζάνης+ Υψηλάντη+ Ελλησπόντου=10+17+27=54% και 
Δήμοι Πτολεμαϊδας+ Αγίας Παρασκευής 37+9=46%
Πως γίνεται λοιπόν ο μεγαλύτερος ενεργειακός δήμος της χώρας να περνά σε δεύτερη μοίρα 

και πάντοτε το έλλειμμα της Πτολεμαϊδας και της Εορδαίας να προστίθεται στην Κοζάνη;
Ο Καλλικράτης θα έπρεπε να αποκαταστήσει τις στρεβλώσεις αυτές του Καποδίστρια 

και όχι να τις συντηρεί και να τις διευρύνει περαιτέρω με τη δικαιολογία ότι δεν υπεισέρχε-
ται στα ζητήματα των ορίων των Καποδιστριακών Δήμων.

Όσο για την περίπτωση του Βαρικού που εξυπηρετείται σε όλες τους τομείς από τις 
υπηρεσίες και τις υπάρχουσες υποδομές, αλλά και τη στήριξη των αιτημάτων τους από το 
Δήμο Πτολεμαϊδας, ενώ χρόνια ταλαιπωρούνται με τη διοικητική τους υπαγωγή στην απομα-
κρυσμένη Φλώρινα και την αντίστοιχη θρησκευτική στην επίσης απομακρυσμένη Μητρόπολη 
Καστοριάς δεν λήφθηκε καν υπόψη η διαχρονική επιθυμία των κατοίκων να ενταχθούν στο 
δήμο Πτολεμαϊδας. Αποτέλεσμα της απόφαση τους Καλλικράτη είναι η μαζική πλέον μετα-
φορά των εκλογικών τους δικαιωμάτων στο δήμο Πτολεμαϊδας με ότι αυτό συνεπάγεται για 
της ευθύνες των πολιτικών αποφάσεων.

Για όλους τους παραπάνω λόγους ζητούμε την επανεξέταση των γεωγραφικών ορίων 
του Δήμου της Εορδαίας και σύμφωνα με την βασική μας πρόταση ο Δήμος Εορδαίας να ορο-
θετηθεί στα όρια της Επαρχίας Εορδαίας πριν τον διαμελισμό της και 

Διεκδικούμε 
Τα γεωγραφικά εδάφη των μετεγκατασταθεισών και υπό μετεγκατάσταση κοινοτήτων 

Εξοχής, Χαραυγής, Κλείτου, Ακρινής, Ποντοκώμης να ενταχθούν στα γεωγραφικά όρια του 
Δήμου Πτολεμαϊδας.

Την επιστροφή των δημοτικών διαμερισμάτων Φιλώτα, Πελαργού, Αντιγόνου, αφού με το 
νέο εκλογικό χάρτη της χώρας που θέλει το Ν. Φλώρινας ως μονοεδρική δεν εξυπηρετεί 
πλέον τον λόγο για τον οποίο αποσπάσθηκαν (2 έδρες).

Τον σεβασμό στην απόφαση των κατοίκων του δημοτικού διαμερίσματος Βαρικού για 
προσάρτηση στο δήμο Εορδαίας για όλους τους λόγους που επικαλούνται, αλλά και αυτούς 
όπως αναγράφονται στην απόφαση του Δήμου Πτολεμαϊδας.

Τέλος, επισημαίνουμε πως:
Αν δεν συμπεριληφθούν τα προαναφερθέντα στο τελικό σχέδιο που θα προταθεί προς 

ψήφιση στη Βουλή, τότε να παραμείνει ως έχει το όνομα του Δήμου Πτολεμαϊδας. Τουλάχι-
στον δεν θα είμαστε συμμέτοχοι που επιχειρείται στην αλλοίωση της ιστορικής φυσιογνω-
μίας της Εορδαίας.

Τέλος, επισυνάπτουμε για μια ακόμα φορά την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου Πτο-
λεμαϊδας με αριθμ. 360/25-7-2008 και την πρόταση που υποβάλλαμε προς την ΤΕΔΚ Ν. Κο-
ζάνης και το ΙΤΑ».

Δήμαρχος
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Επιστολή προς τους βουλευτές του νομού να αναλάβουν τις ευθύνες τους κατά 
τη συζήτηση και στη συνέχεια την ψηφοφορία του νομοσχεδίου για τη διοικητική 
μεταρρύθμιση στη Βουλή απέστειλε ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμα-
ρης. 

Η επιστολή έχει ως εξής:

Κύριε Βουλευτά,
Σας αποστέλλουμε το υπ’ αριθμ. 15445/14.5.2010 έγγραφό μας προς τον Πρόε-

δρο και τα μέλη του Δ.Σ. της ΚΕΔΚΕ  που αφορά την επικείμενη διαβούλευση ΚΕΔ-
ΚΕ και Κυβέρνησης, με σκοπό τις αναγκαίες αλλαγές και συμπληρώσεις που πρέπει 
να γίνουν, ώστε το τελικό σχέδιο Καλλικράτη να απαλείψει τις στρεβλώσεις του Κα-
ποδίστρια και να υπηρετεί τους σκοπούς της μεταρρύθμισης με ουσιαστικές τομές 
στην Κεντρική Διοίκηση και την Τοπική Αυτοδιοίκηση, όπως από χρόνια αυτή προ-
τείνει.

 Έχω ιστορικό και πολιτικό χρέος να ζητήσω την υποστήριξη σας στην δίκαια 
πρόταση του Δήμου Πτολεμαΐδας και να αναλάβετε τις ευθύνες σας κατά την ψή-
φιση του Νομοσχεδίου, προκειμένου να αποφευχθεί η άδικη αποδήμηση του Δήμου 
Εορδαίας.

Με τιμή

Ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας
Γρηγόρης  Θ. Τσιούμαρης

 Κύριε πρόεδρε και μέλη του Δ.Σ της ΚΕΔΚΕ.

Στα πλαίσια επικείμενης διαβούλευσης ΚΕΔΚΕ και Κυβέρνησης, με σκοπό τις 
αναγκαίες αλλαγές και συμπληρώσεις που πρέπει να γίνουν, ώστε το τελικό σχέ-
διο Καλλικράτης να απαλείψει τις στρεβλώσεις του Καποδιστρίας και να υπηρετεί 
τους σκοπούς της μεταρρύθμισης με ουσιαστικές τομές στην Κεντρική Διοίκηση και 
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, όπως από χρόνια αυτή προτείνει, έχω ιστορικό και πολιτι-
κό χρέος να ζητήσω την υποστήριξη σας, προκειμένου να αποφευχθεί η άδικη απο-
δόμηση του Δήμου Εορδαίας.

Είναι αδιανόητο αλλά και μοναδικό παγκόσμιο φαινόμενο να προσαρτάται η κυρι-
ότητα της εδαφικής έκτασης ενός ακατοίκητου χωριού(που απαλλοτριώθηκε λόγω 
επέκτασης των ορυχείων της ΔΕΗ) στο Δήμο που  μετεγκαταστάθηκαν οι κάτοικοι 
του, χωρίς όμως να συνορεύει με αυτόν.

Αυτό έγινε  με τον «Καποδίστρια» στην εδαφική περιοχή των Κοινοτήτων της Εορ-
δαίας Εξοχής και Χαραυγής, που προστέθηκε στο Δήμο Κοζάνης,  (χωρίς καν να έχει 
καμία εδαφική επαφή με αυτήν την περιοχή (κατά παράβαση του ΠΔ 410/95 άρθρο 5 
και του Ν3463/2006 άρθρο 4 και άρθρο 10)

Βέβαια είναι κοινό μυστικό ότι η παρέμβαση αυτή στο σχέδιο «Καποδίστριας» έγι-
νε για να χαρακτηριστεί ο Δήμος Κοζάνης ως ενεργειακός Δήμος, γιατί δεν είχε κα-
μία επαφή με τα ορυχεία και τους ΑΗΣ του λεκανοπεδίου της Εορδαίας  και δεν θα 
συμμετείχε στην κατανομή των κονδυλίων του τοπικού πόρου ανάπτυξης, που δίνεται 
με το Ν.2446/96 από τη ΔΕΗ στους ενεργειακούς δήμους.

Ακόμα οι στρεβλώσεις του Καποδίστρια, είχαν ως αποτέλεσμα την αποδόμηση του 

Κ ΑΤΑ Φ Ο Ρ Η  Α Δ Ι Κ Ι Α  Ο  Δ Ι Α Μ Ε Λ Ι Σ Μ Ο Σ  Τ Η Σ  Ε Ο Ρ Δ Α Ι Α Σ  Π Ρ Ο Σ  Ο Φ Ε Λ Ο Σ  ΤΟ Υ  Δ Η Μ Ο Υ  ΚΟ Ζ Α Ν Η Σ 
ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ ΣΤΟΥΣ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ ΤΟΥ ΝΟΜΟΥ
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Δήμου  Εορδαίας με την προσάρτηση κοινοτήτων, που από την αρχαιότητα ανήκουν 
στην Εορδαία, σε άλλους όμορους δήμους, όπως: οι κοινότητες Ακρινής, Κλείτου στο 
Δήμο Ελλησπόντου, Ποντοκώμης, Μαυροδενδρίου στο Δήμο Δημ. Υψηλάντη και πα-
λαιότερα (δεκαετία 1960) οι κοινότητες Φιλώτα, Αντιγόνου και Πελαργού στο Νομό 
Φλώρινας για πολιτικές σκοπιμότητες. 

Με το σχέδιο «Καλλικράτης» οι Δήμοι Ελλησπόντου και Δημ. Υψηλάντη συνε-
νώνονται με τον Δήμο Κοζάνης συμπαρασύροντας την προσάρτηση και νέων εδα-
φών  της Εορδαίας στο Δήμο Κοζάνης και τον καθιστούν πλέον και πρώτο ενεργει-
ακό δήμο της χώρας, με ότι αυτό συνεπάγεται !

• Θεωρούμε προσχηματικό το επιχείρημα ότι ο Καλλικράτης δεν παρεμβαίνει 
στην ανασυγκρότηση των γεωγραφικών ορίων των καποδιστριακών δήμων!!

• Είναι αντιφατικό από τη μια μεριά να εφαρμόζει ο Καλλικράτης ως κριτήριο συ-
νενώσεων τον ορεινό χαρακτήρα των ΟΤΑ, αλλά από την άλλη όχι μόνον να 
αγνοεί τον ενεργειακό χαρακτήρα των συνενούμενων ΟΤΑ για την δημιουργία 
ενός ενιαίου ενεργειακού δήμου, αλλά να διαμελίζει και το μεγαλύτερο ενερ-
γειακό λεκανοπέδιο της Εορδαίας συνεχίζοντας τις στρεβλώσεις του Καποδί-
στρια!

ΖΗΤΟΥΜΕ 
την πιστή εφαρμογή των νόμων και των κριτηρίων για τις συνενώσεις των ΟΤΑ 

όπως συμφωνήθηκαν μεταξύ ΚΕΔΚΕ - ΥΠ.ΕΣ ΚΑΙ  Ι.Τ.Α
ΔΙΕΚΔΙΚΟΥΜΕ 
το απλό και κατανοητό, να μη συνεχιστούν και στον Καλλικράτη οι στρεβλώσεις 

του Καποδίστρια και ο διαμελισμός του ενεργειακού λεκανοπεδίου της Εορδαίας και 
να παραμείνουν στο Δήμο Εορδαίας, όπου  από αρχαιοτάτων χρόνων ανήκουν  οι εδα-
φικές περιοχές των μετεγκαταστηθέντων και υπό μετεγκατάσταση χωριών.

ΑΠΑΙΤΟΥΜΕ
α)την επαναφορά στο Δήμο Εορδαίας των εδαφικών περιφερειών των μετεγκατα-

σταθείσων κοινοτήτων Εξοχής, Χαραυγής που παράνομα προστάθηκαν στο Δήμο Κο-
ζάνης με το σχέδιο «Καποδίστριας» Π.Δ.  410 άρθρο 5 και Ν 3463/2006 άρθρα 3,4 
και 10)

β) την προσάρτηση των εδαφικών περιφερειών των υπό μετεγκατάσταση κοινο-
τήτων Κλείτους, Ποντοκώμης και Ακρινής στο  Δήμο Εορδαίας, όπου ανέκαθεν ανή-
κουν, ώστε να μη διαμελίσει  ο ενιαίος συνεκτικός γεωγραφικός και διοικητικός χώ-
ρος της αρχαίας Εορδαίας, που ακόμα και επί τουρκοκρατίας δεν άλλαξε.

γ) να ισχύσει το κριτήριο για τον χαρακτηρισμό του ενιαίου ενεργειακού δήμου 
στην πολύπαθη Εορδαία, που επί μισό και πλέον αιώνα αποτελεί την ενεργειακή καρ-
διά της Ελλάδας προσφέροντας τον υπόγειο πλούτο της.

Για όλους αυτούς τους λόγους ζητούμε την αποκατάσταση των αδικοπραξιών, και 
την πιστή εφαρμογή των συμφωνηθέντων κριτηρίων για τις συνενώσεις των Ο.Τ.Α, 
που σίγουρα οδηγούν στην ενοποίηση ολόκληρης της Εορδαίας σε έναν ενιαίο και 
συνεκτικό Δήμο, άλλως ο νέος Δήμος θα είναι μόνον κατ’ όνομα «Δήμος Εορδαίας».

Με εκτίμηση
Ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας
Τσιούμαρης   Θ. Γρηγόριος

Συνημμένα : 
1. Χάρτης Ενεργειακών Δήμων με το σχέδιο ΚΑΠΟΔΙΣΤΡΙΑ ( με κόκκινο τα εδά-

φη των κοινοτήτων της Εορδαίας χαραυγή και Εξοχή που προσαρτήθηκαν στον 
Δήμο Κοζάνης χωρίς να συνορεύουν με αυτόν κατά παράβαση του ΠΔ 410/95 
άρθρο 5 και του Ν3463/2006 άρθρο 4 και άρθρο 10.

2. Χάρτης της Εορδαίας με τις Κοινότητες που αποτελούν ενιαίο συνεκτικό – γε-
ωγραφικό και διοικητικό χώρο από αρχαιότητα, την τουρκοκρατία και μέχρι δε-
καετία του 60.

3. Π.Δ. 410/95 άρθρο 5 και του Ν3463/2006 άρθρο 4 και άρθρο 10
4. Κατανομή Τοπικού Πόρου Ανάπτυξης σε Ενεργειακούς – Καποδοστριακούς 

Δήμους
5. Κατανομή Τοπικού Πόρου Ανάπτυξης κατά τις συνενώσεις  Καλλικράτη

Δήμαρχος



σελ.20

Επιστολή με την οποία εκφράζει την 
έντονη διαμαρτυρία του για τα όσα 

προβλέπει το σχέδιο «Καλλικράτης» για 
το νέο δήμο Εορδαίας απέστειλε ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιού-
μαρης προς τον υπουργό Εσωτερικών, 
Δημόσιας Διοίκησης και Ηλεκτρονικής 
Διακυβέρνησης Γιάννη Ραγκούση και η 
οποία κοινοποιείται στην ΚΕΔΚΕ, το Ιν-
στιτούτο Τοπικής Αυτοδιοίκησης και την 
ΤΕΔΚ Ν. Κοζάνης.

Η επιστολή έχει ως εξής:
«Εκφράζουμε την πλήρη αντίθεση 

μας για τη διαμόρφωση των γεωγραφι-
κών ορίων του νέου δήμου της Εορδαί-
ας, σύμφωνα με την πρόταση του σχεδί-
ου «Καλλικράτης». Ο νέος διευρυμένος 
Εορδαίας, όπως προκύπτει μετά την ανα-
κοίνωση του προσχεδίου νόμου για τη δι-
οικητική μεταρρύθμιση, είναι μόνο κατ’ 
όνομα δήμος Εορδαίας, αφού δεν έχει 
καμία σχέση με την γεωγραφική ενότη-

Aπό τον Πρέσβη της Κυπριακής Δη-

μοκρατίας , τα «Άπαντα του Αρχιεπι-

σκόπου Μακαρίου Γ’» που πρόκειται για 

την πληρέστερη έκδοση όλων των επο-

χών με πληθώρα φωτογραφικών και εγ-

γράφων ντοκουμέντων από την ζωή και 

το έργο του αείμνηστου αυτού μεγάλου 

πολιτικού ανδρός.

Το βιβλίο του αείμνηστου δάσκαλου 

Χρίστου Αγερίδη «Ψηφίδες από το μω-

σαϊκό της ζωής μου» το οποίο εκδόθη-

κε από τη σύζυγό του Γιαννούλα, ξεκινά 

από την εγκατάσταση του Χρίστου Αγερί-

δη στο Ινελή (Ανατολικό) των Καϊλαρίων. 

Πρόκειται ουσιαστικά για το ψηφιδωτό 

130 άτομα από όλη την Ελλάδα συ-
γκέντρωσε η εκδήλωση του 

συλλόγου Διαβητικών που πραγματοποι-
ήθηκε στο ξενοδοχείο «Παντελίδης» με 
την παρουσία σημαντικών εισηγητών, οι 
οποίοι αναφέρθηκαν στον σακχαρώδη 
διαβήτη και στις επιπλοκές του.

Το πλούσιο έργο του συλλόγου εξήρε ο 
δήμαρχος Πτολεμαϊδας χαιρετίζοντας την 
εκδήλωση, ενώ τόνισε χαρακτηριστικά «χαί-
ρομαι για την πρωτοβουλία αυτή του συλλό-
γου και συγκινήθηκα όταν μου ανακοίνωσαν 
ότι θα συγκεντρωθεί σήμερα εδώ τόσος κό-
σμος από όλες τις περιοχές της χώρας». 

«Όλοι έχουμε ένα άνθρωπο στην οι-
κογένειά μας που ταλαιπωρείται από 
τη συγκεκριμένη πάθηση» τόνισε ο κ. 
Τσιούμαρης, ο οποίος πρόσθεσε όμως 
ότι κάθε μέρα βγαίνουν φάρμακα και θε-

Με το μετάλλιο της πόλης που απει-
κονίζει τον Πτολεμαίο τον Α’ το Λάγο 

τίμησε χθες ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας 
Γρηγόρης Τσιούμαρης την παγκόσμια πρω-
ταθλήτρια στο TAE KWON DO Γραμματού-
λα Χριστίδου, η οποία επέστρεψε από το 
Μεξικό και το παγκόσμιο πρωτάθλημα στο 
οποίο συμμετείχε.

Απευθυνόμενος στην αθλήτρια ο 
κ. Τσιούμαρης είπε «κάθε άνθρωπος 
γράφει τη δική του ιστορία, υπάρχουν, 
όμως, και άνθρωποι όπως εσύ που γρά-
φουν την ιστορία ενός τόπου και αφή-
νουν τη σφραγίδα τους στον παγκόσμιο 
αθλητισμό. Η επιτυχία που μας έφερες, 
όπως έκαναν και στο παρελθόν οι Ολυ-
μπιονίκες μας, είναι ότι μεγαλύτερο 
έρχεται σε αυτό τον τόπο».

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας τόνισε ότι 

ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ ΣΤΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 
ΤΗΣ ΤΕΔΚ Ν. ΚΟΖΑΝΗΣ

 3 ΣΗΜΑΝΤΙΚΑ ΒΙΒΛΙΑ  

ΤΙΜΗΣΕ ΜΕ ΤΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ ΤΗΣ ΠΟΛΗΣ ΤΗΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ 
ΠΡΩΤΑΘΛΗΤΡΙΑ ΓΡΑΜΜΑΤΟΥΛΑ ΧΡΙΣΤΙΔΟΥ

ΣΤΗΝ ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΔΙΑΒΗΤΙΚΩΝ

τα που κάλυπτε η Εορδαία και η οποία δι-
αταράχθηκε βίαια τη δεκαετία του ’60, 
όταν παραχαράχθηκε η ιστορία της Εορ-
δαίας και διαμελίστηκε ως γεωγραφική 
περιοχή.

Ο δήμος Πτολεμαϊδας έγκαιρα και μό-
νος από όλους τους δήμους του νομού 
ανακοίνωσε τις προτάσεις του και πα-
ρουσίασε εμπεριστατωμένα τις θέσεις 
για τα όρια του νέου δήμου, οι οποίες 
δυστυχώς δεν ελήφθησαν υπόψη στον 
«Καλλικράτη» που συνεχίζει τις αδικίες 
του παρελθόντος. Το σχέδιο νόμου κα-
ταστρατηγεί τα γεωγραφικά, πληθυσμια-
κά, οικονομικά, αναπτυξιακά, πολιτισμι-
κά, χωροταξικά και λειτουργικά κριτήρια, 
αγνοώντας τους ιστορικούς, κοινωνι-
κούς, εκπαιδευτικούς και πολιτισμικούς 
δεσμούς που συνδέουν την Εορδαία με 
περιοχές, οι οποίες σήμερα ανήκουν χω-
ροταξικά σε άλλους δήμους και νομούς. 
Έτσι αγνοείται το γεγονός 

της ζωής ενός ανθρώπου και μέσα από 

αυτό την καταγραφή σημαντικών στιγμών 

που ανασυνθέτουν μια ολόκληρη επο-

χή. Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης 

Τσιούμαρης παρέλαβε με συγκίνηση το 

βιβλίο, καθώς ο Χρίστος Αγερίδης υπήρ-

ξε δάσκαλος στο σχολείο που φοιτούσε.

Το βιβλίο του Γιάννη Φωτεινού  «Η 

Άλλη Μεριά του Βουνού» που  αφορά 

στην καταγραφή στιγμών της μεταπολε-

μικής, μετεμφυλιακής Ελλάδας και κυρί-

ως το κλίμα και την ατμόσφαιρα της ελ-

ληνικής περιφέρειας στις ταραγμένες 

εποχές του εμφυλίου, της χούντας και 

της μεταπολίτευσης. 

ραπείες που δίνουν νέες ελπίδες. Ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας αναφέρθηκε στα 
επιτεύγματα της πόλης, η οποία στήρι-
ξε την πρόοδο όλης της χώρας και τόνι-
σε ότι «με την πάροδο των χρόνων έχουν 
βγει προσωπικότητες από την Πτολε-
μαϊδα και άνθρωποι σπουδαίοι, όπως ο 
πρόεδρος του συλλόγου διαβητικών Αθ. 
Πετκίδης και η κ. Αγγελική Καλλιπολίτη- 
Καραγιώργου που έχει αποσπάσει τα εύ-
σημα από όποια θέση κι αν υπηρέτησε, 
που συνέβαλαν στην πρόοδο του τόπου.

Ο δήμος Πτολεμαίδας είναι πάντα στο 
πλευρό των διαβητικών γι’ αυτό και έχει 
παραχωρήσει χώρο στο σύλλογο διαβητι-
κών, όπου προχωρούν στην ενημέρωση 
των μελών τους, ενώ έκλεισε κάνοντας 
την ευχή «ο θεός να απαλείψει αυτή την 
ασθένεια».

ο αθλητισμός είναι ο καλύτερος «πρε-
σβευτής»  για την Πτολεμαϊδα και οι 
πρωτιές που έρχονται κάθε λίγο μέσα 
από τον αθλητισμό και τον πολιτισμό 
δημιουργούν μια θετική εικόνα για την 
Πτολεμαϊδα.

Η αθλήτρια με τη σειρά της ευχαρί-
στησε το δήμαρχο για την τιμή που της 
έγινε και διαβεβαίωσε ότι θα συνεχί-
σει τις προσπάθειές της βάζοντας τον 
πήχη ακόμα πιο ψηλά και στοχεύοντας 
στην Ολυμπιάδα.

Ο προπονητής Χρήστος Χριστίδης 
είπε ότι στόχος παραμένει πάντα ο κα-
λός αγώνας και εξέφρασε την ικανο-
ποίηση του που η Πτολεμαϊδα ταξιδεύει 
τόσο μακριά μέσα από τις αγωνιστικές 
προσπάθειες της Γραμματούλας Χρι-
στίδου.

Δήμαρχος
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Εγκρίθηκε κατά το πρόσφατο δημο-
τικό συμβούλιο Πτολεμαϊδας η τρο-

ποποίηση του σχεδίου πόλεως στο οι-
κοδομικό τετράγωνο 322.

Σύμφωνα με τη μελέτη τροποποίη-
σης προτείνεται η διάνοιξη οδού πλά-
τους 4 μ. και πρασιάς πλάτους 4 μ. στη 
δυτική πλευρά της. Η προτεινόμενη 
τροποποίηση αυξάνει τους κοινόχρη-
στους χώρους της πόλης κατά 437,81 
τ.μ., από τα οποία επιφάνεια 326,82 τμ. 
είναι δημοτική έκταση (αγροτική έκτα-
ση) και η υπόλοιπη 437,81 τμ. από τα 
οποία επιφάνεια 326,82 τμ.=110,99 
τμ. αποτελεί τμήμα των υπ’ αριθμ. 
7,8,9,10 και 11 ιδιοκτησιών.

Να σημειωθεί ότι με την έγκριση 
του Σχεδίου Πόλεως Πτολεμαϊδας δεν 
θεσμοθετήθηκε οδός μεταξύ των ιδιο-

Με στόχο την καλύτερη εξυπηρέτη-

ση των αναγκών των ανθρώπων 

της τρίτης ηλικίας, ο δήμος Πτολεμαϊδας 

μετά την οριστική παύση λειτουργίας του 

Κέντρου Επαγγελματικής Κατάρτισης 

που στεγαζόταν στο Πολύκεντρο, απο-

φάσισε να αξιοποιήσει το χώρο αυτό και 

να τον παραχωρήσει στο Α’ ΚΑΠΗ. Εκεί 

θα δημιουργηθεί μια φιλόξενη στέγη που 

θα πληροί τις προδιαγραφές ασφάλειας, 

πρόσβασης και υγιεινής και στον οποίο οι 

άνθρωποι της τρίτης ηλικίας θα βρίσκουν 

ζεστασιά και θαλπωρή. 

Να σημειωθεί ότι ο χώρος βρίσκεται 

στην καρδιά της πόλης και μάλιστα στο 

Τα κείμενα αρχών του Παγκόσμιου Ορ-

γανισμού Υγείας  «Υγεία21: Το πλαί-

σιο πολιτικής υγείας για όλους της ευ-

ρωπαϊκής περιοχής του Παγκόσμιου 

Οργανισμού Υγείας» και το κείμενο του 

Ζάγκρεμπ που αφορά στις υγιείς πόλεις 

υιοθετήθηκαν ομόφωνα από το δημοτικό 

συμβούλιο Πτολεμαϊδας κατά την τελευ-

ταία του συνεδρίαση. 

Με αφορμή την πρωτοβουλία επανα-

λειτουργίας του Ελληνικού Δικτύου Υγι-

ών Πόλεων μέσω της πρώτης συνάντη-

σης στις 23 Απριλίου 2010 στο Δήμο 

Αμαρουσίου, στην οποία πήρε μέρος ο 

Δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιού-

μαρης και κατέληξε στην απόφαση σύ-

γκλησης Έκτακτης Γενικής Συνέλευσης 

των δήμων-μελών, το δημοτικό συμβού-

λιο Πτολεμαϊδας επικύρωσε τα παρα-

πάνω κείμενα, προκειμένου να πληρού-

νται οι προϋποθέσεις επαναλειτουργίας 

του Ελληνικού Δικτύου Υγιών Πόλεων 

(ΕΔΥΠ). Παράλληλα, το δημοτικό συμ-

βούλιο Πτολεμαϊδας προχώρησε στον 

ορισμό εκπροσώπου και συντονιστή για 

την εφαρμογή του προγράμματος, ενώ 

θα συμμετέχει στις 28 Μαΐου 2010 στην 

Έκτακτη Γενική Συνέλευση του ΕΔΥΠ στο 

Δημαρχείο Αμαρουσίου.

Τα κείμενα αναφέρονται στις αξίες 

και στις αρχές δράσεις τις οποίες συνα-

ποδέχονται οι πόλεις που συμμετέχουν 

με στόχο την προστασία της δημόσιας 

υγείας και εξειδικεύουν στους στόχους 

που οι πόλεις αναλαμβάνουν.

Να σημειωθεί ότι ο δήμος Πτολεμα-

ϊδας συμμετείχε στο διεθνές συνέδριο 

Υγιών Πόλεων του Π.Ο.Υ. στο Ζάγκρεμπ 

της Κροατίας ( 15 – 18 Οκτωβρίου 2008 

), όπου τέθηκαν οι αρχές, οι στόχοι και οι 

νέοι όροι συμμετοχής των δήμων στο δί-

κτυο Υγειών Δήμων της Π.Ο.Υ. Το δίκτυο 

ευρωπαϊκών υγειών πόλεων, το οποίο 

τελεί υπό την αιγίδα του Παγκόσμιου Ορ-

γανισμού Υγείας (World Organization of 

Health, WHO), δραστηριοποιείται από 

το 1988. Το δίκτυο περιλαμβάνει πόλεις 

από όλη την Ευρώπη, οι οποίες δεσμεύ-

ονται για την υγεία και την αειφόρο ανά-

ANABΑΘΜΙΖΕΤΑΙ Ο ΧΩΡΟΣ 
ΤΟΥ ΠΟΛΥΚΕΝΤΡΟΥ

ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΤΩΝ ΑΡΧΩΝ  ΤΟΥ ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΥ 
ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΥΓΕΙΑΣ ΑΠΟ ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

ΕΓΚΡΙΣΗ ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗΣ 
ΣΧΕΔΙΟΥ ΠΟΛΕΩΣ

κτησιών στο Ο.Τ. 322, με αποτέλεσμα 
κάποιες ιδιοκτησίες να μην έχουν πρό-
σωπο σε εγκεκριμένη οδό.

Η πρόταση τροποποίησης, κατόπιν 
εισήγησης της διευθύντριας των Περι-
βαλλοντικών Υπηρεσιών Φωτεινής Αγ-
γελίδου, έγινε δεκτή, καθώς έτσι αυξά-
νονται οι κοινόχρηστες επιφάνειες της 
πόλης, κανένα οικόπεδο δεν καθίστα-
ται μη άρτιο και εξασφαλίζεται πρόσω-
πο σε εγκεκριμένη οδό στις υπ. αριθμ. 
8,9 και 10 ιδιοκτησίες. Μετά την ολο-
κλήρωση της τροποποίησης σχεδίου 
στο Ο.Τ. 322 θα ακολουθήσει πράξη 
τροποποίησης και αναλογισμού της υπ. 
Αριθμ. 2 δημοτικής έκτασης (αγροτικής 
οδού) εμβαδού Ε=37,83 τ.μ., ώστε να 
καταστούν οικοδομήσιμες οι όμορες σε 
αυτή ιδιοκτησίες.

χώρο του Πολύκεντρου, όπου σύντομα 

πρόκειται να διενεργηθεί διαγωνισμός 

για τη σύμπραξη του δήμου με τον ιδιω-

τικό τομέα με στόχο την ολοκληρωμένη 

παρέμβαση για τη δημιουργία Εμπορικού 

Πολύκεντρου σε συνδυασμό και με χώρο 

υπόγειας στάθμευσης οχημάτων σε ακί-

νητο του δήμου Πτολεμαϊδας. 

Ταυτόχρονα με το ΚΑΠΗ ο δήμος προ-

τίθεται να αξιοποιήσει και την παρακείμενη 

αίθουσα ως χώρο αναψυχής για τις οικογέ-

νειες και τα μικρά παιδιά, ενώ με τη φωτι-

σμό, τη συντήρηση των υπαρχουσών υπο-

δομών και την κίνηση που θα δημιουργηθεί 

θα αλλάξει η φυσιογνωμία της περιοχής.

πτυξη. Οι πόλεις ορίζονται στο Δίκτυο 

Υγειών Πόλεων του ΠΟΥ, με βάση κρι-

τήρια τα οποία ανανεώνονται κάθε πέ-

ντε χρόνια. Κάθε πενταετής φάση επι-

κεντρώνεται σε έναν αριθμό κεντρικών 

θεμάτων προτεραιότητας και ξεκινάει με 

πολιτική διακήρυξη και ένα σύνολο στρα-

τηγικών στόχων. Ο πρωταρχικός στόχος 

της Φάσης V (2009-2013) είναι η Υγεία 

και η κοινωνική ισότητα σε θέματα υγεί-

ας σε όλες τις τοπικές πολιτικές.

Εξάλλου, στο ίδιο θέμα συζητήθηκε 

και αποφασίστηκε η σύσταση δύο επιτρο-

πών για την αίτηση πιστοποίησης στην 

Φάση V. Πρόκειται για τη διευθύνουσα 

ομάδα που θα διευθύνεται από το δή-

μαρχο και θα απαρτίζεται από τον αιρε-

τό πολιτικό υπεύθυνο αρμόδιο σε θέμα-

τα υγείας, τον εκάστοτε διευθυντή της 

ΔΕΠΕΚΟΠΠ, τον εκάστοτε διευθυντή των 

περιβαλλοντικών υπηρεσιών, τον εκά-

στοτε διευθυντή ΔΕΤΗΠ, μόνιμο υπάλ-

ληλο των Κοινωνικών Υπηρεσιών αρμό-

διο για το πρόγραμμα και τον συντονιστή 

του προγράμματος. Η επιτροπή θα συνε-

δριάζει σε τακτά χρονικά διαστήματα και 

θα έχει την ευθύνη χάραξης της πολιτι-

κής του δήμου.

Η συμβουλευτική επιτροπή θα απαρ-

τίζεται από τη διευθύνουσα ομάδα, εκ-

προσώπους των παρατάξεων του δη-

μοτικού συμβουλίου, εκπρόσωπο της 

εκκλησίας, εκπρόσωπο του ιατρικού 

συλλόγου, εκπρόσωπο του νοσοκομεί-

ου, εκπρόσωπο του ΤΕΕ Δυτ. Μακεδονί-

ας, εκπρόσωπος Α/θμιας και εκπρόσω-

πος Β/θμιας, όπως και συλλόγων που 

εδρεύουν στην πόλη.  Η επιτροπή αυτή 

θα λειτουργεί ως σύνδεσμος για τη με-

ταφορά πολιτικών και προτάσεων στον 

τομέα της υγείας.

Στην εισήγηση του Δημάρχου Πτολε-

μαϊδας ο Γρηγόρης Τσιούμαρης ανακοί-

νωσε και την αποστολή της πρότασης 

του δήμου για την πιστοποίηση του την 

οποία εφ’ όσον γίνει αποδεκτή από την 

Π.Ο.Υ. θα υπογράψει στην ετήσια γενική 

συνέλευση της Νορβηγίας στις 17 Ιουνί-

ου.
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ΟΙ ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΕΙΣ και οι ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ του Δημοτικού Συμβουλίου Πτολεμαίδας

 για την Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (Μ.Π.Ε) ΤΗΣ ΔΕΗ Α.Ε. των λιγνιτωρυχείων Μαυροπηγής και Νοτιοδυτικού Πεδίου.

Ομόφωνα εγκρίθηκαν οι παρατηρή-
σεις, που εισηγήθηκε στο Δημοτικό 

Συμβούλιο ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδα Γρη-
γόρης Τσιούμαρης για την υποβληθείσα 
Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων 
(Μ.Π.Ε) ΤΗΣ ΔΕΗ Α.Ε. σχετικά με την 
επέκταση προς τα Δυτικά των λιγνιτω-
ρυχείων Μαυροπηγής και Νοτιοδυτικού 
Πεδίου.

Η εισήγηση βασίστηκε στην εμπε-
ριστατωμένη έκθεση της Δ/ντριας των 
Περιβαλλοντικών Υπηρεσιών του Δήμου 
κ. Φωτεινής Αγγελίδου που αφορού-
σε θεσμικά και τεχνικά περιβαλλοντικά 
προβλήματα, ενώ με την σειρά του ο Δή-
μαρχος Πτολεμαΐδας αναφέρθηκε στον 
γενικότερο σχεδιασμό του παρόντος και 
του μέλλοντος για την περιβαλλοντική 
θωράκιση των κατοίκων και της περιοχής 
κυρίως Ασβεστόπετρας, Προαστίου και 
Πτολεμαΐδας.

Η εισήγηση της κ. Αγγελίδου έχει ως 
εξής

«Σας υποβάλλουμε τη μελέτη Περι-
βαλλοντικών Επιπτώσεων της ΔΕΗ Α.Ε. 
για επέκταση προς τα δυτικά των λιγνι-
τωρυχείων «Μαυροπηγής» και «Νοτιο-
δυτικού πεδίου» στην περιοχή Πτολεμα-
ΐδας και σας πληροφορούμε ότι:

Η Μελέτη υποβλήθηκε στην Υπηρε-
σία μας στις 12-03-2010 και ζητήθηκε 
να εισηγηθεί στο Δημοτικό Συμβούλιο, 
ώστε έως τις 23-03-2010 να σταλεί η 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
Πτολεμαΐδας, στη Νομαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση Κοζάνης.

Ο όγκος και η σοβαρότητα της με-
λέτης είναι τέτοιοι που κατά την άπο-
ψή μας ο χρόνος είναι ελάχιστος. Μία 
ανάγνωση και μόνο του κειμένου απαιτεί  
πολλαπλάσιο χρονικό διάστημα, πόσο 

μάλλον η μελέτη. Η Υπηρεσία μας εξάλ-
λου στερείται αντίστοιχης ειδικότητας 
τεχνικού, ο οποίος θα μπορούσε τεκ-
μηριωμένα να ελέγξει τα δεδομένα που 
ελήφθησαν υπόψη για τη σύνταξη της 
παρούσης μελέτης και τους δείκτες που 
χρησιμοποιήθηκαν. 

  Έτσι η Υπηρεσία μας με τις δυνατό-
τητες που έχει δεν μπορούσε να τεκμη-
ριώσει άποψη για το τεχνικό μέρος της 
μελέτης ενός έργου, που αφορά αφενός 
μεν το Περιβάλλον και αφετέρου την οι-
κονομία μιας περιοχής και την ενεργει-
ακή πολιτική ενός τόπου.

   Οι απόψεις που θα ειπωθούν πα-
ρακάτω αναφέρονται στις παρεμβάσεις 
αποκατάστασης του περιβάλλοντος..

  Στο κεφάλαιο 5.10.2 γίνεται ανα-
φορά στην απαλλοτρίωση του Οικισμού 
Μαυροπηγής και την ολοκλήρωση της 
διαδικασίας απαλλοτρίωσης μετά την 
έγκριση της παρούσας.

Κατά την άποψή μας ή θα πρέπει 
πρώτα να μετεγκατασταθεί ο Οικισμός 
Μαυροπηγής και να ισχύει η Περιβαλ-
λοντικής Μελέτη ή θα πρέπει να ληφθεί 
μέριμνα για τον Οικισμό έως ότου με-
ταφερθεί, γεγονός που δε διαφαίνεται 
στην παρούσα μελέτη. 

Η μετεγκατάσταση της εκκλησιάς 
Αγίου Νικολάου δεν ολοκληρώθηκε, δεν 
αναφέρεται ο τρόπος μετεγκατάστασης 
και το κτίσμα ήδη έχει ριγματωθεί, κα-
θώς επίσης και τα γειτνιάζοντα νεκρο-
ταφεία.

Σύμφωνα με το άρθρο 81 του Μεταλ-
λευτικού Κώδικα Χωροθέτηση μεταλ-
λευτικών και λατομικών εργασιών : 

Στην εκπόνηση της τεχνικής με-1. 
λέτης του άρθρου 4 για μεταλλευτικές 
ή λατομικές εργασίες κάτω από ή κοντά 

σε, οικήματα, έργα δημόσιας ωφέλειας, 
πυλώνες ή στύλους γραμμών μεταφοράς 
ηλεκτρικού ρεύματος ή τηλεπικοινωνι-
ών, περιοχές αρχαιολογικού ή τουριστι-
κού ενδιαφέροντος ή φυσικού κάλλους,  
καθώς και στην διάρκεια της εκτέλεσης 
τους πρέπει να προβλέπονται  και να 
παίρνονται, μεταξύ των άλλων και ειδικά 
μέτρα προστασίας των πιο πάνω περιο-
χών ή κατασκευών.

Για τη χωροθέτηση επιφανεια-2. 
κών μεταλλευτικών ή λατομικών εργα-
σιών κοντά σε βιομηχανικά κτίσματα, 
οικίες, έργα κοινής ωφέλειας, πλατεί-
ες, γυμναστήρια,  νεκροταφεία και λοι-
πούς κοινόχρηστους χώρους και εφόσον 
δεν χρησιμοποιούνται για την εκτέλεση 
τους εκρηκτικές ύλες, πρέπει να αφή-
νετε απόσταση ασφαλείας, το λιγότερο, 
250Μ από κείνες που έχουν άμεσες 
επιπτώσεις (π.χ. κατολισθήσεις πρανών, 
ρωγματώσεις, δονήσεις από μηχανήμα-
τα, σκόνη από εκσκαφές ή αποθέσεις) 
στα φυσικά χαρακτηριστικά του γειτονι-
κού και ευρύτερου χώρου.

Σε περίπτωση που γίνεται χρήση 
εκρηκτικών υλών, το πιο πάνω όριο δι-
πλασιάζεται.    

Η Εκκλησία του Αγίου Νικολάου και 
τα νεκροταφεία απέχουν μόλις 30μ από 
τις αποθέσεις.

Δεν λήφθηκαν επιπλέον μέτρα για 
την πρόληψη κατολισθήσεων  ή καθι-
ζήσεων στην περιοχή των αποθέσεων 
και παρατηρήθηκαν έλλειψη ευστάθειας 
των φυσικών πρανών ερπυσμός του επι-
φανειακού στρώματος του εδάφους και 
καθιζήσεις.

 Στο κεφάλαιο 5.10.3 γίνεται αναφο-
ρά στο στρατηγικό σχεδιασμό της κα-
θαίρεσης του ΑΗΣ ΛΚΜΔ Πτολεμαΐδας 
και Καρδιάς η διακοπή των μονάδων του 
θα ολοκληρωθεί το 2014 και αναφέρει 
χαρακτηριστικά πως θα διατεθούν τα 
υλικά που θα προκύψουν από τις κατε-
δαφίσεις.

Η ΔΕΗ είναι ιστορικά συνδεδεμένη 
με την περιοχή μας, την οικονομική ανά-
πτυξη, την ταυτότητα της πόλης  μας, 
άρα σε καμία περίπτωση δεν πρέπει να 
κατεδαφισθεί όλος αυτός ο Βιομηχα-
νικός εξοπλισμός. Προτείνουμε λοιπόν 
να εξετασθεί η πιθανή μετατροπή των 
εγκαταστάσεων σε εγκαταστάσεις πα-
ραγωγής ενέργειας χρησιμοποιώντας  
άλλες πρώτες ύλες και η απόδοσή τους 
στην Τοπική κοινωνία ή η διατήρησή 
τους ώστε να αποτελέσουν μουσειακή 
μελέτη.

Στο κεφάλαιο 6.1.3 με τίτλο προ-
γραμματισμός  κλεισίματος και περι-
βαλλοντικής αποκατάστασης που θα δι-
αρκέσει έως το 2053, γίνεται αναφορά 
στην εξωτερική απόθεση στην περιοχή 
Προαστίου, η οποία θα ολοκληρωθεί 
έως το έτος 2017. Σημειώνεται ότι οι 
αποθέσεις είναι προσωρινές και τα υλι-
κά της απόθεσης αυτής θα μεταφερθούν 
μετά το 2025 στην εσωτερική απόθεση 
του Ορυχείου οπότε θα αποκατασταθεί 
εκ νέου η περιοχή.

Μέτρα προστασίας όμως του υπάρ-
χοντος  ήδη επιβαρυμένου οικισμού από 
τα αιωρούμενα σωματίδια και ότι άλλο 

προκύπτει από τα υλικά απόθεσης που 
προβλέπονται. Κατά την άποψη μας δεν 
θεωρείται προσωρινή μία απόθεση δε-
καπέντε ετών.

Στο ίδιο κεφάλαιο γίνεται αναφορά 
για τη διαδικασία κλεισίματος των ορυ-
χείων και την τελική διαμόρφωση των 
χώρων εκσκαφής ( τεχνητή λίμνη, δάση, 
αγροτική χρήση, αναψυχή κ.λ.π. ) Σημει-
ώνεται ότι  από τις προς αποκατάσταση 
περιοχές εξαιρούνται οι χώροι που θα 
αποδοθούν για ειδικές χρήσεις π.χ. φω-
τοβολταικών συστημάτων, χώροι διάθε-
σης ειδικών αποβλήτων.

Να διευκρινιστεί τι εννοούν με τον 
όρο ειδικά απόβλητα και να αποφασί-
σουν οι τοπικές κοινωνίες εάν μπορούν 
να γίνουν δεκτές τέτοιων αποβλήτων.

Στο κεφάλαιο 6.3.3 αναφέρεται ότι 
για τον προορισμό  της οπτικής όχλησης 
και της διαφυγής σκόνης από τις εξορυ-
κτικές δραστηριότητες στο σχεδιασμό 
του έργου προβλέπεται η δημιουργία 
πράσινων ζωμών προστασίας σε ορισμέ-
νες θέσεις.

Άποψη μας είναι ότι οι ζώνες πρασί-
νου μαζί με τα άλλα  πιθανά μέτρα προ-
στασίας να γίνουν σε όλο το περίγραμ-
μα των οικισμών που βρίσκονται εκτός 
ορυχείων.

Επισημαίνουμε  ότι αντιπαρεμβάλ-
λοντας τον τοπιολογικό χάρτη και τον 
τοπογραφικό χάρτη υφιστάμενης κατά-
στασης ορυχείων Πτολεμαΐδας στη ζώνη 
Ευαισθησίας πέντε χιλιομέτρων από την 
περιοχή Άμεσης επέμβασης δε σημειώ-
νεται ο οικισμός Ασβεστόπετρας, ο οικι-
σμός προσωπικού ΔΕΗ και η πόλη της 
Πτολεμαΐδας που βρίσκονται στη ζώνη 
αυτή και δεν διαφαίνεται από το κείμενο 
ποια μέτρα προστασίας λαμβάνονται για 
τη ζώνη αυτή.

Στο κεφάλαιο 8.3.1. όσον αφορά τη 
σκόνη και τα αιωρούμενα σωματίδια ανα-
φέρεται ότι λόγω της φύσης της προτει-
νόμενης δραστηριότητας συνιστούν αέ-
ριο ρύπο κατά τη λειτουργία του έργου, 
και η συνεισφορά τους στο μικροκλίματα 
της περιοχής μπορεί να αξιολογηθεί συ-
νολικά ουδέτερη, δεδομένης της έκτα-
σης και της φύσης του έργου και του 
γεγονότος ότι δεν διαφεύγουν εκτός 
περιοχής αδειοδότησης.

Κατά την άποψη μας η αξιολόγηση 
αυτή δεν είναι ρεαλιστική, δεδομένου 
ότι το έργο δεν μπορεί να θεωρηθεί ότι 
περιβάλλεται από στεγανό κλοιό.

Στο κεφάλαιο 8.3.5 με θέμα ΠΑΝΙΔΙ 
αναφέρεται ότι οι βιότοποι αναπαραγω-
γής και προσωρινής παραμονής προστα-
τευμένων ειδών βρίσκονται σε μεγάλη 
απόσταση από το έργο.

Είναι γνωστό στην περιοχή μας ΡΕΜΑ 
ΤΡΥΓΟΝΑΣ μεταξύ των οικισμών Προ-
αστίου και Ασβεστόπετρας όπου είναι 
χώρος αναπαραγωγής και παραμονής 
των πτηνών τρυγόνα  εξ’ ου και ονομα-
σία και όπου υπάρχουν πινακίδες που 
δείχνουν τη διαδρομή που ακολουθούν 
τα πτηνά. Δεν υφίσταται  αναφορά στην 
παρούσα μελέτη.

Στο κεφάλαιο 8.4.6.3 αναφέρεται ότι 
η διάθεση των βιομηχανικών αποβλήτων 
και κυρίως των αποβλήτων των αμιαντο-
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 για την Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (Μ.Π.Ε) ΤΗΣ ΔΕΗ Α.Ε. των λιγνιτωρυχείων Μαυροπηγής και Νοτιοδυτικού Πεδίου.

τσιμέντων γίνεται στο εγκεκριμένο χώρο 
διάθεσης βιομηχανικών Αποβλήτων ( 
ΧΔΒΑ ) ( ΚΥΑ 124528/7-5-04 ) ο οποίος 
ανήκει στη ΔΕΗ ΑΕ και χρησιμοποιείται 
σε ειδικές εγκαταστάσεις . Ο ΧΔΒΑ βρί-
σκεται εντός της περιοχής των ορυχείων 
Πτολεμαΐδας

Οι περιβαλλοντικοί όροι της παραπά-
νω ΚΥΑ έχουν λήξει στις 1-4-2009.

Σύμφωνα με τις προαναφερόμενες 
επισημάνσεις μας και έχοντας υπόψη το 
κεφάλαιο 9 της ΜΕΠ το οποίο περιλαμβά-
νει μια περιγραφή του συνόλου των προ-
ληπτικών αντιρρυπαντικών και επανορ-
θωτικών μέτρων που έχουν ενσωματωθεί 
στον σχεδιασμό του έργου θεωρούμε ότι 
τα παραπάνω δεν τηρούνται πλήρως 

Τα προτεινόμενα μέτρα αναφέρο-
νται ανά περιβαλλοντική παράμετρο και 
συμπληρώνονται με τα Γενικά Μέτρα τα 
οποία και παρατίθενται στη συνέχεια :

- Απαρέγκλιτη τήρηση των Εγκεκρι-
μένων Περιβαλλοντικών όρων για τη λει-
τουργία των εξεταζόμενων Ορυχείων και 
την υλοποίηση του Προγράμματος Περι-
βαλλοντικής Αποκατάστασης.

- Σχεδιασμός του Έργου με στόχο την 
κατά το δυνατόν μείωση της επιφάνειας 
επέμβασης και την ελαχιστοποίηση της 
κατάληψης αδιατάρακτων περιοχών.

- Σχεδιασμός του Έργου με στόχο την 
πρόληψη των δυνητικών περιβαλλοντι-
κών επιπτώσεων, μέσω της υιοθέτησης 
βέλτιστων μεθόδων και τεχνικών για την 
αποφυγή κατάληψης νέων περιοχών και 
τον περιορισμό των διαταραχών που προ-
καλούνται από την εξορυκτική δραστηρι-
ότητα (απόθεση αγόνων σε υφιστάμενους 
χώρους εξωτερικής απόθεσης, εσωτερι-
κής απόθεσης αγόνων εντός εξοφλημέ-
νων εκσκαφών κ.λ.π.)

- Σταδιακή περιβαλλοντική αποκα-
τάσταση των περιοχών επέμβασης του 
Έργου, για τον περιορισμό της όχλησης 
και τη σταδιακή, ομαλή εναρμόνιση των 
αποκαταστημένων περιοχών με το φυσι-
κό περιβάλλον της ευρύτερης περιοχής»

Η πρόταση του Δημάρχου Πτολεμα-
ΐδας όπως ψηφίστηκε και διαβιβάστηκε 
στο Νομαρχιακό Συμβούλιο για την συνε-
δρίαση της επόμενης μέρας με θέμα την 
επίμιχη Μ.Π.Ε

«Το Δημοτικό Συμβούλιο μετά διαλο-
γική συζήτηση και τοποθέτηση των Δημο-
τικών συμβούλων επί της ΜΠΕ της ΔΕΗ 
ΑΕ

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι  ΟΜΟΦΩΝΑ 
Ζητά  την επαναυποβολή της μελέτης 

ώστε να ληφθούν υπ’ όψη οι παρακάτω 
παρατηρήσεις  και τότε να γνωμοδοτή-
σουμε εκ νέου για την αποδοχή η μη της 
Μ.Π.Ε.

Να τεθεί χρονικός  ορίζοντας  μετε-•	
γκατάστασης  οικισμού Μαυροπηγής.
Εκκλησία Αγίου Νικολάου (Κομάνου)•	

     Να περιγραφή σαφώς ο τρόπος και ο 
τόπος μεταφοράς του
Νεκροταφεία Κομάνου•	

Να περιγραφή ο τρόπος και ο χρόνος 
εκταφής 
Υπάρχουσες μονάδες εργοστασίων•	
Προτείνουμε:  
α) την διατήρηση τους για εφεδρεία 

με καύση βιομάζας

β) Μουσειολογική ζώνη
γ) Εφ’ όσον χρειαστεί να κατεδαφι-

στούν κάποια τμήματα,  αυτά να γίνουν με 
την μέθοδο ανακύκλωσης υλικών (σιδή-
ρου, σκύρων, πλίνθων κ.α.)

Μεταφορά αποθέσεων:•	
Προτείνουμε την μεταφορά τους σε 

υπάρχοντα ανενεργά ορυχεία για την 
πλήρωση των εκσκαφών τους και την 
αποκατάσταση τους.

Στην περίπτωση της απόθεσης πλησί-
ον κατοικημένων οικισμών θα γίνουν 
αποδέκτες εφ’ όσον περιγραφή ο 
τρόπος της άμεσης αποκατάστασης.

(επανασπορά καλλιέργεια κ.λ.π.)
Ειδικά Απόβλητα•	

Να γίνει επεξήγηση για τον καθορισμό 
των ειδικών αποβλήτων.

         Να υπενθυμίσουμε ότι η σχετική ΚΥΑ 
για τα στερεά απόβλητα της περιοχής  
έληξε στις 1 Απριλίου 2009.
Άμεση προστασία των οικισμών σε •	
ακτίνα 5 km.
Να αποσαφηνιστούν τα μέτρα που •	
λαμβάνονται
Να εμφανιστούν οι οικισμοί που περι-•	
κλείονται στις ζώνες του ενός και των 
πέντε χιλιομέτρων στο επισυναπτό-
μενο τοπογραφικό
Το ρέμα της τρυγόνας ; Να παραμείνει •	
και να προστατευτεί.
Να γίνει αποτίμηση της υφιστάμενης •	
αλλά και της μελλοντικής  κατάστα-
σης εκπομπών και να τεθούν σαφείς 
οδηγίες για την τήρηση των ορίων 
των  εκπεμπόμενων ρύπων κατά την 
διάρκεια της εξορυκτικής δραστηρι-
ότητας.  
Να τοποθετηθούν όργανα μέτρησης  •	
εκπομπών .
Σαφείς και αυστηροί όροι για τον εκ-•	
πεμπόμενο θόρυβο αερίων ρύπων.
Να τοποθετηθούν όργανα μέτρησης •	
θορύβου
Να συντάσσεται ΕΤΗΣΙΟ χρονοδιά-•	
γραμμα αποκατάστασης εδαφών και 
φυσικά να τηρείται αυστηρά η  υλο-
ποίησή του.
Συστηματική δειγματοληψία στους •	
χώρους απόθεσης (εδάφους και νε-
ρού)
Να υποδειχθεί ο τρόπος παρακολού-•	
θησης της συμπεριφοράς υδροφόρου 
ορίζοντα από την εξόρυκτική δραστη-
ριότητα
Να καταβληθεί στους κατοίκους των •	
Οικισμών Κομάνου και Μαυροπηγής 
το επίδομα Κοινωνικής αποκατάστα-
σης.
Γενικά διεκδικούμε αυτό που δικαιού-

μαστε σύμφωνα με τις Διεθνείς και ελλη-
νικές προδιαγραφές περί αποκατάστασης 
ορυχείων Σ’ όλο το διάστημα της εξορυ-
κτικής δραστηριότητας το βλέμμα στραμ-
μένο στους κατοίκους που γειτνιάζουν 
άμεσα και ευρύτερα των ορυχείων.

Η απόφαση αυτή πήρε αυξ. Αριθμ. 
163 /2010»

Αίσθηση προκάλεσε πάντως στην συ-
νεδρίαση του Νομαρχιακού Συμβουλίου 
απ’ όλους τους κατοίκους και των άλλων 
προς μετεγκατάσταση οικισμών η πρότα-
ση για την καταβολή του επιδόματος  κοι-
νωνικής αποκατάστασης.

Στη σύναψη προγραμματικής σύμ-
βασης μεταξύ Δήμου Πτολεμαΐδας και 
ΑΝΚΟ για τη μετεγκατάσταση του οικι-
σμού Μαυροπηγής Δήμου Πτολεμαϊδας 
στην περιοχή «Κουρί» κοντά στο νέο οι-
κισμό Κομάνου προχώρησε το δημοτικό 
συμβούλιο Πτολεμαϊδας. 

Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης 
παρουσιάστηκαν από το στέλεχος της 
ΑΝΚΟ Γιάννη Γκίνη τα βασικά χαρακτη-
ριστικά της σύμβασης, ενώ δόθηκε ιδι-
αίτερη έμφαση στις ενέργειες στις 
οποίες πρέπει να προβεί ο δήμος Πτο-
λεμαϊδας.

Όπως επισήμανε ο δήμαρχος Πτολε-
μαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης «μετά και 
τη δημοπράτηση της νέας μονάδας δεν 
απομένει πλέον καμία αμφιβολία και ως 
εκ τούτου εμείς οφείλουμε να προωθή-
σουμε άμεσα τις διαδικασίες και φυσικά 
η πρώτη αφορά στα έργα υποδομών».

Την περίοδο που διανύουμε βρίσκο-
νται σε εξέλιξη οι διαδικασίες απαλλο-
τρίωσης και οι διοικητικές ενέργειες για 
τη μετεγκατάσταση του οικισμού Μαυρο-
πηγής, λόγω των εξορυκτικών δραστηρι-
οτήτων της ΔΕΗ.

Σύμφωνα με τον προγραμματισμό των 
εργασιών που περιγράφονται στην κατα-
τεθείσα Μελέτη Περιβαλλοντικών Επι-
πτώσεων του νέου ορυχείου, το 2015 
θα τεθεί σε λειτουργία ο νέος ΑΗΣ και 
το 2018 θα προσβληθεί ο οικισμός της 
Μαυροπηγής από τις εξορυκτικές εργα-
σίες της ΔΕΗ. 

Η χωροθέτηση του νέου οικισμού έγι-
νε στη θέση «Κουρί» του δήμου Πτολε-
μαϊδας, βορειοανατολικά και νοτιοδυτικά 
του νέου οικισμού του Κομάνου, σύμφω-
να με την επιθυμία των κατοίκων που εκ-
φράστηκε στο άτυπο δημοψήφισμα. Σύμ-
φωνα με το χάρτη υπάρχουν δύο πλευρές 
ένθεν κακείθεν του νέου οικισμού Κομά-
νου. Η πλειοψηφία των κατοίκων προ-
τίμησε τη δεξιά πλευρά που δίνεται η 
δυνατότητα να εγκατασταθούν όλοι ανε-
ξαιρέτως οι κάτοικοι εφόσον θελήσουν 
να μη διασπαστεί η συνοχή τους, χωρίς 
αυτό να αποκλείει και κάποιοι να ζητή-
σουν την εγκατάστασή τους στο αριστε-
ρό τμήμα. Όπως ανέφερε και ο δήμαρ-
χος στην εισήγησή του προβλέπεται και 
η εγκατάσταση των κατοίκων του Πτελε-

ώνα εκεί εφόσον ζητήσουν την εγκατά-
στασή τους εκεί. Ο χώρος όπου προτεί-
νεται να μετεγκατασταθεί η Μαυροπηγή 
εκτείνεται σε χορτολιβαδική και χέρσα 
έκταση που επί το πλείστον είναι δημο-
τική έκταση.

Για το λόγο αυτό απαιτείται η έναρ-
ξη των αναγκαίων διαδικασιών ωρίμαν-
σης υλοποίησης των έργων υποδομής. 
Το έργο διακρίνεται σε πέντε φάσεις και 
η πρώτη αφορά στην εκπόνηση των με-
λετών που απαιτούνται για τη στρατηγική 
περιβαλλοντική αδειοδότηση του έργου.

Από την πλευρά του ο Δήμος Πτολε-
μαϊδας αναλαμβάνει την εξασφάλιση των 
αναγκαίων πόρων και την υλοποίηση των 
έργων υποδομής (εσωτερικά και εξωτε-
ρικά δίκτυα) προϋπολογισμού 43,00 εκ. 
€, όπως επίσης και να προωθήσει θετι-
κές γνωμοδοτήσεις των υπηρεσιών του 
ως προς την καταλληλότητα του χώρου, 
τη μελέτη Στρατηγικού περιβαλλοντικού 
προελέγχου, την υδρολογική μελέτη, τη 
μελέτη καθορισμού ρεμάτων, το έλεγ-
χο, έγκριση-θεώρηση της πολεοδομικής 
προμελέτης και οτιδήποτε άλλο απαιτη-
θεί.

Να επισημάνουμε ότι κατά τη διάρ-
κεια της μελέτης θα ξαναέρθει προ-
σχέδιο της χρήσης των χώρων (κέντρο, 
εμπορικά καταστήματα, διοίκηση κ.λ.π.) 
για να συζητηθεί με τους κατοίκους που 
θα μπορέσουν κι εκείνοι να συμμετέχουν 
στο σχεδιασμό του οικισμού.

Η προγραμματική σύμβαση έχει διάρ-
κεια 3 ετών, ενώ ο φορέας εκτέλεσης 
και διαχείρισης των έργων του προγράμ-
ματος μετά την ολοκλήρωσή τους είναι ο 
δήμος Πτολεμαϊδας.

Για την παρακολούθηση της σύμ-
βασης συστήνεται όργανο με την επω-
νυμία «Κοινή Επιτροπή» με έδρα την 
Κοζάνη που αποτελείται από έναν εκ-
πρόσωπο της περιφέρειας Δυτικής 
Μακεδονίας, ένα εκπρόσωπο της ΝΑ. 
Κοζάνης, δύο εκπροσώπους του δήμου 
Πτολεμαϊδας και έναν εκπρόσωπο της 
ΑΝΚΟ.

Ο προϋπολογισμός της Α’ φάσης 
ανέρχεται σε 418.829,97€, ενώ μέχρι 
τον ερχόμενο Δεκέμβρη αναμένεται να 
ολοκληρωθούν όλες οι μελέτες της Α’ 
φάσης ωρίμανσης του έργου.
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ΜΕΓΑΛΗ ΠΡΟΣΦΟΡΑ του Λ.Κ.Δ.Μ (218.000 Ευρω)
η Απομάκρυνση λιγνιτοχώματος από το ΒΙΟΠΑ Πτολεμαΐδας 

Ολοκληρώθηκε πριν από λίγες 

μέρες από τη ΔΕΗ Α.Ε. η ορι-

στική απομάκρυνση από το χώρο 

του ΒΙΟΠΑ μεγάλης ποσότητας λι-

γνιτοχώματος (τέφρας). 

Ο όγκος αυτός, συνολικής πο-

σότητας περίπου 150.000 κ.μ. βρι-

σκόταν εκεί από την περίοδο λει-

τουργίας της ΑΕΒΑΛ, μιας και ο 

λιγνίτης αποτελούσε τη βασική 

καύσιμη ύλη της λιπασματοβιομη-

χανίας.

Η ποσότητα αυτή, με την πάροδο 

των ετών και λόγω του φαινομένου 

της αυτανάφλεξης είχε καταστεί 

σε μεγάλο ποσοστό υπόλειμμα τέ-

φρας. Σε κάθε περίπτωση ο όγκος 

αυτός (συνολικής επιφάνειας άνω 

των 8 στρεμμάτων και ύψος που 

κυμαινόταν από 5 έως και 9 μέ-

τρα!), κάλυπτε οικόπεδα του Βιο-

τεχνικού Πάρκου Πτολεμαΐδας, στα 

οποία πρέπει να γίνει άμεσα η επέ-

κταση των Δικτύων Υποδομών του 

ΒΙΟΠΑ (Β’ Φάση Δικτύων), για να 

ακολουθήσει, αμέσως μετά, η εκ-

μίσθωσή τους  σε πιθανούς επιχει-

ρηματίες.

Πριν από μερικούς μήνες, ο Δή-

μος Πτολεμαΐδας, έλαβε απόφα-

ση στο δημοτικό συμβούλιο για την 

εμπορική εκμετάλλευση (εκποίη-

ση) της ποσότητας αυτής. Έπειτα 

από όλες τις κατά τον νόμο οριζό-

μενες ενέργειες και αφού δεν εκ-

δηλώθηκε ενδιαφέρον (και τις  δύο 

φορές που υπήρξε αντίστοιχη προ-

Σε ότι αφορά στο πρόγραμμα Μερι-
κής Απασχόλησης με 18μηνη σύμβαση 
ορισμένου χρόνου που υλοποιεί ο δή-
μος Πτολεμαϊδας, η επιλογή και η κα-
τάταξη των υποψηφίων στις κοινωνικές 
ομάδες θα γίνει σύμφωνα με τις διατά-
ξεις του Ν. 3250/2004, καθώς αυτές του 
Ν. 3536/2007 από την Επιτροπή που έχει 
συγκροτηθεί.

Η επιτροπή ως προς την επιλογή 
των υποψηφίων ενεργεί ότι αυστηρώς 

κήρυξη από τη Δημαρχική Επιτρο-

πή), υπήρξε η επίσημη προσφορά 

της ΔΕΗ ΑΕ για την απομάκρυνση, 

αποκλειστικά  με δικά της έξοδα, 

του συνόλου της ποσότητας αυτού 

του λιγνιτοχώματος.

Δόθηκαν λοιπόν οι σχετικές 

οδηγίες στους αρμόδιους εργολά-

βους που συνεργάζονται με τη ΔΕΗ 

και για διάστημα πάνω από 40 ημέ-

ρες, υπήρξε μία άμεση ανταπόκρι-

ση στο αίτημα τόσο του Δήμου Πτο-

λεμαΐδας όσο και του Βιοτεχνικού 

Πάρκου Πτολεμαΐδας.

Η επιτυχής απομάκρυνση των 

χωμάτων αυτών επετεύχθη έπειτα 

από την άψογη συνεργασία των:

• Τσαλίδη Αντώνιου , Δ/ντή Ορυ-

χείου Μαυροπηγής,

• Μαυρίδη Ευστάθιου, Τομεάρχη, 

Επιβλέποντος Μηχανικού

• Λεσγίδη Κωνσταντίνου , εργο-

λάβου της ΔΕΗ για το συγκεκρι-

μένο έργο,

• Παπαδή Κωνσταντίνου, Πολι-

τικού Μηχανικού της Τεχνικής 

Υπηρεσίας του ΒΙΟΠΑ Πτολεμα-

ΐδας.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το κό-

στος μελέτης για την αναφερθείσα 

απομάκρυνση λιγνιτοχώματος είχε 

προϋπολογιστεί σε 218.000 ευρώ, 

ποσό που θα έπρεπε να βαρύνει, 

είτε το Δήμο Πτολεμαΐδας, είτε το 

ίδιο το Βιοτεχνικό Πάρκο Πτολεμα-

ΐδας.

ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΕΠΙΛΟΓΗΣ 
ΓΙΑ ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΜΕΡΙΚΗΣ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ 

επιτάσσει το υφιστάμενο νομικό καθε-
στώς, χωρίς παρεκκλίσεις από τις δι-
αδικασίες. Εξάλλου, οι πίνακες κατά-
ταξης των υποψηφίων υπόκεινται σε 
έλεγχο από τη διεύθυνση οργάνωσης 
και λειτουργίας ΟΤΑ του Υπουργείου 
Εσωτερικών και ως εκ τούτου η επι-
τροπή είναι υπόλογη για τη σωστή και 
απαρέγκλιτη τήρηση της διαδικασίας, 
σύμφωνα με τα όσα επιτάσσει ο νό-
μος. 
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Ο ΑΓΙΑΣΜΟΣ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΗΣ ΣΕΙΡΑΣ 
ΣΤΗΝ ΣΧΟΛΗ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

Με τις ευλογίες της Εκκλησί-

ας, χοροστατούντος του Μη-

τροπολίτη Φλωρίνης, Πρεσπών και 

Εορδαίας κ.κ. Θεοκλήτου, τελέστη-

κε ο αγιασμός για την έναρξη της 

νέας εκπαιδευτικής χρονιάς των 

σπουδαστών της Σχολής Εκπαί-

δευσης Δημοτικής Αστυνομίας. Ο 

κ. Θεόκλητος ευχήθηκε στους εκ-

παιδευόμενους καλές σπουδές. 

Παρόντες στον αγιασμό ήταν ο Δή-

μαρχος Πτολεμαΐδας κ. Γρηγόρης 

Τσιούμαρης, ο αστυνομικός διευ-

θυντής Γ. Κολτσίδας, εκπρόσωποι 

της αυτοδιοίκησης και εκπρόσωποι 

της αστυνομικών αρχών.

Ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας στον 

χαιρετισμό του ανέφερε μεταξύ 

άλλων ότι «παλαιότερα λέγαμε ότι 

η Πτολεμαΐδα είναι η ενεργειακή 

πρωτεύουσα της χώρας , ενώ τώρα 

δικαιούμαστε μετά από τις τρεις 

σειρές που πέρασαν από τη Σχο-

λή να λέμε ότι είμαστε η πόλη της 

φιλοξενίας γιατί όλοι μας σας βλέ-

πουμε σαν μέλη της οικογένειάς 

μας , που θα συμμετέχετε στη 

ζωή της πόλης>>. Ο κ. Τσιούμα-

ρης επεσήμανε ότι <<η παρουσία 

της Σχολής Δημοτικής Αστυνομίας 

στην Πτολεμαϊδα έχει μόνο οφέ-

λη να προσφέρει στον τόπο, κα-

θώς το μεγάλο κέρδος αυτού του 

τόπου είναι η πανελλήνια διαφήμι-

ση που γίνεται από τα παιδιά αυτά 

που λειτουργούν ως «πρεσβευτές» 

μας παντού αλλάζοντας την εικό-

να της Πτολεμαϊδας». Ο κ. Τσιού-

μαρης δεν παρέλειψε να αναφερ-

θεί και  στις θέσεις εργασίας, αλλά 

και την τόνωση της τοπικής οικο-

νομίας που εξασφαλίζει η σχολή, 

ενώ τόνισε ότι καθήκον όλων είναι 

να προσφερθούν στους νέους δη-

μοτικούς αστυνομικούς οι καλύτε-

ρες δυνατές συνθήκες για την εκ-

παίδευσή τους. 

Ειδική αναφορά έγινε από τον 

Δήμαρχο Πτολεμαΐδας στις κοινω-

νικές, πολιτιστικές και αθλητικές 

υποδομές , που διαθέτει η πόλη ,   

Ο Διοικητής της Σχολής, αστυ-

νόμος Α’ Χαράλαμπος Θεοχάρης  

απευθυνόμενος στους νέους και 

στις νέες δημοτικούς αστυνομικούς 

τόνισε ότι «στόχος της εκπαίδευ-

σης είναι η παροχή μιας παιδείας 

που να ανταποκρίνεται στις απαι-

τήσεις των καιρών και αποσκοπεί 

στην άρτια επαγγελματική κατάρτι-

σης και την κατάλληλη προετοιμα-

σία για την προετοιμασία ικανών δη-

μοτικών αστυνομικών, φυλάκων της 

έννομης τάξης και υπερασπιστών 

των συνταγματικά κατοχυρωμένων 

ατομικών και κοινωνικών δικαιω-

μάτων του πολίτη». Ο νέος διοικη-

τής ευχαρίστησε θερμά το δήμαρχο 

Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμαρη, 

καθώς και τον αντιπρόεδρο της Δη-

μοτικής Επιχείρησης Πέτρο Ανθίδη 

και το διευθύνοντα σύμβουλο Κυ-

ριάκο Ανθίδη, εκφράζοντας την ικα-

νοποίηση για τις άριστες υποδομές 

που διαθέτει η σχολή.

Από την πλευρά των εκπαιδευο-

μένων , ο Αρχηγός της Σχολής Ερω-

τόκριτος  Χεριστανίδης  εξέφρασε 

την ικανοποίηση όλων για τις υψη-

λού επιπέδου παροχές , που τους 

προσφέρει η Σχολή .

Οι 234 δημοτικοί αστυνομι-

κοί από πολλές περιοχές της χώ-

ρας ξεκίνησαν από την περασμένη 

εβδομάδα την εκπαίδευσή τους, η 

οποία θα διαρκέσει 6 μήνες.
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ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΓΙΑ ΤΑ 100 ΧΡΟΝΙΑ ΠΡΟΣΚΟΠΙΣΜΟΥ 
ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΤΟΠΙΚΗ ΕΦΟΡΕΙΑ 

ΚΑΙ ΤΟ ΔΗΜΟ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

ΤΟ 11Ο ΑΤΟΜΙΚΟ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ ΣΚΑΚΙ 
ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΚΑΙ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ  

Με αφορμή τον εορτασμό της 22ας 

Φεβρουαρίου Παγκόσμιας Ημέ-

ρας Προσκοπισμού και τη συμπλήρωση 

100 χρόνων Προσκοπισμού στην Ελλά-

δα η Τοπική Εφορία Προσκόπων, η Ένω-

ση Παλιών Προσκόπων και ο Δήμος Πτο-

λεμαΐδας διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση 

στο δημοτικό κατάστημα, ενώ προηγήθη-

κε μνημόσυνο στον Ιερό Ναό Αγίας Τρι-

άδας για τους σφαγιασθέντες προσκό-

πους της Μικράς Ασίας.

Στο πλαίσιο της εκδήλωσης έγινε  

εκτενής αναφορά από τον πρόεδρο της 

τοπικής εφορείας προσκόπων Πτολεμαϊ-

δας Χαράλαμπο Γλυκεράκη στην ιστορία 

του προσκοπισμού και στον πρωτεργά-

τη της ιδέας Ρόμπερτ Μπέιντεν Πάουελ, 

καθώς και στους εκτελεσθέντες προ-

σκόπους που μαρτύρησαν για την πίστη 

τους στην πατρίδα. «Ο προσκοπισμός 

που ονειρεύτηκε ο θεμελιωτής του Ρ. 

Πάουελ αντιπροσωπεύθηκε επάξια και 

Το 11ο Ατομικό Πρωτάθλημα Σκάκι 
Κεντρικής και Δυτικής Μακεδονί-

ας φιλοξένησε η πόλη της Πτολεμα-
ΐδας από τις 25 έως τις 28 Μαρτίου 
με διοργανωτές την Ένωση Σκακιστι-
κών Σωματείων Κεντροδυτικής Μακε-
δονίας, τον Σκακιστικό Όμιλο Πτολε-
μαΐδας «ΠΤΟΛΕΜΑΙΟ», την Σκακιστική 
Ακαδημία Πτολεμαΐδας «ΣΚΑΚΙΣΤΑ-
ΚΟ» και τον Σκακιστικό Όμιλο Πτολε-
μαΐδας «ΔΟΥΡΕΙΟ ΙΠΠΟ», υπό την αι-
γίδα του Δήμου Πτολεμαΐδας. 

Η τελετή λήξης για την απονομή 
των επάθλων πραγματοποιήθηκε στην 
αίθουσα αγώνων του Ξενοδοχείου «Πα-
ντελίδης», παρουσία του Δημάρχου 
Πτολεμαΐδας Γρηγόρη Τσιούμαρη και 
εκπροσώπων φορέων της περιοχής.  

Στις ιδιαιτερότητες του πνευματικού 
αυτού παιχνιδιού και στα οφέλη  που 
προσφέρει στα παιδιά αναφέρθηκε ο κ. 
Τσιούμαρης εξάρωντας  το σημαντικό 
έργο, που επιτελούν οι τρεις Σκακιστι-
κοί Όμιλοι στην περιοχή  για την ανύ-

στις δύο αγαπημένες του περιοχές, την 

Μ. Ασία και την Πόλη. Δυστυχώς τις δύο 

αυτές του αγάπες, οι Μικρασιάτες Έλ-

ληνες Πρόσκοποι και Προσκοπίνες τις 

πλήρωσαν πολύ ακριβά, στο Αϊδίνι, στην 

Κάτω Παναγιά και έγραψαν μερικές από 

τις ηρωϊκότερες και πιο αιματηρές σελί-

δες στην ιστορία του Ελληνικού Προσκο-

πισμού» τόνισε ο κ. Γλυκεράκης. 

Εκπροσωπώντας το δήμο Πτολεμα-

ϊδας, την εκδήλωση χαιρέτησε η πρόε-

δρος του δημοτικού συμβουλίου Σοφία 

Τέλιου η οποία απευθυνόμενη στα μέλη 

της τοπικής εφορείας τους ευχήθηκε να 

συνεχίσουν την πλούσια δράση του και 

να εμφορούνται από τα ιδανικά του προ-

σκοπισμού.

Παράλληλα λειτούργησε έκθεση φω-

τογραφίας από τις δραστηριότητες της 

τοπικής εφορείας και γενικότερα από 

την ιστορία του προσκοπικού κινήμα-

τος.

ψωση του αθλήματος, καθιστώντας την 
Πτολεμαΐδα μητρόπολη του ΣΚΑΚΙ στην 
Κεντροδυτική Μακεδονία.   

 Η Δημοτική Αρχή έχει ως προτε-
ραιότητά της να στηρίζει, παρά την οι-
κονομική στενότητα, τόσο σημαντικές 
προσπάθειες που τιμούν τον τόπο και 
τους κατοίκους. 

Για την επιτυχία της όλης διοργά-
νωσης έκανε λόγο και ο Πρόεδρος της 
Ένωσης Σκακιστικών Σωματείων Κε-
ντροδυτικής Μακεδονίας Κώστας Χα-
τζόπουλος, τονίζοντας ότι οι συμμετο-
χές ξεπέρασαν κάθε προηγούμενο με 
τα 117 άτομα ηλικίας από 8 έως 18 
ετών,από όλες τις κατηγορίες. 

«Οι πρωταθλητές προκρίθηκαν για 
τα πανελλήνια πρωταθλήματα και ελ-
πίζουμε σε πανελλήνιες επιτυχίες», 
υπογράμμισε ο Πρόεδρος της Ακαδη-
μίας «ΣΚΑΚΙΣΤΑΚΟΥ» Λουκάς Κοσμί-
δης, ενώ αναφέρθηκε στην προσπά-
θεια του «ΠΤΟΛΕΜΑΙΟΥ» να ανέβη 
στην Α’ Εθνική Κατηγορία. 



σελ.27 Εκδηλώσεις
Τη ΓΙΟΡΤΗ ΤΗΣ ΜΗΤΕΡΑΣ τίμησαν 

Ο ΔΗΜΟΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ 
και ο Σ.Φ.Ε.Τ.ΕΟΡΔΑΙΑΣ

ΕΤΗΣΙΑ ΣΥΝΑΥΛΙΑ των ΜΑΘΗΤΩΝ 
του ΜΟΥΣΙΚΟΥ ΣΧΟΛΕΙΟΥ

 ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

Αφιερωμένο στη μητέρα του κάθε 
παιδιού ήταν το 7ο Φεστιβάλ Παιδι-

κής Ζωγραφικής που πραγματοποίησαν 
στο παλιό πάρκο υπό την αιγίδα του 
Δήμου Πτολεμαϊδας ο Σύλλογος Φίλων 
Εικαστικών Τεχνών Εορδαίας «Άρης 
Γαρουφαλίδης» και η Δημοτική Επιχεί-
ρηση Πολιτισμού (ΔΕΠΕΚΟΠΠ) υπό την 
αιγίδα του Δήμου Πτολεμαϊδας.

Με σύνθημα «μια ζωγραφιά αγάπης 
για τη μαμά μου» εκατοντάδες παιδιά 
προσχολικής και σχολικής ηλικίας της 
πόλης υποδέχθηκαν την γιορτή της 
μητέρας.

Οι διοργανωτές βοήθησαν τα παι-
διά προσχολικής ηλικίας και σχολι-
κής ηλικίας που συγκεντρώθηκαν στο 
χώρο του παλιού πάρκου να δημιουρ-
γήσουν  μια «ζωγραφιά» για τη μητέ-
ρα τους, εκφράζοντας την αγάπη τους 
στο πρόσωπό της. 

Ο δήμος Πτολεμαϊδας θέτοντας σε 
πρώτη προτεραιότητα τα παιδιά και δι-
οργανώνοντας διάφορες εκδηλώσεις, 

Το σημαντικό έργο μιας ολόκληρης 
χρονιάς παρουσίασαν οι μαθητές 

και οι καθηγητές του μουσικού σχολεί-
ου Πτολεμαϊδας στο πλαίσιο συναυλί-
ας που πραγματοποίησαν στην αίθου-
σα εκδηλώσεων του σχολείου τους.

Στη συναυλία συμμετείχαν τα μου-
σικά σύνολα του σχολείου, τα οποία 
αποτελούνται από πολλά διαφορετι-
κά όργανα και μελετούν όλα τα είδη 
μουσικής, όπως ευρωπαϊκή, κλασική, 
έντεχνη και παραδοσιακή.

«Το σχολείο μας που μετρά 10 
χρόνια λειτουργίας καθίσταται κάθε 
χρόνο όλο και πιο έμπειρο και ικανό 
να παρουσιάζει τέτοιου είδους συναυ-
λίες πραγματικά επαγγελματικού επι-
πέδου με την ουσιαστική συμβολή των 
καθηγητών μουσικής» επισήμανε υπο-
δεχόμενος τους προσκεκλημένους ο 
διευθυντής Γιάννης Παπαδόπουλος.

Χαιρετίζοντας την εκδήλωση ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιού-

τα βοηθά να ανακαλύψουν νέους δρό-
μους δημιουργίας, δίνοντας τους την 
ευκαιρία για εναλλακτικές δράσεις 
εκτός της καθημερινότητας, επεσή-
μανε η πρόεδρος της ΔΕΠΕΚΟΠΠ Τά-
νια Βάνη.

Για το σύλλογο Φίλων Εικαστικών 
Τεχνών Εορδαίας το Φεστιβάλ Παι-
δικής Ζωγραφικής αποτελεί θεσμό 
με στόχο τη συνεχή αναβάθμισή του, 
σύμφωνα με τον αντιπρόεδρο Νίκο 
Λόφτσαλη, ο οποίος ευχαρίστησε το 
Δήμο Πτολεμαϊδας για την συνδιορ-
γάνωση της εκδήλωσης, που ενθου-
σίασε τα παιδιά που συμμετείχαν και 
συγκίνησε τις μητέρες τους, οι οποί-
ες δέχθηκαν μια ξεχωριστή έκφραση 
αγάπης.

Στην εκδήλωση πήραν μέρος μαθη-
τές των νηπιαγωγείων και των δημο-
τικών σχολείων της πόλης, ενώ ήταν 
πλαισιωμένη με δημιουργικά παιχνίδια 
και πολλές εκπλήξεις από την παιδα-
γωγό Μάρθα Μαυρίδου.

μαρης συνεχάρη τους μαθητές και τους 
καθηγητές για το σημαντικό έργο τους 
και αναφέρθηκε στις υποδομές όσον 
αφορά στο χώρο της μουσικής παιδεί-
ας που δίνουν τη δυνατότητα στους μα-
θητές να οπλιστούν με νέα εφόδια. Ο 
δήμος θα βρίσκεται πάντα κοντά σας, 
όποτε χρειαστείτε τόνισε ο δήμαρχος 
Γρηγόρης Τσιούμαρης, ενώ αναφέρ-
θηκε στην αισιόδοξη νότα που δίνουν 
τέτοιες εκδηλώσεις μέσα στη γενική 
μαυρίλα των ημερών. «Πρόκειται για 
μια επένδυση στην αισθητική, την παι-
δεία και τελικά στα ίδια μας τα παιδιά» 
είπε χαρακτηριστικά ο κ. Τσιούμαρης.

Παράλληλα με τη μουσική εκδήλω-
ση στο χώρο του σχολείου λειτούργη-
σε έκθεση φωτογραφίας, ζωγραφικής 
και κατασκευών με έργα των μαθητών. 
Από την πλευρά τους οι μαθητές του 
σχολείου έκαναν λόγο για μια ιδιαίτερα 
εποικοδομητική χρονιά, ενώ απήγγει-
λαν ποιήματα αφιερωμένα στη μητέρα.
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Οι όμορφες φιγούρες των νεαρών 

κοριτσιών της Πειραματικής Σχο-

λής Κλασικού Χορού εντυπωσίασαν, 

όπως πάντα, το κοινό κατά την ετήσια 

εκδήλωση στο Πνευματικό Κέντρο του 

Δήμου, το οποίο ήταν όπως κάθε χρο-

νιά κατάμεστο. 

Η φετινή θεματολογία ήταν εμπνευ-

σμένη από τα παραμύθια και οι μαθή-

τριες της Σχολής, ηλικίας από 4-16 

ετών, μέσα από τις καταπληκτικές χο-

ρογραφίες, τις εντυπωσιακές τους 

στολές και την αρμονία στην κίνηση 

μάγεψαν το κοινό, το οποίο αντάμειψε 

την προσπάθεια με παρατεταμένα χει-

ροκροτήματα. Με μουσική υπόκρουση 

γνωστά θέματα και ένα ολοκληρωμένο 

πρόγραμμα αναδείχθηκε το σημαντικό 

έργο που γίνεται στη σχολή από δα-

σκάλα και μαθήτριες.

«Είμαστε περήφανοι για τη σχολή 

μπαλέτου, η οποία μαζί με τις υπόλοι-

πες σχολές της Δημοτικής Επιχείρη-

σης Πολιτισμού, δίνουν διεξόδους και 

δραστηριότητες στα παιδιά μας και 

θα τα προφυλάξουν από τις κακοτο-

πιές στις δύσκολες μέρες που ακο-

λουθούν» τόνισε ο δήμαρχος Πτολε-

μαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης, ενώ 

εξέφρασε την ικανοποίησή του για το 

πλούσιο έργο της σχολής. O κ. Τσιού-

μαρης, μάλιστα, τόνισε ότι οι πρω-

τοβουλίες αυτές πλέκουν ένα δίχτυ 

προστασίας γύρω απο τα παιδιά, ενώ 

υποκαθιστούν τους χαμένους ελεύθε-

ρους χώρους, στους οποίους τα παι-

διά άλλοτε εκτόνωναν την ενέργειά 

τους, πριν κλειστούν στους τέσσερις 

τοίχους φτιαγμένους απο μπετόν και 

γίνουν παιδιά “κατοικίδια”. 

«Οι σημαντικές αυτές επιδόσεις 

των μικρών κοριτσιών με τη βοήθεια 

των δασκάλων τους, τη στήριξη του 

οικογενειακού τους περιβάλλοντος 

και τη λειτουργία της ΔΕΠΕΚΟΠΠ μας 

κάνoυν να ανεβάζουμε κάθε χρόνο τον 

πήχη πιο ψηλά» επεσήμανε ο κ. Τσιού-

μαρης, ο οποίος συνεχάρη όλους όσοι 

συμμετείχαν στην εκδήλωση και συ-

γκεκριμένα την πρόεδρο Τάνια Βάνη 

και τα μέλη  του διοικητικού συμβου-

λίου της Επιχείρησης, το διευθυντή 

Δημ. Λιακάκο, την Χρυσούλα Τσεχελί-

δου αλλά και τους γονείς που υποστη-

ρίζουν αυτή την προσπάθεια. Ιδιαίτερα 

ο κ. Τσιούμαρης ευχαρίστησε τη δα-

σκάλα των κοριτσιών Μάρθα-Δήμητρα 

Τασιούδη για το  υπερθέαμα αυτό που 

παρουσιάζεται κάθε χρονιά.

«Φέτος παρουσιάστηκαν 15 χορο-

γραφίες από το χώρο του παγκόσμι-

ου κλασικού παραμυθιού, στις οποίες 

συμμετείχαν οι 160 μαθήτριες της σχο-

λής» τόνισε ο διευθυντής της ΔΕΠΕ-

ΚΟΠΠ Δημ. Λιακάκος, ο οποίος πρόσθε-

σε ότι η ετήσια εκδήλωση που γίνεται με 

αφορμή το κλείσιμο κάθε χρονιάς τα τε-

λευταία δέκα χρόνια είναι εφάμιλλη εκ-

δηλώσεων που γίνονται σε μεγάλες πό-

λεις, ενώ αποτελεί μια δραστηριότητα, 

η οποία πρέπει να στηριχθεί απ’ όλους. 
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«ΙΣΤΟΡΙΕΣ ΝΕΡΟΥ» ΑΠΟ ΤΗΝ ΔΕΥΑΠ
ΔΙΑΔΡΟΜΕΣ ΣΤΟΥΣ ΘΡΗΣΚΕΥΤΙΚΟΥΣ 
ΥΜΝΟΥΣ ΤΗΣ ΜΕΓΑΛΗΣ ΕΒΔΟΜΑΔΑΣ 

ΑΠΟ ΤΟΝ  ΣΥΛΛΟΓΟ ΙΕΡΟΨΑΛΤΩΝ   

Με την εκδήλωση «Ιστορίες Νερού» 
η ΔΕΥΑΠ γιόρτασε την Παγκόσμια 

Ημέρα Νερού στην αίθουσα εκδηλώσε-
ων του Εμποροβιοτεχνικού Επιμελητηρί-
ου Πτολεμαϊδας. 

Ήταν μια πρωτοβουλία του σωματείου 
εργαζομένων της ΔΕΥΑΠ,που βρήκε συ-
μπαραστάτες τον Πρόεδρο με το Δ.Σ. της 
Επιχείρησης και μέσω ενός dvd παρου-
σιάστηκαν ο κύκλος του νερού και όλα 
τα στοιχεία για την κατανάλωση του φυ-
σικού αυτού πόρου, ενώ έγινε αναφορά 
στην ιστορία του υδραγωγείου της  πό-
λης, αλλά  και στο έργο της ΔΕΥΑΠ.

Ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας Γρηγόρης 
Τσιούμαρης επεσήμανε ότι εάν η υγεία 
είναι το πολυτιμότερο αγαθό,που μας 
έδωσε ο Θεός, τότε το νερό είναι το ση-
μαντικότερο αγαθό το οποίο μας προ-
σφέρει η φύση. «Εμείς πρέπει να είμα-
στε ιδιαίτερα ικανοποιημένοι καθώς  το 
νερό της περιοχής μας  είναι από τα κα-
λύτερα διευκρίνησε ο κ. Δήμαρχος  προ-
τρέποντας   τον κόσμο να μη φοβάται να 
πίνει το νερό της ΔΕΥΑΠ, δεδομένου ότι 
είναι πολύ συχνοί οι έλεγχοι και οι ανα-

Μία μελωδική και συνάμα μυσταγω-

γική ξενάγηση στην κατάνυξη των 

θρησκευτικών και βυζαντινών ύμνων 

των Ιερών ακολουθιών  των παθών της 

Μεγάλης Εβδομάδας, είχε την ευκαιρία 

να απολαύσει το κοινό που συμμετεί-

χε στην εκδήλωση την οποία διοργάνω-

σαν ο Δήμος Πτολεμαΐδας και ο Σύλ-

λογος Ιεροψαλτών και Φίλων Εορδαίας, 

το Σάββατο του Λαζάρου στο πνευματι-

κό κέντρο της Πτολεμαΐδας. 

Δίνοντας το στίγμα της 12 άχρονης 

πορείας του Συλλόγου  ο πρόεδρος 

Δημήτρης Αργυρόπουλος, αναφέρθηκε 

στην συνεχή παρουσία της Βυζαντινής 

Χορωδίας στα δρώμενα της πόλης κα-

θώς και στην προσπάθεια της Διοίκη-

σης για την στελέχωση των αναλογίων 

των Ιερών Ναών της περιοχής, με νέ-

ους ιεροψάλτες.

«Η Βυζαντινή μουσική εκτός από 

θρησκευτική είναι και Εθνική, είναι η 

λύσεις που γίνονται με στόχο την παροχή 
ποιοτικού νερού.

   Ο κ. Τσιούμαρης συνεχάρη τους ερ-
γαζόμενους οι οποίοι με  το έργο τους 
και την προσφορά τους όλα αυτά τα χρό-
νια στην Επιχείρηση  μας προσφέρουν 
από τα καλύτερα πέντε νερά της χώρας, 
διευκρινίζοντας ότι ο Δήμος δίνοντας ιδι-
αίτερη  έμφαση στην ποιότητα ζωής των 
πολιτών,παρέχει  νερό και στα Δ.Δ.  ενώ 
με μία σειρά έργων, που κατατέθηκαν 
στο ΕΣΠΑ, θα αλλάξουν όλα τα πεπαλαι-
ωμένα δίκτυα με καινούργια.  

Ενδιαφέρον παρουσίασαν και οι ειση-
γήσεις του Διευθυντή της ΔΕΥΑΠ Αλέ-
ξανδρου Μουρατίδη και της Προϊστα-
μένης των διοικητικών και οικονομικών 
Υπηρεσιών Πασχαλιάς Τακουλίδου. 

Ήταν μία σημαντική εκδήλωση, που 
παρακολούθησαν και μαθητές, μέσα 
από την οποία αναδείχθηκε η ορθολογι-
κή χρήση του νερού, η συνετή διαχείρι-
ση των υδάτινων πόρων γενικότερα και 
η εξισορρόπηση των διαφόρων αναγκών 
για νερό, που είναι ζητήματα ζωτικής ση-
μασίας.   

καθαρώς Ελληνική μουσική», επεσήμα-

νε ο κ. Αργυρόπουλος καλώντας τους 

νέους να την γνωρίσουν μέσα από τα 

μαθήματα, που διδάσκουν δωρεάν πτυ-

χιούχοι ιεροψάλτες – μέλη του Συλλό-

γου.

Τα τροπάρια του Ανθολογίου των 

Ύμνων προλόγισε ο Διάκονος πατήρ 

Τιμόθεος  με χοράρχη τον Θωμά Βλα-

χοδήμο, ενώ εκτός προγράμματος και 

τιμής ένεκεν έψαλε το Δοξαστικό της 

Μ. Πέμπτης ο οραματιστής της ίδρυ-

σης του Συλλόγου Βασίλης Δημητρό-

πουλος.  

Αξίζει να σημειωθεί ότι η Βυζαντι-

νή χορωδία με την δημιουργία της έφε-

ρε πιο κοντά τους ενορίτες στην Εκ-

κλησία, συμβάλλοντας παράλληλα στην 

αναζήτηση της Ελληνορθόδοξης παρά-

δοσης μέσα από την τέχνη της μουσι-

κής, με απώτερο στόχο το ορθόδοξο 

βίωμα  δια της μουσικής.
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 ΚΑΤΑ ΤΟΥ ΚΑΡΚΙΝΟΥ ΤΟΥ ΔΕΡΜΑΤΟΣ
ΣΕΜΙΝΑΡΙΟ ΜΕ ΘΕΜΑ

ΠΑΧΥΣΑΡΚΙΑ – ΑΣΚΗΣΗ ΚΑΙ ΓΥΜΝΑΣΤΙΚΗ  

Εκδήλωση για την εβδομάδα κατά του 

καρκίνου του δέρματος διοργάνω-

σε το απόγευμα της Τετάρτης ο δήμος 

Πτολεμαϊδας και το παράρτημα Πτολεμα-

ϊδας της Ελληνικής Αντικαρκινικής Εται-

ρείας στο Πνευματικό Κέντρο της πόλης. 

Ο δήμος Πτολεμαϊδας ως μέλος του δι-

κτύου Υγιών Πόλεων διοργανώνει ανάλο-

γες εκδηλώσεις με στόχο την ευαισθητο-

ποίηση των πολιτών σε θέματα δημόσιας 

υγείας.

Με το αισιόδοξο μήνυμα ότι το 90% 

των μελανωμάτων που αντιμετωπίζονται 

εγκαίρως, θεραπεύονται, ξεκίνησε η φε-

τινή ελληνική εβδομάδα κατά του καρκί-

νου του δέρματος.

 «Καρκίνος του Δέρματος και Ήλιος» 

ήταν το θέμα που ανέπτυξε ο δερματο-

λόγος-αφροδισιολόγος  Νικόλαος Σταυ-

ρούσης, δίνοντας ιδιαίτερη έμφαση στην 

πρόληψη. Ο κ. Σταυρούσης επισήμανε ότι 

ανησυχητικές διαστάσεις τείνει να λάβει 

η εμφάνιση του μελανώματος λόγω της 

αλόγιστης έκθεσης στην ηλιακή ακτινο-

βολία, ενώ οι ραγδαίες σήμερα περιβαλ-

λοντικές μεταβολές καθιστούν απαραί-

τητη την προστασία του δέρματος. Το 

μελάνωμα θεραπεύεται, εάν αντιμετω-

πιστεί εγκαίρως, επισήμανε ο ομιλητής, 

υπογραμμίζοντας ότι είναι απαραίτητο 

να γνωρίζουμε το δέρμα μας και να αυ-

τοεξεταζόμαστε περιοδικά, ενώ εάν πα-

ρατηρήσουμε κάποιο σπίλο με αλλαγές 

ή έγχρωμο σημείο στο δέρμα που δεν 

προϋπήρχε, πρέπει να επισκεφτούμε το 

δερματολόγο μας. «Η έκθεση στον ήλιο 

«Να στραφούν στη σωστή άσκηση και 

διατροφή για την καλή λειτουργικότη-

τα και υγεία του σώματος, αλλά και για 

την αντιμετώπιση της παχυσαρκίας» κά-

λεσαν από την Πτολεμαΐδα οι εισηγητές 

του σεμιναρίου με θέμα: «ΠΑΧΥΣΑΡΚΙΑ-

ΑΣΚΗΣΗ-ΔΙΑΤΡΟΦΗ», που διοργάνωσαν 

η Ένωση Πτυχιούχων Φυσικής Αγωγής Ν. 

Κοζάνης και η Ομάδα Αγωγής Υγείας του 

3ου Γυμνασίου Πτολεμαΐδας, υπό την αι-

γίδα του Δήμου Πτολεμαΐδας.

Ο ερευνητής και επιστημονικός συ-

νεργάτης της Ιατρικής Σχολής του Π.Θ. 

Γιώργος Σακκάς αναφέρθηκε στη σχέση 

της παχυσαρκίας με τα διάφορα νοσήμα-

τα και στο πώς  η φυσική δραστηριότητα ή 

η οργανωμένη άσκηση μπορούν να μειώ-

σουν την επίδραση της παχυσαρκίας στην 

υγεία των εφήβων και ενηλίκων ατόμων.

πρέπει να γίνεται με πολύ μεγάλη προ-

σοχή και με τη λήψη ειδικών μέτρων προ-

φύλαξης, που αφορούν τον ιματισμό και 

τη χρήση αντιηλιακού» υπογράμμισε ο κ. 

Σταυρούσης.

Ο ωτορινολαρρυγολόγος Ονούφρι-

ος Μαυρίδης, μιλώντας για την αλλεργι-

κή ρινίτιδα, διευκρίνησε κατ’ αρχήν ότι το 

θέμα είναι ιδιαίτερα επίκαιρο λόγω της 

έξαρσης της αλλεργικής ρινίτιδας αυτή 

την εποχή από την άφθονη γύρη που 

προκαλεί προβλήματα στα ήδη ευαίσθη-

τα άτομα. Επισήμανε, δε, ότι η περιοχή 

μας επιβαρύνεται από έναν επιπλέον πα-

ράγοντα της ρύπανσης της ατμόσφαιρας, 

σύμφωνα με μελέτες, που πραγματοποι-

ήθηκαν από επιστημονική ομάδα του νο-

σοκομείου.

«Η αλλεργική ρινίτιδα αντιμετωπίζεται 

με δύο τρόπους. Ο ένας είναι η πρόληψη 

και η αποφυγή των αλλεργιογόνων και ο 

δεύτερος τρόπος είναι η φαρμακευτική 

αντιμετώπιση με τα αντισταμινικά σκευά-

σματα. Όσον αφορά τη συμπτωματολογία 

είναι πολύ εύκολο να αντιληφθεί κανείς 

την αλλεργική ρινίτιδα, καθώς προκαλεί 

κνησμό στη μύτη, φτάρνισμα κατά ρυπάς, 

καταρροή, φαγούρα, δακρύρροια και πο-

νοκέφαλο. Καλό είναι  πριν ακόμα εκδη-

λωθούν τα συμπτώματα αυτά να γίνει η 

θεραπεία στους έχοντες την ευαισθησία. 

Ο Μάρτιος είναι ο καλύτερος μήνας προ-

κειμένου να ζητήσει κανείς προληπτική 

θεραπεία» τόνισε ο κ. Μαυρίδης.

Τους δύο εκλεκτούς ομιλητές προλόγι-

σε η πρόεδρος της ΔΕΠΕΚΟΠΠ Τάνια Βάνη.

«Πρέπει να στραφούμε στην σωστή 

άσκηση και διατροφή, ώστε να μπορέσου-

με να εξασφαλίσουμε τη λειτουργικότητα 

και την υγεία του σώματος» επεσήμανε 

μεταξύ άλλων η επίκουρος καθηγήτρια 

Φυσιολογίας της Άσκησης Χριστίνα Κα-

ρατσαφέρη.

Ο διδάκτωρ Φυσικής Αγωγής Πέτρος 

Νάτσης αναφέρθηκε στους ψυχοκοινωνι-

κούς παράγοντες, οι οποίοι προβλέπουν 

άσκηση και υγιεινή διατροφή, ενώ πα-

ρουσίασε και μια ιδιαίτερα ενδιαφέρου-

σα  έρευνα πάνω στην άσκηση και στην 

υγεία.

Από την πλευρά τους οι μαθητές πα-

ρουσίασαν τις δικές τους εργασίες και 

έρευνες σχετικά με την παχυσαρκία, που 

πραγματοποίησαν στο χώρο του σχολεί-

ου τους.
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Για τέταρτη συνεχή φορά ο Δή-

μος Πτολεμαϊδας συμμετεί-

χε στην έκθεση Ελληνικός Λαϊκός 

Πολιτισμός, κατακτώντας αυτή τη 

φορά το αριστείο και μια ακόμα δι-

άκριση σε πανελλαδικό επίπεδο σε 

αναγνώριση του πολιτιστικού έρ-

γου που παράγεται στην Πτολεμαϊ-

δα. Αυτή τη φορά το αριστείο ήρθε 

για την ιστορική και πνευματική 

αξία την οποία είχε το περίπτερο 

του Δήμου Πτολεμαϊδας κατά τη δι-

άρκεια της 4ης Διοργάνωσης «Ελ-

ληνικός Λαϊκός Πολιτισμός» που 

πραγματοποιήθηκε στο Εκθεσια-

κό Κέντρο Ο.Λ.Π. στον Πειραιά το 

τριήμερο 16-17 και 18 Απριλίου 

2010. 

Η συμμετοχή και η παρουσία του 

Δήμου Πτολεμαϊδας απέσπασε τα 

καλύτερα σχόλια, φέρνοντας σε…

δύσκολη θέση την επιτροπή που 

αποφάσισε για μια ακόμη φορά να 

δώσει το βραβείο στην Πτολεμαΐ-

δα. Να σημειωθεί ότι ο Δήμος Πτο-

λεμαΐδας είχε βραβευθεί και τις 

τρεις προηγούμενες χρονιές στην 

ίδια έκθεση για την άριστη παρου-

σίαση της λαογραφικής παράδοσης 

του τόπου και των παλαιοντολογι-

κών ευρημάτων (2007), με το πρώ-

το βραβείο πολυτιμότερου εκθέμα-

τος (2008) και με το πρώτο βραβείο 

Τέχνης παράδοσης και πολιτισμού 

(2009). Κανένας άλλος φορέας σε 

πανελλαδικό επίπεδο δεν έχει λά-

βει τέσσερα βραβεία σε τέσσερις 

αντίστοιχα διοργανώσεις.

Η επιλογή φέτος για τη συμ-

μετοχή του δήμου με περίπτερο 

αφιερωμένο στον Πόντο με θέμα 

«Δικαίωμα στη μνήμη» ήταν του 

δημάρχου Πτολεμαϊδας Γρηγόρη 

Τσιούμαρη, ο οποίος πρότεινε στο 

δημοτικό συμβούλιο Πτολεμαϊδας 

τη συμμετοχή μιας προσωπικότη-

τας που υπηρετεί με τον καλύτερο 

τρόπο τον πολιτισμό και δεν είναι 

άλλος από τον καθηγητή Ιστορίας 

του Πανεπιστημίου Δυτ. Μακεδονί-

ας Κωνσταντίνο Φωτιάδη. Αναγνω-

ρίζοντας την προσφορά του έργου 

του κ. Φωτιάδη στον ποντιακό ελ-

ληνισμό ο δήμος Πτολεμαϊδας ζή-

τησε τη συνεργασία του και όπως 

προέκυψε από το αποτέλεσμα ήταν 

επωφελής και για τις δύο πλευρές. 

Πρέπει να σημειωθεί ότι ο κ. Φω-

τιάδης ήταν διαρκώς στο περίπτε-

ρο, απαντώντας με το μοναδικό του 

τρόπο στα ερωτήματα των επισκε-

πτών.

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας δρατ-

τόμενος της ευκαιρίας αυτής πα-

ρέθεσε το απόγευμα του Σαββάτου 

δεξίωση προς τιμήν των Πτολεμαϊ-

τών της Αθήνας,  κατά τη διάρκεια 

της οποίας αναφέρθηκε στο πλούσιο 

έργο του δήμου Πτολεμαϊδας στον 

τομέα του πολιτισμού, όπως το Μου-

σικό Σχολείο, το Ωδείο με την κατα-

σκευή του νέου κτιρίου, το Μουσείο 

(μελέτη ανάδειξης, εικαστικές εκθέ-

σεις), η Φιλαρμονική, οι θεατρικές 

παραστάσεις, αλλά και πλήθος εκ-

δηλώσεων στο πλαίσιο του Ανοιχτού 

Λαϊκού Πανεπιστημίου κλπ. 

Ο Δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρη-

γόρης Τσιούμαρης εκφράζοντας 

την ικανοποίησή του για την επιτυ-

χία αυτή για τέταρτη συνεχόμενη 

χρονιά τόνισε «πως δεν είναι τυ-

χαία και οφείλεται στην εμπειρία 

που διαθέτουμε ως δήμος, στην 

πολύ καλή δουλειά που έγινε από 

τον αντιδήμαρχο πολιτισμού κ. Κική 

Σαββουλίδου, την πρόεδρο του δι-

οικητικού συμβουλίου του Μουσεί-

ου κ. Σοφία Τέλιου-Δεληδημήτρη, 

την πρόεδρο της ΔΕΠΕΚΟΠΠ κ. 

Τάνια Βάνη-Κεχαγιά και τις υπεύ-

θυνες για τη λειτουργία του πε-

ριπτέρου  Ρίτσα Αργυροπούλου, 

Βαρβάρα Γκέκα, Μάρθα Μαυρίδου 

και Ιφιγένεια Κούση.

Χιλιάδες επισκέπτες, μεταξύ 

των οποίων διακεκριμένοι πολιτι-

κοί, άνθρωποι της τοπικής αυτοδι-

οίκησης, επιστήμονες και καλλιτέ-

χνες, πέρασαν το τριήμερο από το 

περίπτερο του Δήμου Πτολεμαΐδας 

και εξέφρασαν τον ενθουσιασμό 

τους για την άρτια παρουσίαση, 

γράφοντας στο βιβλίο επισκεπτών, 

ενώ οι διοργανωτές τόνισαν ότι «το 

περίπτερο του Δήμου Πτολεμαΐ-

δας μας άφησε για ακόμη μια φορά 

άφωνους με την παρουσία του». 

Το Ευρωπαϊκό Δίκτυο Περιφε-

ρειακής Ανάπτυξης συνδιοργάνωσε 

με τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Στρα-

τηγικού Σχεδιασμού και το Πανεπι-

στήμιο Αθηνών για 4η συνεχή χρο-

νιά στο Στάδιο Ειρήνης και Φιλίας 

τη μεγαλύτερη στη χώρα συνάντηση 

για τον Ελληνικό Λαϊκό Πολιτισμό, 

με στόχο την ανάδειξη του αυθεντι-

κού λαϊκού πνεύματος, της δημιουρ-

γίας και της τοπικής παράδοσης. Η 

διοργάνωση αυτή έχει ως στόχο τη 

συνεργασία των Οργανισμών Το-

πικής Αυτοδιοίκησης με τους κατά 

τόπους γνήσιους εκφραστές του 

λαϊκού πολιτισμού, όπως πολιτιστι-

κούς συλλόγους και σωματεία, για 

την ανάδειξη του αυθεντικού λαϊκού 

πνεύματος, της δημιουργίας και της 

τοπικής παράδοσης.

Όλες αυτές οι διακρίσεις απο-

δεικνύουν το μέγεθος του έργου 

που συντελείται στο Δήμο Πτολε-

μαϊδας σε πολιτιστικό επίπεδο και 

δίνουν τη δύναμη για ακόμα μεγα-

λύτερη προσπάθεια. Το αριστείο 

θα παραδοθεί σε ειδική τελετή που 

θα γίνει στο δήμο Πτολεμαϊδας.
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σελ.34Πολιτιστικά
ΣΥΜΠΑΡΑΣΤΑΤΗΣ ΣΤΟΝ ΑΓΩΝΑ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ 

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΤΡΟΦΗ ΤΩΝ ΜΝΗΜΕΙΩΝ ΤΟΥ ΚΥΠΡΙΑΚΟΥ ΕΛΛΗΝΙΣΜΟΥ 
Ο ΔΗΜΟΣ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ

Με την παρουσία της Γενική 
Προξένου της Κυπριακής Δη-

μοκρατίας Θεοδώρας Κωνσταντινί-
δου πραγματοποιήθηκαν τα εγκαί-
νια της έκθεσης φωτογραφίας από 
το αρχείο του Μουσείου της Ιεράς 
Μονής Κύκκου  το απόγευμα του 
περασμένου Σαββάτου στο Πνευ-
ματικό Κέντρο του Δήμου Πτολε-
μαϊδας. Πρόκειται για μια ιδιαίτερη 
έκθεση φωτογραφίας που κάνει το 
γύρο όλης της Ελλάδας, μεταφέ-
ροντας το μήνυμα «δεν ξεχνώ» και 
έχει τίτλο «Τα θρησκευτικά μνη-
μεία στην Τουρκοκρατούμενη Κύ-
προ: Όψεις και πράξεις μιας συνε-
χιζόμενης καταστροφής».

Η έκθεση αφορά στην καταστρο-
φή της πολιτισμικής κληρονομιάς 
της Κύπρου, καθώς οι φωτογραφί-
ες μιλούν από μόνες τους, μαρτυρώ-
ντας τους βανδαλισμούς των εκκλη-
σιών και των αρχαιολογικών χώρων 
της κατεχόμενης Κύπρου.

Η Κυπριακή Κυβέρνηση και η Εκ-
κλησία της Κύπρου με την συμπα-
ράσταση του Ελληνισμού δίνουν ένα 
μεγάλο αγώνα για να επαναπατρί-
σουν όλους αυτούς τους θησαυρούς 
της Κύπρου και στο πλαίσιο αυτό γί-
νονται οι εκθέσεις φωτογραφίας, 
ώστε να γνωρίζουν οι Έλληνες τον 
αγώνα για να διατηρηθεί ζωντανή η 
ταυτότητα και η πολιτισμική κληρο-
νομιά της μαρτυρικής νήσου.

Υποδεχόμενος τους προσκεκλη-
μένους ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας 
Γρηγόρης Τσιούμαρης επισήμανε ότι 
είναι μεγάλη τιμή για την πόλη η φι-
λοξενία αυτής της σημαντικής έκθε-
σης και εξήρε την προσπάθεια των 
Κυπρίων «να κρατήσουν άσβεστη τη 
φλόγα με τα Ελληνοχριστιανικά ιδε-
ώδη παρά τους οκτώ αιώνες κατοχής 
από διαφορετικούς κατακτητές». Ο κ. 
Τσιούμαρης έδωσε ιδιαίτερη έμφα-
ση στις στενές σχέσεις που αναπτύ-
χθηκαν μεταξύ των ανθρώπων των 
δύο πόλεων με την αδελφοποίηση 
των δήμων Πτολεμαϊδας-Έγκωμης. 
«Για μας η αδελφοποίηση αυτή έχει 
μεγάλη σημασία και στο επόμενο δι-
άστημα έχουμε να παρουσιάσουμε 
και κάποιες προτάσεις συνεργασίας 
μεταξύ των δήμων» είπε ο κ. Τσιού-
μαρης. Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας 
αναφέρθηκε, επίσης, στη θεατρική 
παράσταση «Ευαγόρας Παλληκαρί-
δης» που ανέβασαν οι μαθητές του 
5ου Γυμνασίου υπό την καθοδήγη-
ση της διευθύντριας κ. Ελένης Βασι-
λείου, ενώ τόνισε ότι τα παιδιά αυτά 
πρέπει να επισκεφθούν την Κύπρο, 

όπως άλλωστε και όλοι οι Έλληνες, 
για αν δουν τα ιστορικά μνημεία του 
μαρτυρικού νησιού. Μάλιστα, δήλω-
σε ότι πρόκειται να εισηγηθεί στο 
επόμενο δημοτικό συμβούλιο την 
έγκριση μετακίνησης 30 ατόμων από 
το γυμνάσιο να επισκεφθούν την Κύ-
προ και να συνεχιστεί αυτή η σχέση 
ουσίας μεταξύ των δύο πόλεων.

Μάλιστα, ο δήμαρχος Πτολεμαί-
δας σε επιστολή που έστειλε στους 
διευθυντές α/θμιας και β/θμιας εκ-
παίδευσης τους κάλεσε να ενημε-
ρώσουν τους μαθητές ώστε να επι-
σκεφθούν την έκθεση αυτή που 
αποτυπώνει τους βανδαλισμούς που 
υπέστησαν τα μνημεία του Κυπρια-
κού Ελληνισμού.

«Η καρδιά της Κύπρου πάλλε-
ται εδώ στη γη της Μακεδονίας και 
η καρδιά της Μακεδονίας πάλλεται 
στην Κύπρο» επισήμανε στο χαιρετι-
σμό της η γενική πρόξενος της Κυ-
πριακής Δημοκρατίας Θεοδώρα Κων-
σταντινίδου, εκπροσωπώντας τον 
πρέσβη της Κυπριακής Δημοκρατίας 
Ιωσήφ Ιωσήφ.

Χαιρετισμό στην εκδήλωση απή-
υθυνε ο πρόεδρος της Ένωσης Κυ-
πρίων Ν. Κοζάνης Παναγιώτης Χλια-
ράς τονίζοντας μεταξύ άλλων ότι «η 
πολιτισμική κληρονομιά κάθε λαού 
αποτελεί την ταυτότητα την οποία 
κουβαλάει πάντα μαζί και καθορίζει 
την πορεία του περνώντας από γε-
νιά σε γενιά, πράγμα που δε συμβαί-
νει στην Κύπρο, καθώς μετά το 1974 
υπέστη βανδαλισμούς, ενώ η έκταση 
των καταστροφών των ιερών κειμηλί-
ων είναι μεγάλη και σχεδόν μη ανα-
στρέψιμη.

Στην έκθεση παραβρέθηκε ο πρό-
εδρος της Ομοσπονδίας Κυπριακών 
Οργανώσεων Ελλάδας Κων/νος Στα-
ματάρης, ο οποίος αναφέρθηκε στην 
ανάγκη διάσωσης της πολιτιστικής 
ταυτότητας των Κυπρίων και στη δια-
τήρηση ανοιχτών διαύλων επικοινω-
νίας με τις πατρογονικές τους εστί-
ες.

Η αντιπρόεδρος της Ένωσης Κυ-
πρίων Ν. Κοζάνης Βικτωρία Μουστά-
κα έκανε την παρουσίαση του προ-
γράμματος που διανθίστηκε από τις 
απαγγελίες ποιημάτων μαθητών του 
5ου Γυμνασίου Πτολεμαϊδας, ενώ 
την ευθύνη της μουσικής επιμέλειας 
της εκδήλωσης είχαν η Πολυφωνική 
Χορωδία και οι σπουδαστές του Βαρ-
βούτειου Δημοτικού Ωδείου Πτολε-
μαϊδας που ερμήνευσαν καταπληκτι-
κά τραγούδια αφιερωμένα στο νησί 
της Αφροδίτης.
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ΑΦΙΕΡΩΜΕΝΗ ΣΤΑ ΤΡΑΓΟΥΔΙΑ 
ΤΗΣ ΓΗΣ ΤΟΥ ΠΟΝΤΟΥ 

ΑΝΑΔΡΟΜΗ ΣΤΟΝ «ΠΟΝΤΟ» ΜΕΣΑ 
ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΚΘΕΣΗ ΖΩΓΡΑΦΙΚΗΣ

 ΤΗΣ ΒΑRBARA DALING

ΕΑΡΙΝΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΠΟΝΤΙΑΚΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ 

Ένα ταξίδι στις αλησμόνητες πα-
τρίδες, στη γη του Πόντου, από-
λαυσαν όσοι βρέθηκαν στη μου-
σικο-αφηγηματική εκδήλωση, που 
διοργάνωσε στο Πνευματικό Κέντρο 
Πτολεμαϊδας η Περιφερειακή Επι-
τροπή Νεολαίας Δυτικής Μακεδο-
νίας και Ηπείρου της Παμποντιακής 
Ομοσπονδίας Ελλάδας με τη στήριξη 
του Δήμου Πτολεμαϊδας.

Ήταν μια διαφορετική εκδήλωση 
για τα χαρακτηριστικά στοιχεία της 
οποία μίλησαν οι συντελεστές του 
προγράμματος, οι καλλιτέχνες Γιώρ-
γος Αμαραντίδης και Ηλίας Υφαντί-
δης και ο εκπρόσωπος της Περιφε-
ρειακής Επιτροπής Νεολαίας της 
ΠΟΕ Γιώργος Χαλκίδης στέλνοντας 
το μήνυμα ότι πρέπει να δοθεί ιδιαί-
τερη έμφαση στη διατήρηση της πο-
ντιακής διαλέκτου  που δεν πρέπει 
να ξεχαστεί, προκειμένου να διατη-
ρηθεί η ταυτότητα του ποντιακού ελ-
ληνισμού.

«Θεματοφύλακες της παράδοσης» 

Μια πρωτότυπη έκθεση με έργα που 
η θεματολογία τους έχει σχέση με τον 
Πόντο, φιλοξενείται από τις 10 έως και 
τις 17 Απριλίου στο Πνευματικό Κέντρο 
Πτολεμαϊδας με πρωτοβουλία του Ποντι-
ακού Συλλόγου και την στήριξη του Δή-
μου Πτολεμαΐδας.

Πρόκειται για έργα της Γερμανίδας 
ζωγράφου Barbara Daling, η οποία μαγε-
μένη από τον πολιτισμό και την παράδο-
ση του ποντιακού Ελληνισμού, αποτύπω-
σε στους πίνακές της όσα ερεθίσματα 
δέχθηκε από το ποντιακό στοιχείο. Όλα 
ξεκίνησαν μέσα από τη γνωριμία της πριν 
χρόνια  με τον μέντορα του Πόντου κα-
θηγητή ιστορίας του Πανεπιστημίου Δυ-
τικής Μακεδονίας Κώστα Φωτιάδη.  

«Το κάθε έργο της έκθεσης έχει και 
κάτι διαφορετικό και θέλω να μεταδώσω 
κάτι από τη δύναμή του στον επισκέπτη» 
διευκρίνησε η δημιουργός, ένα άτομο με 
μοναδική ευαισθησία που χορεύει όλους 
τους ποντιακούς χορούς, ενώ το έντο-
νο ποντιακό στοιχείο την άγγιξε τόσο 
βαθειά, ώστε ακόμα και στον γάμο της 
επέλεξε να φορέσει την παραδοσιακή 
ποντιακή στολή.

Στα εγκαίνια της έκθεσης που πραγ-
ματοποιήθηκαν το Σάββατο το απόγευμα, 

Την καθιερωμένη εδώ και χρόνια εαρι-
νή εκδήλωσή του πραγματοποίησε και φέτος 
την παραμονή της γιορτής του Αγίου Γεωργί-
ου στο φερώνυμο εκκλησάκι του πρώην στρα-
τοπέδου Πτολεμαϊδας ο Ποντιακός Σύλλογος 
υπό την αιγίδα του δήμου Πτολεμαϊδας.

Η εκδήλωση ξεκίνησε με την τέλεση του 
εσπερινού από τον Αρχιερατικό Επίτροπο 
Εορδαίας Αρχιμανδρίτη πατέρα Νικηφόρου 
Μανάδη, ο οποίος αναφέρθηκε στο βίο του 
Μεγαλομάρτυρος-Τροπαιοφόρου Αγίου Γε-
ωργίου.

χαρακτήρισε τους τοπικούς συλλό-
γους ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρη-
γόρης Τσιούμαρης, ενώ αναφερόμε-
νος στα τραγούδια από τις χαμένες 
πατρίδες στάθηκε ιδιαίτερα στο πο-
ντιακό τραγούδι, το οποίο «βγάζει ευ-
αισθησία και αγάπη». Ο κ. Τσιούμα-
ρης δεν παρέλειψε να αναφερθεί στο 
μεταπτυχιακό πρόγραμμα για την καθ’ 
ημάς Ανατολή που θα φέρει την Πτο-
λεμαϊδα στο κέντρο του Ελληνισμού 
της Ανατολής και ιδιαίτερα του ποντι-
ακού Ελληνισμού, καθώς στην Εορ-
δαία βρίσκεται η μεγαλύτερη εστία 
του. Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας έκανε 
επίσης αναφορά στη συμμετοχή του 
δήμου στην έκθεση για το λαϊκό πο-
λιτισμό στην Αθήνα, στην οποία βρα-
βεύεται για 3η συνεχή χρονιά η συμ-
μετοχή του δήμου και τόνισε ότι φέτος 
εκεί θα παρουσιαστεί το έργο του κα-
θηγητή Κωνσταντίνου Φωτιάδη. 

Την εκδήλωση πλαισίωσε το χο-
ρευτικό τμήμα του Ποντιακού Συλλό-
γου Πτολεμαϊδας.  

παρουσία φίλων των εικαστικών τεχνών, 
ο κ. Φωτιάδης εξήρε την πρωτοβουλία 
του δήμου Πτολεμαϊδας και του Ποντι-
ακού Συλλόγου, τονίζοντας ότι τιμά τον 
πολιτισμό της πόλης και ιδιαίτερα τον 
ποντιακό Ελληνισμό, ενώ σχολιάζοντας 
την έκθεση ανέφερε ότι είναι μια πολύ 
σημαντική έκθεση μιας γερμανικής κα-
ταγωγής ζωγράφου, καθώς προσφέρει 
τόσα πολλά στο ποντιακό ζήτημα με τα 
έργα της να έχουν γίνει ήδη αφίσες πολ-
λών εκδηλώσεων.

«Σκοπός του συλλόγου είναι η προ-
βολή κάθε στοιχείου που έχει σχέση με 
τον πολιτισμό και την ιστορία του ποντια-
κού ελληνισμού και τα έργα της Barbara 
Daling κινούνται προς αυτή την κατεύθυν-
ση» υπογράμμισε ο πρόεδρος του ποντι-
ακού συλλόγου Γιώργος Ελευθεριάδης.

Στον χαιρετισμό της η εκπρόσωπος 
του δημάρχου Πτολεμαϊδας αντιδήμαρ-
χος Κυριακή Σαββουλίδου επισήμανε ότι 
ο δήμος στηρίζει τέτοιες προσπάθειες, 
που σκοπό έχουν την προβολή και ανά-
δειξη του πολιτισμού των Ποντίων.

Η διάρκεια της έκθεσης είναι έως το 
Σάββατο 17 Απριλίου με ώρες λειτουργί-
ας 11 το πρωί με 2 το μεσημέρι και 5 το 
απόγευμα με 9 το βράδυ.

Η μεγάλη συμμετοχή του κόσμου ξεπέρα-
σε τις προσδοκίες των διοργανωτών, καθώς 
χρόνο με το χρόνο αναβαθμίζεται ο θεσμός 
και πλαισιώνεται και από άλλους πολιτιστι-
κούς συλλόγους της περιοχής, με σκοπό να 
διευρυνθεί ακόμα περισσότερο, σύμφωνα 
με τον πρόεδρο του Ποντιακού Συλλόγου Γ. 
Ελευθεριάδη.

Ακολούθησε ποντιακό γλέντι στη διάρ-
κεια του οποίου ο συλλόγου προσέφερε 
στους προσκεκλημένους κόκκινα αυγά, τσου-
ρέκια και άφθονο κρασί.
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ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΜΝΗΜΗΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΓΕΝΟΚΤΟΝΙΑ 
ΤΟΥ ΠΟΝΤΙΑΚΟΥ ΕΛΛΗΝΙΣΜΟΥ

Κοινή εκδήλωση για την απόδοση 
της οφειλόμενης τιμής στη γε-

νοκτονία του Ποντιακού Ελληνισμού 
πραγματοποίησαν υπό την αιγίδα του 
Δήμου Πτολεμαϊδας όλα τα ποντιακά 
σωματεία της ευρύτερης περιοχής 
της Εορδαίας. Η εκδήλωση πραγμα-
τοποιήθηκε στην κεντρική πλατεία, 
ενώ προηγήθηκε επιμνημόσυνη δέ-
ηση από τον Αρχιερατικό Επίτροπο 
Εορδαίας Νικηφόρο Μανάδη.

Στο πλαίσιο της εκδήλωσης 
πραγματοποιήθηκε ομιλία από τον 
προϊστάμενο της Α/θμιας Εκπαίδευ-
σης Ιάκωβο Πολυχρονιάδη. Ο κ. Πο-
λυχρονιάδης τόνισε μεταξύ άλλων 
«βρεθήκαμε όλοι εδώ να μνημονεύ-
σουμε τους δεκάδες χιλιάδες συ-
μπατριωτών μας που χάθηκαν στα 
ιερά χώματα του Πόντου και της Μι-
κράς Ασίας, θύματα ενός οργανωμέ-
νου σχεδίου που είχε ως στόχο τη 
συστηματική γενοκτονία αυτοχθό-
νων ομάδων της υπό διάλυση Οθω-
μανικής Αυτοκρατορίας για τη δημι-
ουργία ενός ομοιογενούς τουρκικού 
κράτους».

Ο κ. Πολυχρονιάδης τόνισε ότι 
«ημέρα μνήμης δε σημαίνει ημέρα 
συναισθηματικής εκτόνωσης. Θρη-
νούμε τη δολοφονία των 353.000 
Ελλήνων από τις στρατιωτικές και 
παραστρατιωτικές δυνάμεις του 
τουρκικού κράτους στο πλαίσιο μιας 
κεντρικής πολιτικής απόφασης και 
μεθοδικά σχεδιασμένης στρατηγι-
κής. Έχει νόημα να διασώζουμε τη 
μνήμη της Γενοκτονίας των Ελλή-
νων του Πόντου, αν η εγρήγορση 
που διατηρούμε είναι ιστορικά γόνι-
μη. Αν δηλαδή έχει έμπρακτες συνέ-
πειες, που εγγυώνται για το μέλλον, 
τον αυτοσεβασμό και τη συλλογική 
μας αξιοπρέπεια. Τουλάχιστον, να 
μην συνεργήσουμε να απαλειφθούν 
από την πανανθρώπινη συνείδηση 
τα όρια ανάμεσα στον πολιτισμό και 
στη βαρβαρότητα, στην ανθρωπιά και 
στην κτηνωδία».

Τέλος, ο κ. Πολυχρονιάδης κάλε-
σε το ελληνικό κοινοβούλιο «να ερ-
γαστεί με σοβαρότητα ώστε να πλη-
θήνει ο αριθμός των χωρών που θα 
αναγνωρίσουν με τις επίσημες πρά-
ξεις τους την γενοκτονία του ποντια-
κού ελληνισμού και να αποτελέσει το 
γεγονός αυτό άξονα σύνεσης, αλλά 

και τόλμης της εξωτερικής μας πο-
λιτικής».

Ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρη-
γόρης Τσιούμαρης παίρνοντας το 
λόγο είπε «πληροφορήθηκα ότι κά-
ποιοι σύλλογοι πρόκειται να δια-
μαρτυρηθούν γιατί σήμερα ο δήμος 
Πτολεμαϊδας έχει δημοτικό συμβού-
λιο. Επειδή σήμερα είναι μέρα πέν-
θους, μνήμης και περισυλλογής για 
το λόγο αυτό 
• ζήτησα από την πρόεδρο του δη-

μοτικού συμβουλίου να γίνει το 
δημοτικό συμβούλιο κατά το οποίο 
το τρίτο θέμα που θα συζητηθεί 
είναι η εισήγηση του δημάρχου 
να εκπροσωπηθεί η Ελλάδα στις 
εκδηλώσεις που θα γίνουν φέτος 
στις 17 Ιουνίου στο Μπορντώ της 
Γαλλίας προς τιμήν της Ελλάδας 
από τον Ποντιακό Σύλλογο Πτο-
λεμαϊδας. Με αυτό τον τρόπο, 
λοιπόν, τιμούμε τη μέρα αυτή. 

• Επίσης, να γνωρίζουν όσοι βιά-
στηκαν να βγάλουν εσφαλμένα 
συμπεράσματα ότι στο δημοτι-
κό συμβούλιο λήφθηκε η απόφα-
ση να λειτουργήσει μεταπτυχιακό 
με θέμα «Η καθ’ ημάς Ανατο-
λή», προκειμένου να καλυφθεί σε 
υψηλό επίπεδο το κενό σε αυτό 
το κομμάτι της ιστορίας που αφο-
ρά και στον Ποντιακό Ελληνισμό. 

• Επίσης, καταθέσαμε στο ΕΣΠΑ 
την κατασκευή κτιρίου που θα 
στεγάσει τις δραστηριότητες των 
Ποντίων με αρχιτεκτονική βγαλ-
μένη από την αρχιτεκτονική του 
Πόντου. 

• Πρόσφατα, στην πανελλήνια έκ-
θεση για τον Ελληνικό Λαϊκό Πο-
λιτισμό, ο δήμος Πτολεμαϊδας 
εκπροσωπήθηκε από τον Κώ-
στα Φωτιάδη που τον γνωρίζετε 
όλοι, ο οποίος βρισκόταν στο πε-
ρίπτερο του δήμου όλη την ημέρα 
και έδινε πληροφορίες πάνω στο 
έργο του για τον Ποντιακό Ελλη-
νισμό.
Άρα σήμερα βρισκόμαστε για να 

ενώσουμε τις δυνάμεις και τη φωνής 
μας ζητώντας τη διεθνή αναγνώριση 
της γενοκτονίας των Ποντίων, ώστε 
να γίνει αυτή η ιστορία γνωστή σε 
όλους και να διορθωθεί η αδικία σε 
βάρος του Ποντιακού Ελληνισμού» 
κατέληξε ο κ. Τσιούμαρης.
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ΣΤΟ ΜΟΝΠΕΛΙΕ ΤΗΣ ΓΑΛΛΙΑΣ ΒΡΕΘΗΚΕ Η ΘΡΑΚΙΚΗ ΕΣΤΙΑ 
ΕΟΡΔΑΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΟΡΤΑΣΜΟ ΤΗΣ 25ης ΜΑΡΤΙΟΥ

Στο Μονπελιέ της Γαλλίας βρέ-
θηκε η Θρακική Εστία Εορδαίας, 

όπου συμμετείχε στις εκδηλώσεις 
για τον εορτασμό της 25ης Μαρτίου, 
μετά από πρόσκληση του συλλόγου 
EURO GREECE. 

Πέρυσι ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας 
Γρηγόρης Τσιούμαρης μαζί με το σύλ-
λογο Μικρασιατών Πτολεμαϊδας συμ-
μετείχαν στο λαμπρό εορτασμό και 
φέτος η παράδοση αυτή συνεχίστηκε 
με τη Θρακική Εστία Εορδαίας.

Κατά τη διάρκεια του εορτασμού 
πραγματοποιήθηκε κατάθεση στεφά-
νων μπροστά από το άγαλμα του Αδα-
μάντιου Κοραή, που τοποθέτησε η 
δημοτική αρχή του Montpellier επί Δη-
μαρχίας του M. George Frech, γνω-
στού για τα φιλελληνικά του αισθή-
ματα, ικανοποιώντας το αίτημα των 
Ελλήνων του Montpellier. Είναι γνωστό 
πως ο Αδαμάντιος Κοραής σπούδα-
σε στην Ιατρική Σχολή του Montpellier 
και άγαλμα του βρίσκεται έξω από την 
παγκοσμίως γνωστή σχολή.  

Μετά την κατάθεση στεφάνων 
ακολούθησε εκδήλωση στην οποία 
συμμετείχαν τα χορευτικά του συλ-
λόγου Θρακιωτών που μαζί με τους 
Γάλλους φιλέλληνες εντυπωσίασαν 
το κοινό.

Στην αποστολή συμμετείχαν 34 
μέλη της Θ.Ε.Ε., τα οποία συνόδευ-
σαν η πρόεδρος του δημοτικού συμ-
βουλίου Πτολεμαϊδας Σοφία Τέλι-
ου-Δεληδημήτρη και ο δημοτικός 
σύμβουλος Κώστας Πολυχρονίδη.

Σύμφωνα με τον πρόεδρο της 
Θ.Ε.Ε. Λιβέριο Πασχαλίδη, ο οποίος 
ευχαρίστησε θερμά το δήμαρχο Πτο-
λεμαϊδας για την πρόταση, «μείνα-
με όλοι ενθουσιασμένοι από τη φιλο-
ξενία και «πήραμε Ελλάδα», καθώς 
μας υποδέχθηκαν όλοι με μεγάλη 
αγάπη». Ο κ. Πασχαλίδης συμπλή-
ρωσε ότι «άνοιξε έτσι ένας δίαυλος 
επικοινωνίας και προσκαλέσαμε το 
σύλλογο Euro Greece στις εκδηλώ-
σεις που θα κάνουμε για τα Ελευθέ-
ρια της πόλης».
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Εθνικές επέτειοι

Αποδίδοντας με τον καλύτερο τρόπο 
τη σημασία και το νόημα της Εθνικής Επε-
τείου της 25ης Μαρτίου 1821 , η εκπαιδευ-
τικός Θέκλα Κοσκοσίδου-Χονδροματίδου 
εκφώνησε τον «πανηγυρικό της ημέρας» 
στα πλαίσια του εορτασμού της Εθνικής 
Παλιγγενεσίας. 

Με σαφήνεια και παραστατικότητα η κ. 
Χονδροματίδου αναφέρθηκε στους αγώ-
νες , στις αξίες και στα ιδανικά της Εθνικής 
επανάστασης , που ανέδειξαν το αδούλω-
το πνεύμα , τον ηρωισμό και την θυσία των 
Ελλήνων. 

 Ολόκληρη η ομιλία έχει ως εξής: 
«Σαν τη σημερινή γιορτή, στον κόσμο 

δεν είναι άλλη, είναι γιορτή του Έθνους 
μας, απ’ όλες πιο μεγάλη.»

Η 25η Μαρτίου κάθε χρόνου είναι πανη-
γυρική ημέρα της θρησκείας μας και της πα-
τρίδας μας! 

Της θρησκείας μας, γιατί γιορτάζουμε τον 
Ευαγγελισμό της Θεοτόκου.

Ο Αρχάγγελος Γαβριήλ στάλθηκε απ΄ τον 
Θεό για να αναγγείλει στην Παναγία μας ότι 
θα γεννήσει κατά σάρκα τον Θεό Υιό, τον Σω-
τήρα Χριστό. 

Και της πατρίδας μας, γιατί στις 25 Μαρ-
τίου του 1821 οι πρόγονοί μας ξεσηκώθηκαν 
ενάντια στον Τούρκο κατακτητή.

Η εορταστική αυτή ταύτιση δεν είναι τυ-
χαία. 

Το νόημά της είναι η θεϊκή ευλογία του 
αγώνα των Ελλήνων για την ελευθερία, η πί-
στη των ραγιάδων για το ποθούμενο.

Οι λιγοστοί Έλληνες στάθηκαν ενάντια σε 
μια αυτοκρατορία και στα δόγματα της Ιερής 
Συμμαχίας με σκοπό να αποτινάξουν την 
απάνθρωπη τουρκική σκλαβιά.

Για την Ιερή Συμμαχία τα επαναστατικά 
κινήματα ήταν παράβαση της περίφημης 

‘‘αρχής της ισορροπίας’’ .
Γι’ αυτό και πήρε δραστικά μέτρα για την 

καταστολή του εν λόγω κινήματος, κυρίως με 
το να πείσει τον Τσάρο να το αποκηρύξει.

  Όμως, η σκλαβιά 400ων  περίπου χρό-
νων που άρχισε ουσιαστικά από την πτώση 
της Κωνσταντινούπολης, στις 29 Μαΐου του 
1453, και συνεχιζόταν από τότε με ερημώσεις 
περιουσιών, με παιδομαζώματα, με κλεισί-
ματα σχολείων και μετατροπές εκκλησιών σε 
τζαμιά, με πουλήματα δούλων στα σκλαβο-
πάζαρα της ανατολής, με θανάτους, με διώ-
ξεις και τόσα άλλα, οδήγησε στην Ελληνική 
Επανάσταση.

Η Ελληνική Επανάσταση, δημιούργη-
μα και καύχημα του γένους μας, είναι πλέον 
γεγονός. Γεγονός με διεθνή σημασία. 

Η Ελληνική ψυχή κατόρθωσε να μείνει 
αδούλωτη για να διεκδικήσει τα δίκαιά της. 

Ο Ελληνισμός ζούσε μέσα από την Κλε-
φτουριά, το Κρυφό Σχολειό, το Δημοτικό 
Τραγούδι, τους Δασκάλους του Γένους, τους 
Φιλέλληνες όλων των Ηπείρων και τους Ομο-
εθνείς της Διασποράς. 

Όλοι συμπαραστάθηκαν στον κοινό αυ-

Με παλλαϊκή συμμετοχή και  σύμμαχο τον καλό καιρό η Πτολεμαϊδα γιόρτασε 
με λαμπρότητα την εθνική επέτειο της 25ης Μαρτίου 1821.

Οι εκδηλώσεις ξεκίνησαν με την επίσημη δοξολογία στον Ιερό Ναό Αγ. Τριά-
δας από τον αρχιερατικό επίτροπο Εορδαίας και τον Ιερό Κλήρο της περιοχής , 
ενώ ακολούθησε επιμνημόσυνη δέηση στο μνημείο των πεσόντων της κεντρικής 
πλατείας και η κατάθεση στεφάνων, όπου την κυβέρνηση  εκπροσώπησε ο Γ.Γ. 
της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας Γεώργιος Κίρκος.

Στη συνέχεια η εκπαιδευτικός Θέκλα Κοσκοσίδου –Χονδροματίδου  εκφώνησε 
τον πανηγυρικό της ημέρας, αναδεικνύοντας με τον καλύτερο τρόπο τη σημασία 
και το νόημα της εθνικής επετείου.   

Στις αξίες και στα ιδανικά της εθνικής επανάστασης αναφέρθηκε στο μήνυμά 
του ο Δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης, επισημαίνοντας ότι το μή-
νυμα που απορρέει από τη διπλή αυτή γιορτή είναι η σημασία της επανάστασης 
του 1821, η οποία είναι από τις σημαντικότερες σε παγκόσμιο επίπεδο και κατα-
γράφεται στην ιστορία όλων των εθνών. Η ομοψυχία και η ενότητα αποτελούν κυ-
ρίαρχα χαρακτηριστικά για κάθε μεγάλη εθνική προσπάθεια. 

«Σήμερα είναι η επικεφαλίδα της σωτηρίας της ψυχής μας, η οποία συμπίπτει 
και με τη σωτηρία του Έθνους  μας από τον τουρκικό ζυγό. Δυστυχώς όμως και 
η σημερινή μέρα είναι κρίσιμη και θα υπάρξουν πολλές εξελίξεις καθώς κατορ-
θώσαμε να είμαστε εξαρτημένοι από άλλους παράγοντες και δεν μας απομένει 
παρά να ευχόμαστε  να βάλει το χέρι του ο Θεός και να φωτίσει κάποιους , ώστε 
να κυλίσουν όλα ευνοϊκά στην αποψινή σύνοδο κορυφής  για την πορεία της χώ-
ρας μας», τόνισε ο κ. Τσιούμαρης.

Ακολούθησε η παρέλαση προ των επισήμων  όπου παρήλασαν, υπό τους ήχους 
της  φιλαρμονικής του Δήμου,τμήματα μαθητών Δημοτικών, Γυμνασίων, Λυκείων, 
Εθελοντριών του ΕΕΣ, Εθελοντών διασωστών, Πολιτιστικών Συλλόγων, Οδηγών 
και Προσκόπων.

τόν αγώνα, προσφέροντας ηθική υποστήρι-
ξη και υλικά αγαθά.  

Η ελπίδα και το όνειρο της λευτεριάς, δεν 
έσβησαν ποτέ από τις γενιές των Ελλήνων. 

Η πίστη, ότι τον Γολγοθά τον ακολουθεί η 
Ανάσταση και πως τα ‘‘άγια χώματα’’: 
«πάλι με χρόνους με καιρούς, 
πάλι δικά μας θα’ ναι»
ποτέ δεν εγκατέλειψε τους Έλληνες. 

Καθοριστικό ρόλο έπαιξαν η Ορθόδοξη 
Εκκλησία και η Ελληνική Παιδεία. Ο Πατρι-
άρχης Γρηγόριος, ο Άνθιμος Γαζής, ο Γρηγό-
ριος Κωνσταντάς, ο Ολυμπιώτης, ο Ηλίας 
Μηνιάτης, ο Νικηφόρος Θεοτόκης, ο Ευγέ-
νιος Βούλγαρης, ο Άγιος Κοσμάς ο Αιτωλός, 
ο Αδαμάντιος Κοραής και άλλοι λόγιοι και 
φλογεροί κήρυκες  κατόρθωσαν να διατηρή-
σουν αναλλοίωτο το πατριωτικό και ορθόδο-
ξο φρόνημα.

Ο λαός δεν έπρεπε ούτε να φραγκέψει 
από τη δύση, ούτε να τουρκέψει με τον εξι-
σλαμισμό.

Ο μεγαλύτερος οραματιστής και κήρυκας 
της ελευθερίας, ο Ρήγας Φεραίος έσπειρε το 
σπόρο της λευτεριάς στους σκλαβωμένους. 

Ο «Θούριός» του  συγκινούσε και ξε-
σήκωνε τόσο  απλούς ανθρώπους όσο και 
σπουδαίους. 

Το κοινό πια λαϊκό αίσθημα ωρίμασε στο 
τέλος του 18ου αιώνα και τότε ήρθε η ώρα η 
Φιλική Εταιρία να απλώσει παντού τα επα-
ναστατικά της πλοκάμια. 

Το έδαφος ήταν πλέον πρόσφορο για την 
προετοιμασία της Επανάστασης, παρόλο που 
η σύγκριση των αριθμητικών και ποσοτικών 
δεδομένων σε ανθρώπους, όπλα και εφόδια 
μεταξύ των δύο αντιμαχόμενων πλευρών, 
ήταν  συντριπτική υπέρ των Τούρκων.

Τα λόγια του Κολοκοτρώνη είναι χαρα-
κτηριστικά:

«Ο Κόσμος μας έλεγε τρελλούς. Ημείς αν 
δεν είμεθα τρελλοί, δεν εκάναμεν την επανά-
σταση, διότι ηθέλαμε συλλογισθεί, πρώτον 
δια πολεμοφόδια, καβαλαρία μας, πυροβο-
λικό μας, ηθέλαμε λογαριάσει τη δύναμη την 
ιδικήν μας και την τουρκική δύναμη. Τώρα 
οπού τελειώσαμε με καλό τον πόλεμό μας, 
μακαριζόμεθα, επαινόμεθα. Αν δεν ευτυχού-
σαμε, ηθέλαμε τρώγει κατάρες, αναθέμα-
τα…»

Ξημέρωσε η 25η Μαρτίου 1821.
Η σπίθα της λευτεριάς άναψε στα στή-

θη των σκλάβων. Στο μοναστήρι της Αγί-
ας Λαύρας, υψώθηκε το ιερό Λάβαρο του 
ξεσηκωμού από τον ιεράρχη Παλαιών 
Πατρών Γερμανό.

Ο όρκος εδόθη: «Ελευθερία ή Θάνα-
τος».

Ολόκληρη η Ελλάδα δονούνταν. Από 
την Ήπειρο μέχρι τη Χίο. Από την Μακε-
δονία μέχρι το Μαλέα και την Κρήτη. Τα 
νησιά επαναστάτησαν. Στον Ψηλορείτη 
και στις κορυφές της Πίνδου και του Ολύ-
μπου, της Όσσας και των Αγράφων, κυρι-

ΟΜΙΛΙΑ ΤΗΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΟΥ
 ΘΕΚΛΑΣ ΚΟΣΚΟΣΙΔΟΥ-ΧΟΝΔΡΟΜΑΤΙΔΟΥ 
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Ο ΕΟΡΤΑΣΜΟΣ ΤΗΣ ΟΡΘΟΔΟΞΙΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΕΘΝΙΚΗΣ ΠΑΛΙΓΓΕΝΕΣΙΑΣ ΣΤΗΝ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑ
Εθνικές επέτειοι

Αθρόα  ήταν η συμμετοχή μικρών  και μεγάλων που  κατέκλυσαν το Πνευματι-
κό Κέντρο του Δήμου Πτολεμαϊδας, προκειμένου να παρακολουθήσουν την 

εκδήλωση την οποία διοργάνωσε ο Δήμος Πτολεμαϊδας και το 5ο Γυμνάσιο Πτο-
λεμαϊδας.

Ήταν μία καθ’ όλα πετυχημένη θεατρική παράσταση, που ανέβασαν οι μαθη-
τές του 5ου Γυμνασίου με την στήριξη  της διευθύντριας Ελένης Βασιλείου με 
τίτλο «Ευαγόρας Παληκαρίδης – ο τραγουδιστής της λευτεριάς» , υπό την επο-
πτεία της καθηγήτριας  του Σχολείου Άννας Εμμανουηλίδου. 

«Μέσα από το έργο αναδείχθηκαν οι αξίες και τα ιδανικά της εθνικής παλιγ-
γενεσίας, καθώς και οι αγώνες των προγόνων μας και οι θυσίες που έκαναν για 
να έρθει η εθνική ελευθερία» , επεσήμανε στον χαιρετισμό του ο Αρχιερατικός 
Επίτροπος Εορδαίας π. Νικηφόρος. 

Ο Δήμαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης χαιρετίζοντας την εκδήλω-
ση εξήρε την προσπάθεια αυτή, τονίζοντας ότι για πολλοστή φορά η διευθύντρια 
και οι μαθητές του 5ου Γυμνασίου με το ανέβασμα τόσο προσεγμένων παρα-
στάσεων αναδεικνύουν το νόημα των επετείων και περνούν επίκαιρα μηνύματα 
στους συμπολίτες μας.

O κ. Τσιούμαρης επεσήμανε ότι «ως Δήμαρχος εκφράζοντας τη γνώμη όλων 
των πολιτών, θέλω να σας ευχαριστήσω και να σας συγχαρώ για το μεγάλο έργο, 
που προσφέρετε στο Δήμο Πτολεμαΐδας.

  Αξίζει να σημειωθεί ότι καταχειροκροτήθηκε η πρόταση του Δημάρχου, να 
δοθεί το όνομα του ήρωα  Εαγόρα  Παληκαρίδη  σε έναν από τους δρόμους της 
Πτολεμαΐδας .

Το ρεαλιστικό παίξιμο των μαθητών εντυπωσίασε και σκόρπισε ρίγη συγκίνη-
σης στο πολυπληθές ακροατήριο , ενώ ηχούσε παντού  η φράση του ήρωα «Θα 
πάρω μιαν ανηφόρα , θα πάρω μονοπάτια  να βρω τα σκαλοπάτια , που παν στη 
λευτεριά».

Η εκδήλωση ξεκίνησε με το Απολυτίκιο «Τη Υπερμάχω  …» , που το έψαλλαν 
όλοι μαζί ,ενώ την εκδήλωση πλαισίωσαν  πολιτιστικοί σύλλογοι. 

ΕΚΔΗΛΩΣΗ – ΑΦΙΕΡΩΜΑ  ΣΤΟΝ “ΤΡΑΓΟΥΔΙΣΤΗ 
ΤΗΣ ΛΕΥΤΕΡΙΑΣ”  ΕΥΑΓΟΡΑ  ΠΑΛΗΚΑΡΙΔΗ 

αρχούσε παντού το εγερτήριο σάλπισμα. 
Και τότε αρχίζουν να ζουν ξανά νέες 

Θερμοπύλες, Μαραθώνες και Σαλαμίνες. 
Οι δάφνες ξανανθίζουν στην Αλαμά-

να και στη Γραβιά, στα Δερβενάκια και 
στην Τριπολιτσά, στο Μανιάκι και στο 
Ναυαρίνο. 

Οι ελεύθεροι πολιορκημένοι του Με-
σολογγίου, επιχειρούν ηρωική έξοδο. Οι 
γυναίκες του Σουλίου στο Ζάλογγο παρέα 
με τις γυναίκες στην Αραπίτσα της Νάου-
σας, σώζουν την τιμή της Ελληνίδας, προ-
τιμώντας το θάνατο από την ατίμωση του 
εχθρού. 

Τα Ψαρά, το Κούγκι με τον Σαμουήλ 
και  το Αρκάδι στην Κρήτη με τον Γαβριήλ, 
γίνονται ολοκαυτώματα.

Ο Αθανάσιος Διάκος, ο Οδυσσέας Αν-
δρούτσος, ο Θεόδωρος Κολοκοτρώνης, ο 
Παπαφλέσσας, ο Μάρκος Μπότσαρης, ο 
Γεώργιος Καραϊσκάκης και άλλοι ένδοξοι 
αγωνιστές, αφήνουν το στίγμα τους στην 
ελληνική ιστορία.

Τα θαύματα στη θάλασσα με τον Κα-
νάρη, τον Μιαούλη, τον Ματρόζο, τον Σα-
χτούρη, τον Παπανικολή, την Μπουμπου-
λίνα και τόσους άλλους, δίνουν θάρρος 
στους αγωνιζόμενους.

Η Ελληνική Επανάσταση στηρίχθηκε σε 
όλους τους Έλληνες. 

Τους Δεσποτάδες και τους καλογήρους, 
τους καραβοκύρηδες και τους κοτσαμπά-
σηδες, τους πλούσιους και τους φτωχούς 
τσομπάνηδες, τους δραγουμάνους και τις 
σκλάβες στα σουλτανικά χαρέμια.

Παρότι ζητήθηκε και η βοήθεια από τους 
ξένους αυτή δεν δόθηκε. Ελάχιστοι μεμονω-
μένοι φιλέλληνες στήριξαν τον αγώνα μας.  

Έτσι φάνηκε η αγνωμοσύνη στην πνευμα-
τική τους τροφό, την Ελλάδα, όπως γράφει και 
ο εθνικός μας ποιητής Διονύσιος Σολωμός.

«Μοναχή το δρόμο πήρες
εξανάλθες μοναχή.
Δεν είν’ εύκολες οι θύρες
Εάν ηχρεία τες κουρταλεί…»

Το ’21 ήταν η Αποκορύφωση του ηρωι-
σμού ενάντια σε κάθε λογική. Η εξέλιξη του 
αγώνα το επαλήθευσε.

Δυστυχώς όμως, μετά την Ανάσταση του 
Γένους, δεν έλειψαν και οι μαύρες ημέρες της 

προδοσίας και της διχόνοιας που δίχασαν 
τους οπλαρχηγούς και έφεραν τους φατρια-
σμούς, την αρχομανία και τις ξένες διπλωμα-
τικές επεμβάσεις.

Απελάθηκε ο Καραϊσκάκης, φυλακίσθηκε 
ο Κολοκοτρώνης και σκοτώθηκαν σε μάχες 
σπουδαίοι οπλαρχηγοί. 

Η επανάσταση σχεδόν παρέλυσε. 
Υπήρχε κίνδυνος τόσες θυσίες να πάνε 

χαμένες και οι Έλληνες να μη γευθούν τη 
χαρά της ελευθερίας.

Ευτυχώς όμως βρέθηκαν μερικοί αγωνι-
στές που με την φιλοπατρία τους και το χρι-
στιανικό τους πιστεύω, γλίτωσαν την Ελλάδα 
από την καταστροφή.

Παρά τη διχόνοια και τις εσωτερικές δια-
μάχες , οι πρόγονοί μας, μας παρέδωσαν ένα 
συμβόλαιο ελευθερίας, γραμμένο με το αίμα 
τους.

Σήμερα επιβάλλεται να στρέψουμε τη 
σκέψη μας με ευγνωμοσύνη και σεβασμό 
προς όλους εκείνους που θυσιάστηκαν στο 
βωμό της Πατρίδας για τη Λευτεριά και την 
Ανεξαρτησία του Έθνους.

Σ’ εκείνους που απέδειξαν ότι η αγωνιστι-
κότητα και η ισχυρή θέληση ενός λαού μπο-
ρούν να αλλάξουν την ιστορική του πορεία. 

Σ’ εκείνους που δημιούργησαν το παρόν 
και το μέλλον της εθνικής μας ιστορίας και 
μας χάρισαν μαζί με τη λευτεριά ένα πρότυ-
πο ζωής. 

Σ’ αυτούς που μας δίδαξαν ότι: 
η Ελευθερία θέλει αρετή και τόλμη, θέλει 

θυσίες για να την αποκτήσουμε και προπα-
ντός για να την διατηρήσουμε.  

Εμπνευσμένοι από το αθάνατο πνεύμα 
της 25ης Μαρτίου του’21 και από τις αξιομνη-
μόνευτες θυσίες των αγωνιστών της ελευθε-
ρίας, ας προχωρήσουμε μπροστά, εκεί όπου 
το μεγαλείο του έθνους μας βασίλεμα δεν 
έχει, χτίζοντας το παρόν και σχεδιάζοντας το 
μέλλον.

Είναι χρέος όλων μας προς την πατρίδα, 
ακόμα και σε καιρούς ειρήνης, όταν το απαι-
τούν οι περιστάσεις και η επικαιρότητα, να 
αγωνιστούμε για την Ελλάδα του μέλλοντος, 
για την Ελλάδα που μας ενώνει. Γιατί έτσι μο-
νάχα: 

«θα ζήσει το Έθνος 
και 
θα ζήσει και το ’21.»
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ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΟΣ ΚΟΣΜΟΣ ΑΠΟ ΚΑΘΕ ΧΡΟΝΙΑ ΤΗΝ ΜΕΓΑΛΗ 
ΕΒΔΟΜΑΔΑ ΚΑΙ TO ΠΑΣΧΑ ΣΤΗΝ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑ

Με ιδιαίτερη κατάνυξη και παρουσία των 
τοπικών αρχ και δεκάδων πιστών πραγματο-
ποιήθηκε τη Μεγάλη Παρασκευή η αποκα-
θήλωση του Κυρίου, μια από τις πιο ιερές 
στιγμές της Χριστιανοσύνης, η κορυφαία τε-
λετή του Θείου Δράματος.

Τα λατρευτικά εγκώμια, η ζωή Εν Τάφω, 
Ω γλυκύ μου Έαρ και το Άξιον Εστί, ακουγό-
ταν στην περιφορά του επιταφίου, που συ-
νόδευαν με θρησκευτική ευλάβεια και περι-
συλλογή οι πιστοί.

Όπως κάθε χρόνο έτσι και φέτος οι ενο-
ρίες του Δήμου Πτολεμαΐδας, συναντήθηκαν 
στην Κεντρική Πλατεία της πόλης, όπου με 

βαθιά κατάνυξη και συγκίνηση, μέσα σε μια 
πένθιμη ατμόσφαιρα, με το άρωμα των επι-
ταφίων ν’ απλώνεται παντού, και όλους τους 
ιερείς να ψάλλουν δεήσεις μικροί και μεγά-
λοι κρατώντας στα χέρια της αναμμένες λα-
μπάδες συμμετείχαν στην «κορυφαία» αυτή 
εκκλησιαστική τελετή.

Η συνάντηση των επιταφίων των ενορι-
ών αποτελεί πρωτοβουλία Αρχιερατικού Επι-
τρόπου αρχ.Νικηφόρο Μανάδη και του Δη-
μάρχου Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμαρη, 
ο οποίος από την αρχή της πρώτης θητείας 
του συνέβαλε στην αναβίωση του παλαιότε-
ρου εθίμου της συνάντησης των επιταφίων 

και των πιστών όλων των ενοριών στην κε-
ντρική πλατεία της πόλης. 

Σύμφωνα με τις δηλώσεις του Δημάρ-
χου Γρηγόρη Τσιούμαρη η φετινή κοινή εκ-
δήλωση των ενοριών της πόλης σημείωσε 
μεγάλη επιτυχία, καθώς ήταν ο περισσότε-
ρος κόσμος που συμμετείχε ποτέ. Στη συνά-
ντηση των επιταφίων, ενώ   ο σύλλογος ιε-
ροψαλτών Εορδαίας έψαλλε τα εγκώμια της 
Μ. Παρασκευής.

Η βραδιά της Ανάστασης ήταν από τις 
ομορφότερες βραδιές της φετινής Άνοιξης.

Πλήθος κόσμου, παρουσία και των το-
πικών αρχόντων, συγκεντρώθηκε στον Ιερό 

Μητροπολιτικό Ναό της Αγίας Τριάδας Πτο-
λεμαΐδας, αλλά και σ’ όλες τις εκκλησίες 
της περιοχής, για ο χαρμόσυνο Μήνυμα της 
Ανάστασης, το «Χριστός Ανέστη».

Με ευλάβεια και θρησκευτική κατάνυ-
ξη οι συμπολίτες μας παρακολούθησαν την 
δεύτερη Ανάσταση στον Ιερό Μητροπολιτι-
κό Ναό Αγίας Τριάδας, που τελέστηκε χορο-
στατούντος του Σεβασμιωτάτου Μητροπο-
λίτη κ.κ. Θέοκλητου παρουσία των τοπικών 
Αρχών και πλήθους πιστών.  

Ένα ακόμα παραδοσιακό Πάσχα λοιπόν 
και μέσα σε μια ανοιξιάτικη ατμόσφαιρα πέ-
ρασαν οι κάτοικοι της Πτολεμαΐδας.  
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ΜΕΣΑ ΑΠΟ ΤΟ ΧΡΟΝΟ…
Η ΕΚΘΕΣΗ ΤΗΣ ΣΟΦΙΑΣ ΤΣΑΠΑΡΑΚΗ-ΜΙΜΤΣΗ 

“ΣΤΙΓΜΕΣ ΚΑΙ ΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ”
ΣΤΗΝ ΕΚΘΕΣΗ ΤΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΠΑΝΤΑΖΗ

«Υφή αέρινη, παραμυθένια, αλλά μερικές φορές απτή και στιλπνή, ανάλογα με 
το θέμα, το βλέμμα συλλαμβάνει την εικόνα». Αυτά είναι κάποια από τα χαρακτη-
ριστικά της ζωγραφικής της Σοφίας Τσαπαράκη-Μίμτση, της οποίας τα έργα απο-
τελούν εικαστικά περάσματα μέσα στο χρόνο που δεν φαίνονται να εγκλωβίζουν τη 
δημιουργό.  

Ήδη, 55 πίνακες της δημιουργού φιλοξενούνται στο Πνευματικό κέντρο της πό-
λης  στην έκθεση που τελεί υπό την  αιγίδα του Δήμου Πτολεμαΐδας .

Το έργο της κ. Μίμτση εξήρε ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας Γρηγόρης Τσιούμαρης 
επισκεπτόμενος το χώρο, αναφερόμενος στα έντονα χρώματα που χρησιμοποιεί, 
ενώ εξέφρασε την ικανοποίησή του και για τις δημιουργίες των μικρών παιδιών που 
πλαισιώνουν την έκθεση.

   Η διάρκεια της έκθεσης είναι έως και τις 16 Μαΐου.

Επιστρέφει για δεύτερη φορά ο Ζωγράφος Γεώργιος Πανταζής ο ταλαντούχος 16 
άχρονος μαθητής του Μουσικού Σχολείου Πτολεμαΐδας και σπουδαστής του τμήματος Κα-
λών Τεχνών του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας στην κατηγορία ειδικών ταλέντων, 
με την ολοκληρωμένη προσωπική του δουλειά «Στιγμές και καταστάσεις».

Πρόκειται για 77 έργα,  χαρακτηριστικά των οποίων είναι η έντονη εξπρεσιονιστική τε-
χνική του καλλιτέχνη  βασισμένη στην ιδέα ότι ο καμβάς αποτελεί το μέσο για την έκφρα-
ση των συναισθημάτων του , ενώ αποστρεφόμενος την πνευματική πειθαρχία δίνει μεγάλη 
σημασία στη δύναμη της φαντασίας καλώντας τους επισκέπτες να τον ακολουθήσουν… 

Βιώνοντας στιγμές και καταστάσεις μέσα από το χώρο του ο νεαρός δημιουργός επι-
διώκει με «έργα ψυχής» να προσεγγίσει τους ανθρώπους στέλνοντας τα δικά του εικα-
στικά μηνύματα.

Το έργο και την προσωπικότητα του Γεώργιου Πανταζή εξήρε η Πρόεδρος του Μου-
σείου Σοφία Τέλιου , τονίζοντας ότι αποτελεί χαρά και τιμή να φιλοξενείται στο χώρο η έκ-
θεση ενός ταλαντούχου συμπολίτη μας.
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Τ Ρ Ε Ι Σ  Κ Α Λ Λ Ι Τ Ε Χ Ν Ε Σ    –    Τ Ρ Ε Ι Σ  Π Ρ Ο Σ Ε Γ Γ Ι Σ Ε Ι Σ
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Τους  τρεις σπουδαίους ζω-
γράφους της νεοελληνικής 

μας τέχνης Δημοσθένη Κοκκινί-
δη, Σωτήρη Σόρογκα και Πανα-
γιώτη Τέτση, τρεις δημιουργούς 
με μακρά πορεία που έχουν αφή-
σει με την μοναδικότητά τους ο 
καθένας τη σφραγίδα τους στην 
καλλιτεχνική ζωή του τόπου, 
υποδέχθηκε το Σάββατο 24 Απρι-
λίου 2010 το Παλαιοντολογικό 
και Ιστορικό Μουσείο Πτολεμα-
ΐδας στο πλαίσιο των εγκαινί-
ων της έκθεσης «ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑ-
ΑΝΟΙΞΗ 2010».

Μεγάλη τιμή και ένα ιδιαίτε-
ρα σημαντικό γεγονός για την 
πόλη αποτελεί η παρουσία των 
κορυφαίων αυτών Ελλήνων καλ-
λιτεχνών επισήμανε στο χαιρετι-
σμό του ο δήμαρχος Πτολεμαϊ-
δας Γρηγόρης Τσιούμαρης. «Ως 
δήμος Πτολεμαϊδας προσπα-
θούμε να αναδείξουμε στο πα-
νελλήνιο, αλλά και στους δικούς 
μας ανθρώπους ότι η Πτολεμαϊ-
δα έχει πολύ μεγάλη ιστορία και 
σ’ αυτό συνηγορούν τα παλαιο-
ντολογικά ευρήματα, τα αρχαιο-
λογικά ευρήματα, το πολιτιστι-
κό στοιχείο που υπάρχει έντονο 
στην περιοχή. Μάλιστα, κατορ-
θώσαμε και είχαμε στο μουσείο 
μας τη μεγάλη συλλογή έργων 
τέχνης σπουδαίων καλλιτεχνών, 
αλλά και τη  μεγάλη δωρεά του 
Παύλου Μοσχίδη. Στα 3,5 αυτά 
χρόνια λειτουργίας του μουσεί-
ου  προσπαθήσαμε να δείξου-
με στο πανελλήνιο ότι η Πτολε-
μαϊδα δεν έχει σχέση με τα όσα 
αρνητικά ακούγονται, αλλά εί-
ναι μια πόλη με πολλές αρετές, 
δωρητές και πλούσια ιστορία. Η 
παρουσία των τριών δημιουργών 
και αυτή η σημαντική έκθεση συ-
νέπεσε μάλιστα με την κατάκτη-
ση του αριστείου που απέσπα-
σε ο δήμος Πτολεμαϊδας στην 
έκθεση ελληνικού λαϊκού πολι-
τισμού.  Είναι ένας τόπος που 
σε όλους τους τομείς διακρίνε-
ται με πλήθη βραβείων» τόνισε ο 
δήμαρχος Πτολεμαϊδας.

Ο κ. Τσιούμαρης αναφέρθη-
κε στα τέσσερα βραβεία που 
απέσπασε ο δήμος Πτολεμαϊ-
δας στην έκθεση για τον ελληνι-
κό λαϊκό πολιτισμό και στο αρι-
στείο που του απονεμήθηκε στη 
φετινή διοργάνωση με τη συμβο-
λή του καθηγητή Κώστα Φωτιάδη, 

ο οποίος στήριξε και τη πρότα-
ση δημιουργίας του μεταπτυχια-
κού τμήματος στην Πτολεμαϊδα. 
Ο κ. Τσιούμαρης εξήρε την προ-
σφορά των τριών καλλιτεχνών, 
αλλά και την απλότητά τους τονί-
ζοντας ότι αποτελεί μεγάλη τιμή 
για την πόλη η παρουσία των δη-
μιουργών και θα δώσει την ευ-
καιρία στο κοινό να απολαύσει τη 
μοναδική τέχνη τους.

Με την παρουσία τους στην 
Πτολεμαϊδα οι τρεις σπουδαίοι 
δημιουργοί απέδειξαν ότι ο πο-
λιτισμός δεν οριοθετείται και η 
επαρχία μπορεί και φιλοξενεί ση-
μαντικές εκθέσεις διαθέτοντας 
τις ανάλογες υποδομές τόνισε 
η πρόεδρος του Μουσείου Σοφία 
Τέλιου-Δεληδημήτρη.

Η ιστορικός και κριτικός τέ-
χνη Έλλη Κοκκίνη- Καπλάνη έκα-
νε μια προσέγγιση του έργου των 
τριών δημιουργών, ανατρέχοντας 
στην πολύχρονη εικαστική δια-
δρομή τους.

Οι τρεις σπουδαίοι ζωγράφοι 
εξέφρασαν τη συγκίνησή τους 
για την υποδοχή που έτυχαν στην 
Πτολεμαϊδα και ευχαρίστησαν το 
δήμο και το Μουσείο για την φι-
λοξενία, ενώ ο Παναγιώτης Τέ-
τσης επισήμανε ότι λίγες είναι οι 
πόλεις που διαθέτουν υποδομές 
και χώρους για τέτοιες εκθέσεις, 
όπως η Πτολεμαϊδα.

Ακολούθησε η απονομή τιμη-
τικών πλακετών και αντιγράφων 
ειδωλίων που έφερε στο φως η 
αρχαιολογική σκαπάνη από τη γη 
της Μακεδονίας από το δήμαρχο 
Πτολεμαϊδας Γρ. Τσιούμαρη, το 
νομάρχη Κοζάνης Γιώργο Δακή 
και τους βουλευτές του νομού 
Πάρι Κουκουλόπουλο και Αλέκο 
Αθανασιάδη. 

Η έναρξη των εκδηλώσεων έγι-
νε από το πολυβραβευμένο τμήμα 
ακορντεόν του Βαρβούτειου Δημο-
τικού Ωδείου Πτολεμαϊδας, ενώ οι 
πολιτιστικοί σύλλογοι Μικρασια-
τών-Ποντίων-Θρακιωτών, Βλατσι-
ωτών, Καρδιάς και Κλεισουριέων 
προσέφεραν παραδοσιακά εδέ-
σματα στους προσκεκλημένους.

Αξίζει να σημειωθεί ότι υπήρ-
ξε πολύ μεγάλη συμμετοχή εκ-
προσώπων φορέων και πολιτών, 
ενώ οι ίδιοι οι εικαστικοί ξενά-
γησαν στην έκθεση όσους πα-
ραβρέθηκαν εκεί το βράδυ των 
εγκαινίων. 
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σελ.44Ωδείο
ΣΥΝΑΥΛΙΑ   ΚΛΑΣΙΚΟΥ ΤΡΑΓΟΥΔΙΟΥ  

ΑΠΟ ΤΟ  ΣΥΝΔΕΣΜΟ ΦΙΛΩΝ ΜΟΥΣΙΚΗΣ 
ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΩΔΕΙΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΙΔΑΣ

H ΧΟΡΩΔΙΑ ΚΑΜΕΡΑΤΑ ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΩΔΕΙΟΥ. 
ΣΤΗΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΕΒΔΟΜΑΔΑ ΓΑΛΛΟΦΩΝΙΑΣ

Την Τετάρτη 3 Μαρτίου το βράδυ όσοι βρέ-
θηκαν στο αίθριο του Παλαιοντολογικού 

και Ιστορικού Μουσείου Πτολεμαϊδας είχαν 
την ευκαιρία να απολαύσουν την συναυλία 
κλασικού τραγουδιού που οργάνωσε ο Σύν-
δεσμος Φίλων Μουσικής  και   Β.Δ.Ω.Π.

Στο ζεστό και φιλόξενο χώρο του αί-
θριου του Μουσείου που ήταν κατάλλη-
λα διακοσμημένος, οι φίλοι του κλασι-
κού τραγουδιού είχαν την ευκαιρία να 
παρακολουθήσουν  σε ένα πρόγραμ-
μα μίας ώρας άριες και αποσπάσματα 
από όπερες  κλασικών συνθετών  όπως  
των CLUCK, MOZART, SCHUMANN, 
SCHUBERT,  STRAUSS, VERDI, BIZET  
και άλλων,  επιλογής και  διδασκαλίας 
της  Ξένιας Τσαβκοπούλου,  καθηγήτρι-
ας μονωδίας του  Β.Δ.Ω.Π.

Τα έργα ερμήνευσαν οι καλλιτέχνες 
– μουσικοί Βασιλική Πατρώνα, υψίφω-
νος και Θέμης Μπασδέκης  βαρύτονος, 
οι οποίοι άφησαν έκπληκτο το κοινό με 
την άριστη ερμηνεία τους. Στο  πιάνο  
συνόδευσε  η εξαίρετη πιανίστα Μαριάν-
θη Τσαβδαρίδου,  ενώ  το  κοινό παρα-
κολούθησε την ερμηνεία των κομματιών 
υπό την καθοδήγηση του λιμπρέτου  του 
προγράμματος που επιμελήθηκε ο Λάζα-

Η χορωδία ΚΑΜΕΡΑΤΑ του Β.Δ.Ω.Π. συμ-
μετείχε στην 3Η Συνάντηση Γαλλόφω-

νων Χορωδιών το Σάββατο 13 Μαρτίου 2010 
στην Αίθουσα  Τελετών του Αριστοτέλειου 
Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης. Η εκδήλωση 
ήταν υπό την αιγίδα του Γενικού Προξένου 
της Γαλλίας στην Θεσσαλονίκη κ. Christian 
Thimonier και της αντιπρύτανη του Α.Π.Θ. κα 
Αθανασίας Τσατσάκου.

Συμμετείχαν: η σύγχρονη Χορωδία ΚΑ-
ΜΕΡΑΤΑ του Β.Δ.Ω.Π. (Πτολεμαΐδα), η Γαλ-
λόφωνη χορωδία choralia (Θεσσαλονίκη), το 
Γαλλικό Σχολείο της Γαλλικής Λαϊκής Απο-
στολής στην Θεσσαλονίκη, le Choeur de la 
recre (Γαλλικό Σχολείο Θεσσαλονίκης), Ελλη-
νογαλλική Σχολή Jeanne d’Arc (Πειραιάς), Le 
petit choeur de Vitosha (Σόφια Βουλγαρίας) 
και το Ελληνογαλλικό Κολλέγιο ΔΕΛΑΣΑΛ.                                                                          

Την εκδήλωση τίμησε με την παρουσία 
του συνοδεύοντας την Χορωδία Καμερά-
τα  ο Δήμαρχος Πτολεμαΐδας κ. Τσιούμαρης 
Γρηγόριος  ο οποίος στο τέλος της εκδήλω-
σης συνομίλησε με τον Γενικό Πρόξενο κ. 
Christian Thimonier και δέχθηκε τα συγχαρη-
τήρια του για την απόδοση της ΚΑΜΕΡΑΤΑ. Ο 
κ. Thimonier εξέφρασε την επιθυμία να επι-
σκεφθεί την πόλη της Πτολεμαΐδας και τον 
Δήμαρχο κ. Τσιούμαρη.    

Αξίζει να σημειωθεί ότι στην εκδήλωση 
μεταξύ  άλλων παραβρέθηκαν οι πρόξενοι 

ρος Τσαβδαρίδης.
Ο πρόεδρος του ΣΥΝ.ΦΙΛ.ΜΟΥΣ.  Κώ-

στας Κωνσταντινίδης τόνισε πως η εκ-
δήλωση αυτή ήταν μία προσπάθεια του 
συλλόγου  να  προσελκύσει  τους φίλους 
του λυρικού τραγουδιού και της κλασικής 
μουσικής γενικότερα,  αλλά παράλληλα  
να δώσει και πολιτιστικά γεγονότα στο 
κοινό της πόλης μας. Τέλος ο πρόεδρος 
ευχαρίστησε όλους όσοι  τίμησαν με την 
παρουσία τους την εκδήλωση του συλλό-
γου  και ιδιαίτερα την πρόεδρο του Πα-
λαιοντολογικού και Ιστορικού Μουσείου 
Πτολεμαίδας  Σοφία Τέλιου για την άμε-
ση ανταπόκριση στο αίτημα του  ΣΥΝ.ΦΙΛ.
ΜΟΥΣ για την παραχώρηση του αίθριου, 
όπως επίσης και τη Σοφία Λαζαρίδου, 
πρόεδρο του Β.Δ,Ω.Π.  για την υποστήρι-
ξη της συναυλίας εκ μέρους του Ωδείου.

Μετά το τέλος της συναυλίας πολλά 
ήταν τα συγχαρητήρια και οι προτροπές 
σε όλους προκειμένου να οργανωθούν 
και άλλες τέτοιου είδους  σοβαρές εκ-
δηλώσεις που ανεβάζουν το πολιτιστικό 
επίπεδο της πόλης.

Τα συγχαρητήρια  ανήκουν σε όλους 
όσοι βοήθησαν στην οργάνωση και την 
πραγματοποίηση αυτής της συναυλίας.

της Βουλγαρίας,  της Γερμανίας,του Καναδά, 
της Λιθουανίας, καθηγητές του Α.Π.Θ. και 
πολλοί συμπατριώτες μας που μένουν στην 
συμπρωτεύουσα.

Πολλά συγχαρητήρια αξίζουν στην κα-
θηγήτρια του Β.Δ.Ω.Π. και μαέστρο της ΚΑ-
ΜΕΡΑΤΑ  κ. Καπαρελιώτη Χριστίνα και στους 
χορωδούς που με την  καθοδήγηση της μαέ-
στρου και  το ενδιαφέρον τους για την μου-
σική προσπαθούν για το καλύτερο δυνατό 
αποτέλεσμα. Ευχαριστίες αξίζουν και στην 
πιανίστα μας καθηγήτρια του Β.Δ.Ω.Π. κ. 
Καλλιρόη  Μήτκα.   

Ο εκπρόσωπος της ΚΑΜΕΡΑΤΑ κ. Μάμ-
μος Κωνσταντίνος αντάλλαξε τα δώρα φιλο-
ξενίας στο τέλος της εκδήλωσης με εκπρο-
σώπους της διοργάνωσης.

Η χορωδία αποτελείται από Σοπράνο: Δε-
λαβερίδου Χρύσα, Μήτκα Αικατερίνη.  Αλεξι-
άδου Ελπίδα, Λυπιρίδου Ευαγγελία. Άλτο: 
Αλεξανδρίδου Χρυσούλα, Ματθαίου Λένια, 
Μάγγου Ευανθία. Τενόροι: Βαλαβάνης Μάρ-
κος, Παγιαβλής Κυριάκος, Μίγκος Πασχάλης. 
Βαρύτονοι: Μάμμος Κωνσταντίνος, Χονδρο-
ματίδης Γεώργιος, Τύπου Χρήστος, Καλαι-
τζής Στέλιος.       

Η Χορωδία ΚΑΜΕΡΑΤΑ ευχαριστεί την Δι-
οίκηση του  Δημοτικού Ωδείου και τον Δήμο 
Πτολεμαΐδας για την αμέριστη συμπαράστα-
ση στις προσπάθειες της.



σελ.45 Ωδείο

ΜΟΥΣΙΚΗ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΓΑΛΛΟΦΩΝΩΝ  ΧΟΡΩΔΙΑΚΩΝ ΣΥΝΟΛΩΝ 

Συνταξίδεψαν μελωδικά σε μονο-

πάτια μουσικά τα χορωδιακά σύ-

νολα και το κοινό που συμμετείχε στη 

μεγάλη συναυλία που διοργάνωσαν ο 

δήμος Πτολεμαϊδας και το Βαρβού-

τειο Δημοτικό Ωδείο στην αίθουσα 

του Πνευματικού Κέντρου της πόλης.

 «Η μουσική είναι η παγκόσμια γλώσ-

σα με την οποία μπορούμε να επικοι-

νωνούμε όλοι» επισήμανε ο δήμαρχος 

Πτολεμαϊδας, υποδεχόμενος τους προ-

σκεκλημένους, ενώ αναφέρθηκε και 

στους στενούς δεσμούς που συνδέουν 

την Πτολεμαϊδα με την Γαλλία. «Η μου-

σική μας φέρνει πιο κοντά και αποκαλύ-

πτει το μεγαλείο της ψυχής» τόνισε ο κ. 

Τσιούμαρης, ενώ ευχαρίστησε ιδιαιτέ-

ρως τις χορωδίες EN.V.OL και Choralia 

για την παρουσία τους, υποσχόμενος 

ότι η  επόμενη συνάντηση θα είναι στη 

Λυόν της Γαλλίας.

«Οι εξαιρετικές αυτές χορωδια-

κές συναντήσεις έχουν γίνει πλέον 

συνήθεια στην Πτολεμαϊδα, ενώ όσο 

πιο πολλά μουσικά σύνολα βρίσκο-

νται μαζί μας, τόσο πιο ψηλά μπορού-

με να ανεβούμε» υπογράμμισε ο καλ-

λιτεχνικός διευθυντής του δημοτικού 

ωδείου Πτολεμαϊδας Μίκης Μιχαηλί-

δης.

Στη συναυλία επίσημοι προσκε-

κλημένοι ήταν η χορωδία της Λυόν, 

η μεικτή γαλλόφωνη χορωδία της 

Θεσσαλονίκης Choralia, ενώ από το 

Βαρβούτειο συμμετείχαν η σύγχρο-

νη χορωδία Καμεράτα, η Πολυφωνι-

κή χορωδία και το νεανικό σύνολο 

«Vivo”.

Αποδίδοντας ένα μουσικό κομμάτι 

του Μίκη Θεοδωράκη όλες μαζί οι χο-

ρωδίες έγραψαν τον επίλογο της σημα-

ντικής αυτής χορωδιακής συνάντησης.



σελ.46Βιβλιοθήκη
Η ΜΕΣΑΙΩΝΙΚΗ ΙΣΤΟΡΙΑ

 του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ
μέσα από τα «ΒΥΖΑΝΤΙΝΑ ΥΣΤΕΡΟΓΡΑΦΑ»

ΜΙΑ ΦΟΡΑ ΚΑΙ ΕΝΑ ΚΑΙΡΟ… 

«Βυζαντινά υστερόγραφα» είναι ο 

τίτλος του βιβλίου του συγγρα-

φέα και δικηγόρου Δημήτρη Αποστολί-

δη που παρουσιάστηκε την περασμένη 

Δευτέρα στο χώρο του Αναγνωστηρί-

ου της Δημοτικής Βιβλιοθήκης Πτο-

λεμαϊδας, με την υποστήριξη του Δι-

κηγορικού Συλλόγου Ν. Κοζάνης, του 

συλλόγου φίλων του Αγίου Όρους και 

του βιβλιοπωλείου «Λέκτωρ». 

Το βιβλίο περιλαμβάνει 20 αυτο-

τελείς ιστορίες που απεικονίζουν τη 

μεσαιωνική ιστορία του ελληνικού πο-

λιτισμού, ενώ πραγματεύεται το Βυ-

ζάντιο των αντιθέσεων, της δόξας, 

των θρύλων, της θέλξης και της απο-

στροφής 

Η υποδοχή του συγγραφέα και 

των προσκεκλημένων έγινε από τον 

πρόεδρο της Δημοτικής Βιβλιοθήκης 

Γρ. Πουγαρίδη. Προλογίζοντας το βι-

Η Δημοτική Βιβλιοθήκη Πτολεμαΐ-
δας συμμετέχοντας στο 2ο Διε-

θνές Φεστιβάλ Αφήγησης και Τεχνών 
του Λόγου του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ Κοζάνης δι-
οργάνωσε την Τρίτη το απόγευμα μία 
ενδιαφέρουσα εκδήλωση με επίση-
μη προσκεκλημένη την αφηγήτρια πα-
ραμυθιών και ραδιοφωνική παραγωγό 
Αγνή Στρουμπούλη.

Ήταν μία συνάντηση αφήγησης και 
γνωριμίας με τα βιβλία και την ραδιο-
φωνική εκπομπή της γνωστής συγγρα-
φέως, όπου έδωσαν το παρόν μικροί 
και μεγάλοι.

Αναφερόμενος στην εκδήλωση ο 
πρόεδρος της Δημοτικής Βιβλιοθήκης 
Γρηγόρης Πουγαρίδης διευκρίνησε 
ότι σκοπό έχει να αποτελέσει θεσμό, 
ενώ έκανε λόγο και για τις επόμε-
νες δραστηριότητες της Βιβλιοθήκης 
που θα πραγματοποιηθούν την παγκό-
σμια ημέρα του βιβλίου, καθώς και στο 
πλαίσια άλλων διοργανώσεων. 

Το παρόν στην εκδήλωση έδωσε 
και η πρόεδρος του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Κοζά-
νης Κούλα Καλογερίδου, η οποία ανα-

βλίο ο πατήρ Μελέτιος παρέθεσε τις 

απόψεις του υπό το πρίσμα του θε-

ολόγου, διασαφηνίζοντας τις μομφές 

κάποιων ιστορικών που αναφέρονται 

στη βυζαντινή περίοδο, καθώς το Βυ-

ζάντιο έχει μεγάλη σχέση με την ορ-

θόδοξη εκκλησία και ιδιαίτερα με τον 

ορθόδοξο πολιτισμό.

Στο περιεχόμενο του βιβλίου ανα-

φέρθηκαν οι δικηγόροι Γ. Κούσης και 

Ευ. Λιάκος, καθώς και ο φιλόλογος 

Σάββας Αυτζαλανίδης.

Παίρνοντας στο τέλος το λόγο ο 

συγγραφέας ευχαρίστησε τους διορ-

γανωτές για τη φιλοξενία, τονίζοντας 

ότι ήταν επιθυμία του να ξεκινήσει τις 

παρουσιάσεις από την Πτολεμαϊδα, 

καθώς τον συνδέουν στενοί δεσμοί 

με την περιοχή και την ιστορία της, η 

οποία αποτελεί τον επόμενο συγγρα-

φικό του στόχο. 

φερόμενη στο πρόγραμμα επεσήμανε 
ότι είναι πολύ πλούσιο σε εκδηλώσεις 
και ο καθένας μπορεί να βρει κάτι εν-
διαφέρον, καθώς εστιάζει  στον προ-
φορικό λόγο δίνοντας τη δυνατότητα 
σε όλες τις ηλικίες να επικοινωνή-
σουν και να συναντηθούν σε διαφο-
ρετικούς πολιτισμούς, ανταλλάσοντας 
την ιστορία τους.

Από την πλευρά της η φιλοξενού-
μενη αφηγήτρια παραμυθιών Αγνή 
Στρουμπούλη αναφέρθηκε στην τέχνη 
του παραμυθιού, τονίζοντας ότι παλαι-
ότερα αποτελούσε μία φυσική λειτουρ-
γία μέσα στην οικογένεια, ενώ σήμερα 
που έχουν συρρικνωθεί τα μέλη της 
έρχεται ο επαγγελματίας παραμυθάς 
να θυμίσει σε μικρούς και μεγάλους 
αυτή την ιδανική σχέση καθώς μέσα 
από τον προφορικό λόγο που για πολ-
λούς αιώνες πέρασε από γενιά σε γε-
νιά σώζεται ουσιαστικά η ψυχή μας…

Τον αφηγηματικό ιστό θα συνεχί-
σει την Παρασκευή το απόγευμα στον 
ίδιο χώρο η συγγραφέας Μαρία Παπα-
γιάννη.



σελ.47 Βιβλιοθήκη

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΤΟΥ ΛΕΥΚΩΜΑΤΟΣ «ΕΟΡΔΑΙΑΣ ΕΓΚΩΜΙΟΝ»

Μια φρέσκια άποψη της πραγματι-
κότητας για την Εορδαία και μια 

παρακαταθήκη για τις επόμενες γενιές 
αποτελεί το λεύκωμα «Εορδαίας Εγκώ-
μιον» του οποίου η επίσημη παρουσία-
ση έγινε την Τετάρτη το απόγευμα στο 
Πνευματικό Κέντρο Πτολεμαϊδας, στο 
πλαίσιο ειδικής εκδήλωσης που διορ-
γάνωσε ο δήμος και η δημοτική βιβλιο-
θήκη Πτολεμαϊδας.

Πρόκειται για μια σημαντική έκδοση, 
στην οποία προχώρησε ο δήμος Πτολε-
μαϊδας, υπό τη δημιουργική και καλλι-
τεχνική επιμέλεια του Γιώργου Πούπη 
που με το φωτογραφικό του φακό απο-
τύπωσε τον πολιτισμικό πλούτο και τη 
φυσική ομορφιά της Εορδαίας γης και 
συνόδευσε με τα κείμενά του ο Χρί-
στος Ζαφείρης.

Μια ιδιαίτερα σημαντική στιγμή για 
τον τόπο χαρακτήρισε το «Εορδαίας 
Εγκώμιον», ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας 
αναφερόμενος στη χρηστικότητα αυτού 
του βιβλίου, ενώ επισήμανε ότι αποτε-
λεί μια πρώτης τάξεως ευκαιρία για τη 
θεσμοθέτηση ενός διαγωνισμού φω-
τογραφίας υπό την αιγίδα του δήμου. 
«Ήταν διακαής μου επιθυμία να απο-
κτήσει η Εορδαία ένα βιβλίο μέσα από 
το οποίο να αναδεικνύεται η ταυτότητα 
της περιοχής, ενώ τόνισε ότι ο Γιώρ-
γος Πούπης «ήταν ο καταλληλότερος 
άνθρωπος για την ανάθεση του έργου 
αυτού με δεδομένο το πάθος του για 
την τέχνη της φωτογραφίας που έχει 
διαγράψει μια σημαντική πορεία και τη 
σχέση του με την Πτολεμαϊδα» είπε ο 
κ. Τσιούμαρης. Ο κ. Τσιούμαρης κατέ-
ληξε ότι υπήρξε μια άψογη συνεργα-
σία με όλους τους συντελεστές, ενώ 
το βιβλίο θα αποτελεί τον πρεσβευτή 
της Πτολεμαϊδας σε όλα τα μήκη και τα 
πλάτη της γης.

Στην ταυτότητα του βιβλίου ανα-
φέρθηκε και ο πρόεδρος της δημοτι-
κής βιβλιοθήκης Πτολεμαϊδας Γρηγό-
ρης Πουγαρίδης, υπογραμμίζοντας ότι 
μέσα από τις σελίδες που προβάλλεται 
όλο το πολιτιστικό απόθεμα και τα φυ-
σικά χαρακτηριστικά της περιοχής. 

Στην εκδήλωση παραβρέθηκε ο δι-
ευθυντής εκδόσεων «Επίκεντρο» Πέ-
τρος Παπασαραντόπουλος, τονίζοντας 
ότι με το έργο αυτό οι συντελεστές του 
αναδεικνύουν ένα άλλο πρόσωπο της 
Εορδαίας, που είναι ελάχιστα γνωστό 
σε όσους ζουν μακριά από την περιο-
χή.

Ο συντάκτης των κειμένων του λευ-
κώματος που δένουν αρμονικά με τις 
φωτογραφίες δημοσιογράφος και συγ-
γραφέας Χρίστος Ζαφείρης μίλησε για 
το στόχο αυτής της προσπάθειας, το-
νίζοντας ότι το «βιβλίο αυτό είναι ένα 
εγκωμιαστικό λεύκωμα για την Εορδαία, 
η οποία εκτός από τα λιγνιτωρυχεία και 
τα εργοστάσια της ΔΕΗ για τα οποία εί-
ναι γνωστή στους εκτός της περιοχής, 
έχει ένα πλούσιο πολιτιστικό απόθεμα, 
ιστορία και φυσικές ομορφιές που πρέ-
πει να αναδεικνύονται».

Την παρουσίαση του βιβλίου έκαναν 
με γλαφυρότητα και παραστατικότη-
τα ο Αρχιερατικός Επίτροπος Εορδαί-
ας Αρχιμανδρίτης Νικηφόρος Μανάδης, 
ο οποίος χαρακτήρισε «μεγάλη στιγμή 
την έκδοση ενός βιβλίου-παρακαταθήκη 
για τις επόμενες γενιές», ο γιατρός και 
ερασιτέχνης φωτογράφος Αναστάσιος 
Αναστασόπουλος και ο διακεκριμένος 
φωτογράφος Χάρης Κωτσίδης, ο οποί-
ος χαρακτήρισε το βιβλίο «μια φρέσκια 
άποψη της πραγματικότητας για την 
Εορδαία  που αποκαλύπτει το βαθύτε-
ρο νόημα στη σχέση της φύσης με τον 
άνθρωπο».



σελ.48Λαϊκό Πανεπιστήμιο
Νίκος Λυγερός:ΤΟ ΜΕΛΛΟΝ ΤΩΝ ΠΑΙΔΙΩΝ 

ΚΑΙ ΤΑ ΠΑΙΔΙΑ ΤΟΥ ΜΕΛΛΟΝΤΟΣ 

Κωνσταντίνος Κωτσιόπουλος ΑΠΑΝΤΗΣΗ 
ΣΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΤΗΣ ΣΧΟΛΙΚΗΣ ΒΙΑΣ

ΑΚΡΩΣ ΑΠΑΡΑΙΤΗΤΗ Η  ΣΥΜΠΡΑΞΗ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΩΝ
 ΚΑΙ ΓΟΝΕΩΝ ΓΙΑ ΕΝΑ ΣΧΟΛΕΙΟ ΠΙΟ «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΟ»

Για τους σπουδαστές του Ανοιχτού Λα-
ϊκού Πανεπιστημίου του δήμου Πτο-

λεμαϊδας η διάλεξη της Τετάρτης ήταν 
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς είχε ως ει-
σηγητή της το στρατηγικό σύμβουλο κα-
θηγητή και ερευνητή Νίκο Λυγερό, έναν 
από τους 50 εξυπνότερους ανθρώπους 
στον κόσμο. Το θέμα που ανέπτυξε ο Έλ-
ληνας επιστήμονας ήταν «Το μέλλον των 
παιδιών και τα παιδιά του μέλλοντος», 
προσεγγίζοντας το από μια διαφορετική 
οπτική γωνία. 

Ο κ. Λυγερός προσεγγίζοντας το 
θέμα από την πλευρά του μαθητή, του 
δασκάλου και του φοιτητή στάθηκε στα 
σημεία της νοημοσύνης, στα ψυχομετρι-
κά χαρακτηριστικά και στις διαφοροποι-
ήσεις που είναι απαραίτητες για την κα-
τανόηση της ψυχολογίας των νέων. «Η 

Η σχολική βία ιδιαίτερα, αλλά και γενι-
κότερα η βία από τους εφήβους ήταν 

το θέμα που ανέπτυξε ο λέκτορας κοι-
νωνιολογίας του Α.Π.Θ. Κων/νος Κωτσιό-
πουλος στο πλαίσιο του Ανοιχτού Λαϊκού 
Πανεπιστημίου Πτολεμαϊδας.

Προσδιορίζοντας τα αίτια της βίας ο 
ομιλητής επισήμανε ότι είναι οικογενει-
ακά, κοινωνικά και άλλα που σχετίζο-
νται με το σχολικό περιβάλλον. Ξεκινώ-
ντας από τα οικογενειακά τόνισε ότι όταν 
εξασκείται βία μέσα στην οικογένεια από 
τους γονείς, σύμφωνα με στατιστικές 
έρευνες προκύπτει ότι αυτή η βία ανα-
παράγεται αργότερα από τα ίδια τα παι-
διά. Όταν στις σχέσεις των παιδιών με 
τους γονείς τους υπάρχουν προβλήματα 
διαλόγου και επικοινωνίας, το αποτέλε-
σμα είναι να υπάρχουν συγκρούσεις και 
εντάσεις.

Στο σχολικό επίπεδο υπογράμμισε 
ο κ. Κωτσιόπουλος «τα αίτια της βίας 
έχουν να κάνουν με την έλλειψη ψυχολο-
γικής επαφής και επικοινωνίας των μα-

Στο πλαίσιο της λειτουργίας του 

Ανοιχτού Λαϊκού Πανεπιστημίου 

του Δήμου Πτολεμαίδας ο επίκουρος 

καθηγητής Φ.Π.Ψ. του Πανεπιστημίου 

Ιωαννίνων Παναγιώτης Παπακωνστα-

ντίνου ανέπτυξε το θέμα: «Αξιολόγηση 

των μαθητών ως πεδίο συνάντησης εκ-

παιδευτικών και γονέων» .

Με σκοπό την επικαιροποίηση ενός 

σημαντικού ζητήματος  που αφορά στην 

καθημερινότητα και το ρόλο του σχο-

λείου ο ομιλητής επισήμανε ότι είναι 

μία ευκαιρία να αναδειχθεί ο ρόλος 

της αξιολόγησης των μαθητών δηλαδή 

η επιλογή, που γίνεται στο σχολείο και 

η οποία συνδέεται οπωσδήποτε με κοι-

νωνικές παραμέτρους.

Εστιάζοντας ο κ. Παπακωνσταντίνου 

σε ζητήματα με τα οποία θα μπορούσε 

να προκληθεί η παρέμβαση των γονέ-

ων υπογράμμισε τα εξής «εδώ και 25 

χρόνια από το 1985 με το Νόμο 15/66 

ουσία είναι πρώτα η διδασκαλία και τα 
παραδείγματα που μπορούμε να φέρου-
με στους νέους, ενώ θα πρέπει να δού-
με τι μπορούμε να κάνουμε στα θέματα 
της τεχνολογίας σε περιοχές της περι-
φέρειας, όπου είναι απαραίτητοι οι εκ-
παιδευτικοί χώροι για την ανάπτυξη και 
την εξέλιξη των παιδιών» επεσήμανε σε 
άλλο σημείο της ομιλίας του ο κ. Λυγε-
ρός.

Αλλά και ως πρόεδρος των καλλιτε-
χνικών σχολών ο κ. Λυγερός πρότεινε να 
υπάρχει και μια καλλιτεχνική προσέγγιση 
προς τα παιδιά πιο ευρωπαϊκή. Επιπλέον, 
τόνισε ότι «μπορούμε στο επίπεδο του 
δημοτικού και γυμνασίου, που τα παιδιά 
είναι απελευθερωμένα από τις πανελ-
λήνιες να παράγουμε ένα έργο πολύ ση-
μαντικό, ξεφεύγοντας από την προτροπή 

θητών με τους καθηγητές και το σύστη-
μα της τάξης». Ένα άλλο πρόβλημα είναι 
ότι πολλές φορές οι αχανείς τάξεις με 
πολλά παιδιά επιδεινώνουν τις μεταξύ 
τους σχέσεις, ενώ το καλύτερο θα ήταν 
οι σχολικές μονάδες να φιλοξενούσαν μι-
κρότερο αριθμό μαθητών. Αυτό έχει απο-
δειχθεί από την έρευνα ότι βοηθά πάρα 
πολύ στην ανάπτυξη της ψυχοσύνθεσης 
των μαθητών του σχολείου και φυσικά 
στη δημιουργία ενός καλύτερου κλίματος 
ψυχολογικής επαφής και σύνεσης, τόνι-
σε ο κ. Κωτσιόπουλος. Ένας αδιάφορος 
εκπαιδευτικός που δεν αναπτύσσει σχέ-
σεις με τους μαθητές συμβάλλει επίσης 
με τον τρόπο του στο πρόβλημα της σχο-
λικής βίας. Γι’ αυτό θα πρέπει πάντα ο 
εκπαιδευτικός να είναι παρών και να δί-
νει ρόλο στους μαθητές. Εφόσον οι μα-
θητές αναπτύσσουν ρόλους μέσα στη 
σχολική μονάδα, τότε μπορούμε να ξε-
περάσουμε το πρόβλημα της βίας, είπε 
χαρακτηριστικά ο κ. Κωτσιόπουλος. Αυτό 
βέβαια σημαίνει ότι πρέπει να υπάρχει 

θεσμοθετήθηκε διευρυμένα η συμμε-

τοχή των γονέων στο Σχολείο. Θεωρώ 

ότι σήμερα και με εστία την αξιολόγη-

ση των μαθητών υπάρχουν διαδικασίες 

και πρακτικές, όπως το παιδαγωγικό 

ημερολόγιο, οι συνθετικές δημιουργι-

κές εργασίες, η περιγραφική αξιολόγη-

ση αλλά και η καθημερινή πρακτική της 

αξιολόγησης των μαθητών στο σχολείο 

που θα πρέπει να λειτουργήσουν σαν 

ένας τρόπος πρόκλησης προς τους γο-

νείς να παρέμβουν στην εκπαιδευτι-

κή εργασία παρακινώντας τους δασκά-

λους σε ένα είδος σύμπραξης .

Άλλωστε το σχολείο μας δεν θα 

μπορέσει να λειτουργήσει με αποτε-

λεσματικό τρόπο και με ποιοτικά κριτή-

ρια, εάν δεν ανταποκριθεί στον σημε-

ρινό του ρόλο.

Η αξιολόγηση, λοιπόν, αναδεικνύ-

εται σε έναν πρωταρχικής σημασίας 

τρόπο ανίχνευσης της σχολικής αποτυ-

προς το μαθητή «να επιλέξει κάτι που θα 
του εξασφαλίσει μια μόνιμη θέση» είπε 
ο κ. Λυγερός. Ο κ. Λυγερός αναφέρθη-
κε ακόμα στον επαγγελματικό προσανα-
τολισμό του μαθητή, αλλά και στην ανερ-
γία που μαστίζει τους νέους θέτοντας το 
ερώτημα «οι μαθητές είναι οι επόμενοι 
επαγγελματίες ή άνεργοι;»

Αναφερόμενος τέλος στην Πτολεμα-
ϊδα την οποία επισκέπτεται συχνά υπο-
γράμμισε ότι γίνονται πολλά για την εκ-
παίδευση και το μέλλον των παιδιών.

Το εισηγητή προλόγισε, διαβάζοντας 
το πλούσιο βιογραφικό του η υπεύθυνη 
για τη λειτουργία του Ανοιχτού Λαϊκού 
Πανεπιστημίου Τάνια Βάνη.

ένα δομημένο πρόγραμμα κι ένα ανάλο-
γο περιβάλλον.

Ο εισηγητής έκανε, επίσης,  λόγο και 
για τη σχολική παρουσία όσον αφορά στο 
θέμα της αισθητικής και της καθαριότη-
τας του κτιρίου, καθώς παραμελημένες 
εγκαταστάσεις οδηγούν στη σχολική βία, 
ενώ ένα κτίριο περιποιημένο δημιουργεί 
την αίσθηση στο μαθητή ότι πρέπει να το 
σέβεται.

Όσον αφορά στα κοινωνικά αίτια ο 
κ. Κωτσιόπουλος τόνισε ότι υπάρχει έλ-
λειμμα θετικών προτύπων, αξιών, στόχων 

και ιδανικών. «Δεν υπάρχουν θετικά πρό-
τυπα στην κοινωνία, υπάρχει κρίση αξιών 
κι έτσι δημιουργείται το πρόβλημα δόμη-
σης της προσωπικότητας των παιδιών με 
αποτέλεσμα να οδηγούνται στη βία» είπε 
ο κ. Κωτσιόπουλος. Εάν δεν μπορέσει η 
κοινωνία να προσφέρει πρότυπα, αρχές 
και αξίες δεν θα μπορούμε να μιλάμε για 
ικανοποιητική αντιμετώπιση του προβλή-
ματος κατέληξε ο ομιλητής.

Προλογίζοντας τον προσκεκλημένο 
ομιλητή ο αντιδήμαρχος Απόστολος Καϊδης 
αναφέρθηκε στο πλούσιο βιογραφικό του.

χίας και ενδεχομένως θα πρέπει να γί-

νει αντιληπτή ως ένας μηχανισμός που 

θα μας επιτρέψει να ανακεφαλαιώσου-

με, να διορθώσουμε και να επιτρέψου-

με την παρέμβαση των γονέων σε μία 

κοινωνική διαδικασία, αναιρώντας την 

επιλογή των μαθητών και την κατάτα-

ξή τους σε καλούς ή κακούς, έτσι ώστε 

όλοι να επωφεληθούν από τη λειτουρ-

γία του σχολείου».

Στέλνοντας το μήνυμα της συμμετο-

χής των γονέων σε ότι καθημερινά συμ-

βαίνει στον εκπαιδευτικό χώρο και στη 

συνεργασία με τους δασκάλους ώστε 

το σχολείο να γίνει πιο «δημοκρατικό» 

, ο εισηγητής ολοκλήρωσε την εμπερι-

στατωμένη ομιλία του απαντώντας στη 

συνέχεια σε ερωτήματα που τέθηκαν 

από το ακροατήριο.

Στην σημασία του θέματος αναφέρ-

θηκε στον χαιρετισμό του και ο Πρό-

εδρος του Συλλόγου Δασκάλων Ευ-

στάθιος Θεοφυλακτίδης, ενώ τον 

προσκεκλημένο ομιλητή παρουσίασε η 

υπεύθυνη για τη λειτουργία του Α.Λ.Π. 

η δημοτική σύμβουλος Τάνια Βάνη



σελ.49 Λαϊκό Πανεπιστήμιο
 Στη λήξη της χρονιάς του Λαϊκού Πανεπιστημίου
η Τένια ΜΑΚΡΗ με θέμα: ΦΤΑΝΕΙ ΜΟΝΟ Η ΑΓΑΠΗ;

«Φτάνει μόνο η αγάπη;» αναρω-
τήθηκε μαζί με το κοινό της 

στην Πτολεμαϊδα η δημοφιλής ψυχο-
λόγος οικογενειακή και επαγγελμα-
τική σύμβουλος Τένια Μακρή στη δι-
άρκεια της τελευταίας συνεδρίας του 
Ανοιχτού Λαϊκού Πανεπιστημίου Πτο-
λεμαϊδας.

Η κ. Μακρή καθήλωσε τους ακρο-
ατές της, ενώ η εισήγησή της κινή-
θηκε σε δύο βασικές κατευθύνσεις, 
στη μια ερμήνευσε το τι σημαίνει αγά-
πη και πως διαφοροποιείται από τον 
έρωτα και την ανάγκη και στην άλλη 
παρουσίασε τις αλήθειες και τα συν-
θετικά της αγάπης στις σχέσεις των 
ζευγαριών.

«Ήρθα να σας συναντήσω, δια-
σταυρώνοντας το βλέμμα μου μαζί 
σας και να ανταλλάξουμε κάποιες 
σκέψεις πάνω σε μια λέξη που ο κα-
θένας από εμάς νιώθει τόσο διαφο-
ρετικά γιατί την έχει βιώσει διαφορε-
τικά. Θα μιλήσουμε για την αγάπη και 
αν φτάνει μόνο αυτή. Μετά το τέλος 
της εισήγησής μου θα σας προσκα-
λέσω να με ρωτήσετε ότι έχετε στη 
σκέψη σας, αφήνοντας την ψυχή σας 
να μιλήσει και όχι το μυαλό σας» ξεκί-
νησε την ομιλία της η κ. Μακρή.

Αναφερόμενη στην αγάπη και στη 
διαφοροποίηση της από τον έρωτα 
τόνισε «το συναίσθημα της αγάπης 
είναι δύσκολο να ερμηνευθεί, καθώς 
δεν είναι το ίδιο για όλους. Ο έρωτας 
λένε οι επιστήμονες κρατάει μόνο δύο 
χρόνια και δεν πρέπει να τον μπερ-
δεύουμε με την αγάπη. Το συναίσθη-
μα της αγάπης μας το διδάσκουν οι 
γονείς και εξελίσσεται σύμφωνα με 
τις καταβολές μας. Το συναίσθημα 
της αγάπης είναι ένας μηχανισμός 
που παίρνει μπρος και κινητοποιεί-
ται από τη στιγμή που γεννιόμαστε 
και τότε μπαίνει η πρώτη σφραγί-
δα της αγάπης. Ακολουθεί το στάδιο 
της είσπραξης αυτής της αγάπης από 
τους γονείς. Το συναίσθημα της αγά-
πης δεν είναι απλό, είναι ο κεντρικός 
ιστός που ρυθμίζει τη ζωή μας και δεν 
έχει να κάνει με τον έρωτα, γιατί ο 
έρωτας σημαίνει πάθος αποπροσα-
νατολισμό από την πραγματικότητα 
με εκφάνσεις απογείωσης».

Η κ. Μακρή αναφερόμενη στα συν-
θετικά της αγάπης που πρέπει να 
υπάρχουν στις σχέσεις των ζευγα-
ριών επισήμανε ότι αυτά είναι ο αλ-
ληλοθαυμασμός, η εμπιστοσύνη, η 
συμβατότητα, ο σεβασμός και η γεν-
ναιοδωρία. «Η αγάπη θέλει προσπά-
θεια, μας θέλει να είμαστε παρό-
ντες κατ’ αρχήν για μας, αλλά και για 
τον άνθρωπο που είμαστε μαζί και να 
απεικονίζεται μέσα από την καθημε-
ρινότητά μας, ώστε να μην αφήνου-

με το συναίσθημα αυτό ανεξέλεγκτο. 
Το κάθε ζευγάρι μέσα στα περιθώ-
ρια του «γκρίζου», πρέπει να βρίσκει 
τρόπους συνεννόησης, καθώς στη 
ζωή λίγα πράγματα είναι «άσπρο» και 
«μαύρο». Όλα κινούνται στο πλαίσιο 
του «γκρι» με τον έναν να δίνει και 
τον άλλο να παίρνει. Γι’ αυτό πρέπει 
να υπάρχει ισορροπία, να παίρνουν 
και να δίνουν και οι δύο. Αυτό είναι η 
συμβατότητα, ένα απαραίτητο συστα-
τικό για να μπορέσουν δύο άνθρωποι 
να ζήσουν μαζί σε οποιαδήποτε σχέ-
ση. Οι λέξεις επικοινωνίας είναι νιώ-
θω, αισθάνομαι, σκέφτομαι, ακούω. 
Αυτό είναι αγάπη, το συναίσθημα 
κάτω από το οποίο ενώνονται δύο άν-
θρωποι και καλούνται να ζήσουν τις 
δύσκολες καταστάσεις της ζωής».

Η κ. Μακρή ολοκλήρωσε την ει-
σήγησή της, παρουσιάζοντας κάποιες 
αλήθειες που αποτελούν το απάνθι-
σμα της εμπειρίας πολλών χρόνων και 
έχουν να κάνουν με τη συνύπαρξη των 
ανθρώπων, τονίζοντας ότι κάθε σχέση 
περιλαμβάνει ένα μικρό ρεζερβουάρ 
ελπίδας, ενώ απαντώντας στο αρχικό 
ερώτημα «φτάνει μόνο η αγάπη;» υπο-
γράμμισε «όταν είπατε το μεγάλο ναι, 
πιστεύατε ότι όλα θα πάνε καλά αρ-
κεί να υπάρχει αγάπη. Μέσα στη σχέ-
ση, όμως, ανακαλύψατε ότι δεν φτάνει 
μόνο αυτή, χρειάζεται ο θαυμασμός, 
η υπομονή, η κατανόηση, η ευγνωμο-
σύνη, η συγνώμη. Κυρίως η ανοχή, η 
εκτίμηση, η συγχώρεση και η αγάπη 
για τον εαυτό μας. Αυτός είναι ο γά-
μος, ένα χορός για δύο, δύο πρόσωπα 
ισότιμα ολοκληρωμένα μέσα στην ισό-
τητα και ανεξαρτησία τους που έχουν 
τη χαρά να χτίσουν μαζί μια σχέση, η 
οποία μπορεί να τους εξασφαλίσει μια 
ολόκληρη ζωή γεμάτη Αγάπη…».

Υποδεχόμενος την εκλεκτή προσκε-
κλημένη, ο δήμαρχος Πτολεμαϊδας εξή-
ρε την προσωπικότητά της, το επικοι-
νωνιακό της χάρισμα, τις επιστημονικές 
της γνώσεις και την καλοσύνη που εκ-
πέμπει, ενώ αναφέρθηκε στην επιλο-
γή του θέματος, τονίζοντας ότι στις δύ-
σκολες στιγμές που θα βιώσουμε από 
δω και πέρα λόγω της οικονομικής στε-
νότητας στα νοικοκυριά, η αγάπη και οι 
συμβουλές για το πώς μπορούμε να πε-
τύχουμε μια καλή ατμόσφαιρα στην οι-
κογένεια είναι ότι πιο σημαντικό. 

Στο βιογραφικό και στο συγγραφι-
κό έργο της εισηγήτριας αναφέρθη-
κε η υπεύθυνη για τη λειτουργία του 
Ανοιχτού Λαϊκού Πανεπιστημίου Τάνια 
Βάνη, ενώ με αφορμή το κλείσιμο της 
χρονιάς αναφέρθηκε στη λειτουργία 
του θεσμού όλα αυτά τα χρόνια.

Στο τέλος έγινε η επίδοση των βε-
βαιώσεων συμμετοχής στο Ανοιχτό Λαϊ-
κό Πανεπιστήμιο από την Τένια Μακρή.



σελ.50Περιβάλλον
ΚΑΙ ΝΕΑ ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΔΙΚΑΙΩΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ 

Η ΑΠΟΜΑΚΡΥΝΣΗ ΚΕΡΑΙΑΣ ΚΙΝΗΤΗΣ ΤΗΛΕΦΩΝΙΑΣ ΑΠΟ ΤΟ ΚΕΝΤΡΟ ΤΗΣ ΠΟΛΗΣ

ΑΠΑΝΤΗΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ ΣΤΟ ΘΕΜΑ
ΠΟΥ ΠΡΟΕΚΥΨΕ ΜΕ ΤΗΝ COSMOTE

Την άμεση παύση της λειτουργίας 

του πλέγματος τριών κεραιών 

της εταιρείας Cosmote, οι οποίες 

βρίσκονται από το 1999 τοποθετη-

μένες στο κτίριο του ΟΤΕ στην κε-

ντρική πλατεία Πτολεμαϊδας, πέτυ-

χε ο δήμος Πτολεμαϊδας μετά από 

αγωγή που κατέθεσε εναντίον της 

εταιρείας στο Πολυμελές Πρωτο-

δικείο Κοζάνης, συνεχίζοντας τον 

αγώνα που ξεκίνησε εδώ και μερικά 

χρόνια για την προστασία των κατοί-

κων από την έκθεσή τους στην ακτι-

νοβολία των κεραιών της κινητής 

τηλεφωνίας.

Όπως τόνισε ο δήμαρχος Πτολε-

μαϊδας Γρηγόρης Τσιούμαρης «εί-

ναι η τρίτη κατά σειρά υπόθεση που 

κερδίζει ο δήμος στο θέμα των κε-

ραιών κινητής τηλεφωνίας και ειλι-

κρινά δε νομίζω να υπάρχει άλλος 

δήμος που να έχει κινηθεί με τόσο 

ενδιαφέρον στο θέμα αυτό». Ο κ. 

Τσιούμαρης ανέφερε πως πρόκειται 

για μια ιδιαίτερα σημαντική δικαστι-

κή νίκη του δήμου Πτολεμαϊδας, κα-

θώς αφορά σε μια κεραία στο κέ-

ντρο της πόλης, δίπλα στην πλατεία 

και στην παιδική χαρά, η οποία εύ-

λογα προκαλεί μεγάλη ανησυχία 

κα προβληματισμό στους περιοί-

κους. «Όταν κερδίσαμε την υπόθε-

ση για την κεραία του Αγίου Στεφά-

νου και στη συνέχεια αυτή στην οδό 

25ης Μαρτίου είχαν επικοινωνήσει 

αρκετοί δήμοι και φορείς μαζί μας, 

προκειμένου να λάβουν νομική συμ-

βουλή σχετικά με τον τρόπο που κι-

νηθήκαμε. Έτσι δημιουργήσαμε επί 

της ουσίας προηγούμενο και πρέπει 

να σημειωθεί ότι ο δήμος Πτολεμαϊ-

δας είναι ίσως ο μοναδικός με τόση 

δραστηριότητα στο θέμα» είπε χα-

ρακτηριστικά ο κ. Τσιούμαρης.

Ο νομικός σύμβουλος του δή-

μου Πτολεμαϊδας Ευθύμης Λιάκος, 

αναφερόμενος στην έκδοση της 

απόφασης 72/10 του Πολυμελούς 

Ο Δήμος Πτολεμαϊδας με αφορμή 

το ζήτημα που προέκυψε τις τελευ-

ταίες ημέρες με την παύση λειτουρ-

γίας της κεραίες κινητής τηλεφωνίας 

της Cosmote, θέλει να ενημερώσει 

για τα ακόλουθα:

• Από τη στιγμή που η εταιρεία βρι-

σκόταν σε δικαστική διαμάχη με 

το δήμο Πτολεμαϊδας έπρεπε 

να είχε φροντίσει για εναλλακτι-

κή τοποθέτηση της κεραίας κινη-

τής τηλεφωνίας και εφόσον προ-

ηγουμένως ο δήμος Πτολεμαϊδας 

είχε ήδη κερδίσει δύο παρόμοιες 

υποθέσεις (25ης Μαρτίου, Άγιος 

Στέφανος).

• Την ίδια μέρα που εκδόθηκε η δι-

καστική απόφαση η εταιρεία ζήτη-

σε από το δήμο Πτολεμαϊδας την 

έγκριση άδειας εγκατάστασης για 

σταθμό βάσης κινητής τηλεφωνί-

Πρωτοδικείου Κοζάνης, τόνισε ότι 

πρόκειται για «μια απόφαση πολύ 

σημαντική γιατί ουσιαστικά απο-

δέχεται όλα τα επιχειρήματα που 

έχουμε προβάλλει ως δήμος Πτολε-

μαϊδας. Κύριο επιχείρημά μας είναι 

ότι η συγκεκριμένη κεραία δε λει-

τουργούσε με νόμιμη αδειοδότηση, 

δεν είχε δηλαδή την έγκριση της 

Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονί-

ας. Το δεύτερο επιχείρημά μας έχει 

να κάνει με την αρχή της προφύλα-

ξης, με βάση την οποία όταν υπάρ-

χει αβεβαιότητα για τις επιπτώσεις 

στη δημόσια υγεία από πλευράς των 

επιστημόνων, η αβεβαιότητα προ-

κρίνεται υπέρ των δημοτών και της 

ασφάλειάς τους».

Το σημαντικότερο είναι ότι η από-

φαση υποχρεώνει την εταιρεία να κα-

θαιρέσει τις κεραίες από το κτίριο 

του ΟΤΕ και να προχωρήσει στην άμε-

ση παύση της λειτουργίας τους. Αξί-

ζει να σημειωθεί, όπως τόνισε ο νο-

ας στη θέση «Παπά Κεφάλι» στο 

δημοτικό διαμέρισμα Περδίκκα 

και άμεσα ήρθε το θέμα στο διοι-

κητικό συμβούλιο της 19/5. Πρό-

κειται, όμως, για αγρόκτημα που 

ανήκει κατά κυριότητα στο δη-

μόσιο και ως εκ τούτου ο δήμος 

είναι αναρμόδιος για να δώσει 

έγκριση.

• Μόλις την Τρίτη 18 Μαΐου ζητήθη-

κε από το δήμαρχο Πτολεμαϊδας 

προφορικά η χρήση του χώρου 

της πρώην ΑΕΒΑΛ για την προ-

σωρινή εξυπηρέτηση της εταιρεί-

ας κινητής τηλεφωνίας, την οποία 

και αμέσως έδωσε για 15 ημέρες 

αφού στην ίδια περιοχή λειτουρ-

γούν με μελέτες περιβαλλοντι-

κών επιπτώσεων κεραίες άλλων 

εταιρειών. Μάλιστα, ο δήμαρχος 

Πτολεμαϊδας ζήτησε προφορικά 

μικός σύμβουλος Ευθύμης Λιάκος ότι 

το πλέγμα των τριών κεραιών είναι η 

μοναδική εγκατάσταση της Cosmote 

στην Πτολεμαϊδα και πρέπει σοβα-

ρά να δει το θέμα. Ο κ. Τσιούμαρης, 

μάλιστα, τόνισε ότι ο δήμος Πτολε-

μαϊδας έχει υποδείξει χώρο στη Γα-

λάτεια για τη δημιουργία πάρκου κε-

ραιών, ενώ ανέφερε ότι η εταιρεία 

έχει ζητήσει άδεια για την εγκατάστα-

ση σε  άλλο σημείο, θέμα για το οποίο 

θα αποφασίσει το δημοτικό συμβούλιο 

Πτολεμαϊδας.

Σε περίπτωση που δεν εφαρμοστεί 

η απόφαση, η οποία είναι άμεσα εκτε-

λεστή, προβλέπονται χρηματικές ποι-

νές και κράτηση με στόχο την προά-

σπιση του συμφέροντος των δημοτών.

Επίσης, στο πρόσφατο δημοτικό 

συμβούλιο ελήφθη απόφαση απο-

μάκρυνσης κεραίας κινητής τηλε-

φωνίας από το χώρο της πρώην ΑΕ-

ΒΑΛ και μεταφορά της στο χώρο του 

πάρκου κεραιών στη Γαλάτεια.

την έγκριση από το δημοτικό συμ-

βούλιο, την οποία και έλαβε ομό-

φωνα.

Θέλουμε, λοιπόν, να ξεκαθαρί-

σουμε πως στοιχειώδης υποχρέω-

ση του δημάρχου και του διοικητικού 

συμβουλίου ότι το μόνο ζήτημα που 

μας απασχολεί είναι η προστασία 

της δημόσιας υγείας των πολιτών 

μας και τούτο πράξαμε ως οφείλα-

με. Η εταιρεία κινητής τηλεφωνίας 

οφείλει να επιλύσει τα τεχνικά ζη-

τήματα που αφορούν στην εξυπη-

ρέτηση των πολυάριθμων συνδρο-

μητών της. Λυπούμαστε πολύ που 

η απάντηση που δίνουν οι υπάλλη-

λοι της εταιρείας στους δημότες-

συνδρομητές είναι τα «παράπονα 

στο δήμαρχο». Τους επιστρέφου-

με την υπόδειξη «τα παράπονα στην 

Cosmote».
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Πανδαισία χρωμάτων και αρωμά-
των στη 13η Ανθοκομική Έκθεση 

του Δήμου Πτολεμαϊδας οι πύλες της 
οποίας άνοιξαν την Πέμπτη το από-
γευμα στο χώρο της λαϊκής αγοράς 
με τη συμμετοχή πλήθους επισκε-
πτών.

Στη φετινή διοργάνωση συμμετέ-
χουν 25 παραγωγοί-μέλη του Ανθο-
κομικού Συνδέσμου Βορείου Ελλάδας 
με μια μεγάλη ποικιλία φυτών εσωτε-
ρικού και εξωτερικού χώρου.

Εγκαινιάζοντας την έκθεση ο δή-
μαρχος Πτολεμαϊδας εξέφρασε την 
ικανοποίησή του για τη μέχρι τώρα 
πορεία του θεσμού που ενισχύει την 
οικολογική συνείδηση, ενώ απηύθυ-
νε μια ενδιαφέρουσα πρόταση στους 
πολίτες να συνεργαστούν με το δήμο, 
ώστε με τις κατάλληλες παρεμβά-
σεις που θα χρηματοδοτηθούν από το 
δήμο σε ακάλυπτους, μπαλκόνια και 
αυλές να πρασινίσει όλη η πόλη.

«Η ανθοκομική έκθεση προσελκύ-
ει τους ευαίσθητους ανθρώπους που 
νοιάζονται για το περιβάλλον. Για ένα 
λόγο παραπάνω στην Πτολεμαϊδα που 

η εκμετάλλευση του εδάφους για την 
παραγωγή ενέργειας είναι μια πραγ-
ματικότητα εδώ και χρόνια, η ανθοκο-
μική είναι μια ακόμα ευκαιρία να δεί-
ξουμε την ευαισθησία μας και ένα 
άλλο πρόσωπο της Πτολεμαϊδας» τό-
νισε ο κ. Τσιούμαρης, ο οποίος έκα-
νε λόγο για μια πρώτης τάξεως ευ-
καιρία να φέρουν στην έκθεση οι 
γονείς τα παιδιά τους για να αγαπή-
σουν το πράσινο. Επίσης, ο κ. Τσιού-
μαρης αναφέρθηκε στην επιτυχημέ-
νη πορεία του θεσμού που ξεκίνησε 
13 χρόνια πριν από το Χρύσανθο Τα-
ϊρίδη και τον συνέχισαν όλοι οι επό-
μενοι αντιδήμαρχοι έως το σημερινό 
Απόστολο Καϊδη.

Στόχος μας είναι η μεγαλύτερη 
ευαισθητοποίηση των δημοτών επι-
σήμανε στο χαιρετισμό του ο αρμόδι-
ος αντιδήμαρχος Απόστολος Καϊδης.

Όσο για τους επισκέπτες μικροί 
και μεγάλοι απόλαυσαν το υπέροχο 
θέαμα των πολύχρωμων λουλουδιών, 
κατακλύζοντας όλους τους χώρους.

Η έκθεση θα λειτουργεί καθημερι-
νά μέχρι τη Δευτέρα 31 Μαΐου.
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Σημείο αναφοράς για μικρούς 

και μεγάλους και για ολόκλη-

ρη την πόλη αποτελούν οι 10 Κυ-

ριακές που συμπεριλαμβάνονται 

στο παιδαγωγικό πρόγραμμα του 

δήμου Πτολεμαϊδας που στόχο 

έχει τη δημιουργική ψυχαγωγία 

των μικρών δημοτών με την ελπί-

δα να βρουν το μαγικό κλειδί που 

ανοίγει το κουτί της φαντασίας, 

να πάρουν θετική ενέργεια και 

να περάσουν ποιοτικά το χρόνο 

τους, αφήνοντας για λίγο το φορ-

τωμένο σχολικό πρόγραμμα.

Την έναρξη του εκπαιδευτι-

κού προγράμματος έκανε ο δή-

μαρχος Πτολεμαϊδας Γρηγόρης 

Τσιούμαρης τονίζοντας ότι βα-

σικό μέλημα της δημοτικής αρχή 

ήταν να δημιουργήσει τις ανάλο-

γες υποδομές, προκειμένου να 

βρουν διεξόδους τα παιδιά για να 

περνούν ποιοτικά το χρόνο τους. 

«Δώσαμε βαρύτητα σε όλες αυ-

τές τις πολιτιστικές, κοινωνικές 

και αθλητικές εκδηλώσεις» τό-

νισε ο κ. Τσιούμαρης, ενώ έκα-

νε ειδική αναφορά στη λειτουρ-

γία του ΔΗΠΑΙΘΕ και πρόσθεσε 

πως «είμαστε υπερήφανοι που 

μπορούμε και οδηγούμε τα παι-

διά μας στους δρόμους της αρε-

τής, προσπαθώντας να τους δί-

νουμε δημιουργικές διεξόδους».

Την απόλυτη ικανοποίησή της 

από τη συμμετοχή των παιδιών 

που κατέκλυσαν το Πνευματι-

κό Κέντρο εξέφρασε η υπεύθυ-

νη παιδαγωγός για το σχεδιασμό 

του προγράμματος Μάρθα Μαυ-

ρίδου, αναφερόμενη και στις 

επόμενες εκδηλώσεις.

Τα παιδιά από την πλευρά 

τους συμμετείχαν σε ένα πρό-

γραμμα γεμάτο εκπλήξεις από το 

γνωστό και αγαπημένο ταχυδα-

κτυλουργό  Magic Chris, ο οποί-

ος εμφανίζοντας περιστέρια και 

εξαφανίζοντας διάφορα αντικεί-

μενα, κράτησε αμείωτο το ενδια-

φέρον μικρών και μεγάλων.

Την Κυριακή 28 Φεβρουαρί-

ουΤα παιδιά μέσα από το παιχνί-

δι έμαθαν να ανακυκλώνουν και 

να ξαναχρησιμοποιούν διάφορα 

υλικά, με την βοήθεια της παιδα-

γωγού Μάρθας Μαυρίδου, υπεύ-

θυνης του ΔΗΠΑΙΘΕ της ΔΕΠΕ-

ΚΟΠΠ και πέρασαν δημιουργικά 

ακόμα μία Κυριακή.
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Η θεατρική παράσταση «η Σολομώ-
ντεια Λύση» του Γιάννη Καλατζό-

πουλου, μια ευαίσθητη ιστορία με θέμα 
την αγάπη και με την άριστη αισθητική 
του Θεάτρου Σοφούλη, θα παιχτεί την 
ερχόμενη Κυριακή 14 Μαρτίου στις 11 
το πρωί στο Πνευματικό Κέντρο Πτολε-
μαϊδας στο πλαίσιο των «10 Κυριακών» 
που διοργανώνει το ΔΗΠΑΙΘΕ της ΔΕ-
ΠΕΚΟΠΠ.

Η παράσταση είναι βασισμένη στο κι-
νέζικο έργο του 13ου μ.Χ.αιώνα, απ’όπου 
εμπνεύστηκε και ο Μπέρτολτ Μπρεχτ το 
ομώνυμο αριστούργημά του.

Λίγα λόγια για το έργο
Πριν από περίπου 50 χρόνια ο Μπέρ-

τολντ Μπρεχτ πήρε ένα παλιό παραμύ-
θι και το έκανε θεατρικό έργο για μεγά-
λους. Ο Γιάννης Καλατζόπουλος πήρε 
αυτό το έργο και το ξαναέκανε παραμύ-
θι για παιδιά. Το Θέατρο Σοφούλη επέλε-
ξε να ανοίξει την Παιδική του Σκηνή με 
το θαυμάσιο αυτό έργο που είναι ένας 
ύμνος στην αληθινή και ανυπόκριτη αγά-
πη.

Ο κύκλος με την κιμωλία είναι μια αλ-
ληγορία με θέμα την αγάπη, στηριγμέ-
νη στον πανάρχαιο μύθο. Μια βασίλισσα 
κυνηγημένη από στασιαστές, εγκαταλεί-
πει το μωρό της. Το βρίσκει η υπηρέτρια 
της και αποφασίζει να το πάρει για να το 
γλιτώσει από τους διώκτες του. Κυνηγη-
μένη πλέον και αυτή, υποφέρει τα πάν-
δεινα για να του εξασφαλίσει μια στέγη 
και λίγο γάλα. Μια αληθινή αγάπη ανα-
πτύσσεται στο παιδί και στην θετή του 
μητέρα, ώσπου, μετά από χρόνια το κα-
θεστώς αλλάζει και το παιδί γίνεται ο νό-

Γεμάτες χρώματα και όμορφες εικόνες 
για τα παιδιά της Πτολεμαϊδας ήταν 

οι «Δέκα Κυριακές» του παιδαγωγικού 
προγράμματος του δήμου Πτολεμαϊδας, 
η αυλαία του οποίου έπεσε την περασμέ-
νη Κυριακή στον πεζόδρομο της δημοτι-
κής βιβλιοθήκης.

Η εκδήλωση ήταν αφιερωμένη στην 
«Παγκόσμια Ημέρα της Οικογένειας» και 
περιλάμβανε παιχνίδια, ξυλοπόδαρους 
και πολλές εκπλήξεις για τα δεκάδες 

παιδιά που κατέκλυσαν το χώρο.
Την ικανοποίησή του για την επιτυχία 

του προγράμματος εξέφρασε ο δήμαρχος 
Πτολεμαϊδας, τονίζοντας ότι «το βλέμμα 
του δήμου Πτολεμαϊδας είναι στραμμένο 
στο μέλλον και προχωρούμε πάντα με τη 
σκέψη ότι τα παιδιά μας θα γίνουν οι αυ-
ριανοί συνετοί πολίτες. Έχοντας αυτή ως 
πρώτη προτεραιότητα το στόχο δημιουρ-
γήσαμε τις ανάλογες υποδομές, ώστε να 
μπορούν τα παιδιά μας να απασχολούνται 
δημιουργικά στον ελεύθερο χρόνο τους. 
Φέτος πρωτοτυπήσαμε δημιουργώντας 
με τη ΔΕΠΕΚΟΠΠ και το Δημοτικό Θεατρι-
κό Εργαστήρι το παιδαγωγικό πρόγραμμα 

μιμος κληρονόμος του θρόνου και μιας 
αμύθητης περιούσιας. Τότε εμφανίζεται  
η φυσική του μητέρα και το διεκδικεί.. Και 
ο «ιδιόρρυθμος « δικαστής θα κάνει το 
πείραμα: Βάζει το παιδί στην μέση ενός 
κύκλου και ζητάει από τις δύο μητέρες να 
το τραβήξουν προς το μέρος τους, πιά-
νοντας από το ένα χέρι η καθεμιά, και 
όποια νικούσε θα το έπαιρνε υπό την κη-
δεμονία της.

Σ’ ένα υπέροχο σκηνικό, με πλού-
σια κοστούμια, πολλή μουσική, τραγού-
δια, χορό και με την συμμετοχή των παι-
διών, περνούν με ευχάριστο τρόπο αξίες 
όπως η αυταπάρνηση, η αλληλοβοήθεια, 
η αγάπη και η συλλογικότητα που πιστεύ-
ουμε πως είναι τα μόνα αντίδοτα σε έναν 
κόσμο βίας, ατομισμού, και λατρείας του 
κέρδους.

Ταυτότητα της παράστασης

Σκηνοθεσία: Γιάννης Καλατζόπουλος

Μουσική: Δημήτρης Λέκκας

Σκηνικά-Κοστούμια: Βαλεντίνο Βλάσης 
Βαλάσης

Χορογραφίες: Κατερίνα Ανδριοπούλου

Φωτισμοί: Χρήστος Γιαλαβούζης

Παίζουν οι ηθοποιοί:

Κώστας Γακίδης, Παυλίνα Χαρέλα, Σίσ-
συ Ιγνατίδου, Φώτης Πυρυτίδης, Ηλίας 
Μπερμπελής, Τατιάνα Τσαπικίδου.

«10 Κυριακές» που αγκαλιάστηκε από όλα 
τα παιδιά της περιοχής και ευελπιστούμε 
ότι έτσι θα συνεχίσουμε».

Από το Φεβρουάριο που ξεκίνησε το 
πρόγραμμα αποτέλεσε σημείο αναφοράς 
για μικρούς και μεγάλους, καθώς οι 10 
Κυριακές ήταν έτσι σχεδιασμένες, ώστε 
να δώσουν στα παιδιά στιγμές τις οποίες 
θα θυμούνται αργότερα. Σ’ αυτό το πνεύ-
μα κινήθηκαν οι εκδηλώσεις αυτές, των 
οποίων η επιτυχία δίνει το έναυσμα στο 

δήμο και τη δημοτική επιχείρηση πολιτι-
σμού να τις συνεχίσουν από την επόμενη 
σχολική χρονιά.

Στους στόχους του παιδαγωγικού προ-
γράμματος αναφέρθηκε ο διευθυντής της 
Δημοτικής Επιχείρησης Πολιτισμού Δημή-
τρης Λιακάκος, ο οποίος τόνισε ότι ήταν να 
δώσει δημιουργικές διεξόδους στα παιδιά, 
ώστε να εκφραστούν και πρόσθεσε πως 
πήγε πολύ καλά ως μια καινοτόμα δράση 
που θα συνεχιστεί τον ερχόμενο Οκτώβρη.

Απόλυτα ικανοποιημένη δήλωσε και η 
παιδαγωγός Μάρθα Μαυρίδου, ανανεώ-
νοντας το ραντεβού της με τα παιδιά τη 
νέα χρονιά.

H «ΣΟΛΩΜΟΝΤΕΙΑ ΛΥΣΗ» ΣΤΙΣ 10 ΚΥΡΙΑΚΕΣ Η ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΚΥΡΙΑΚΗ
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Με μια πανηγυρική εκδήλωση που 
πραγματοποιήθηκε στην κατάμεστη 

αίθουσα του ξενοδοχείου «Παντελίδης» 
ολόκληρη η οικογένεια του «Αρίωνα» και 
κυρίως του χαντ-μπωλ γιόρτασε τις μέχρι 
τώρα κατακτήσεις της, βάζοντας ως στό-
χους και επόμενες κορυφές.

Εκπροσωπώντας τη διοίκηση του Αρί-
ωνα ο Παύλος Λαζαρίδης χαρακτήρισε 
ιδιαίτερα σημαντική την όλη διοργάνωση, 
καθώς συμπίπτει με την άνοδο της αήτ-
τητης ομάδας ανδρών στην Α2 κατηγορία 
και με την είσοδο της ομάδας γυναικών 
στα ευρωπαϊκά σαλόνια με την κατάκτη-
ση της 4ης θέσης στην Α’ εθνική κατη-
γορία.

Την ικανοποίηση τους εξέφρασαν για 
την πορεία των ομάδων και για τις επιδό-
σεις των αθλητών και αθλητριών, οι δύο 
προπονητές Νίκος Γιόσκος (Ανδρών) και 
Σωκράτης Βακάλης (Γυναικών).

Στο πλαίσιο της εκδήλωσης η διοίκη-
ση του Αρίωνα ανέλαβε την πρωτοβου-
λία να τιμήσει φορείς, αθλητές και παρά-
γοντες που συνέβαλαν στην προώθηση 
του χαντ-μπωλ στην περιοχή, μεταξύ των 
οποίων ήταν ο συντοπίτης ολυμπιονίκης 
και διεθνής αθλητής Γιώργος Χαλκίδης, 
ο οποίος ευχαρίστησε τους διοργανωτές 

Παρουσία της Εφόρου της Ελληνικής 
Ομοσπονδίας Αθλητικής Αλιείας Ρένα 

Βγενοπούλου διεξήχθη στο δημοτικό δια-
μέρισμα Δροσερού υπό την αιγίδα του δή-
μου Πτολεμαϊδας το 2ο Πανελλήνιο Πρω-
τάθλημα Βολών Θαλασσίων Βαρών που 
διοργάνωσε ο αθλητικός σύλλογος Ερα-
σιτεχνών Αλιέων Πτολεμαϊδας. Διεξήχθη 
το περασμένο σαββατοκύριακο στο δημο-
τικό διαμέρισμα Δροσερού υπό την αιγίδα 
του δήμου Πτολεμαϊδας το 2ο Πανελλήνιο 
Πρωτάθλημα Βολών Θαλασσίων Βαρών 
που διοργάνωσε ο αθλητικός σύλλογος 
Ερασιτεχνών Αλιέων Πτολεμαϊδας.

Στον τελικό αγώνα του πρωταθλήμα-
τος συμμετείχαν 22 αθλητές εκ των οποί-

ων διακρίθηκαν οι έξι που αποτελούν την 
Εθνική Ομάδα, η οποία θα εκπροσωπήσει 
τη χώρα μας στο Παγκόσμιο Πρωτάθλη-
μα Βολών Θαλασσίων Βαρών στη Γαλλία, 
σύμφωνα με τον πρόεδρο του συλλόγου 
Κων/νου Τσακιρίδη.

Το Σάββατο πρώτη ημέρα του αγώνα 
ο καιρός ήταν αίθριος με ηλιοφάνεια και 
θερμοκρασία έως 34 βαθμούς Κελσίου. Ο 
άνεμος που επικρατούσε ήταν από 1 έως 
3 μποφόρ μεταβλητών διευθύνσεων. Την 
Κυριακή δεύτερη ημέρα του αγώνα  ο και-
ρός ήταν με βροχόπτωση, ισχυρή κατά δι-

για την τιμητική πρόσκληση, αλλά και το 
δήμαρχο Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμα-
ρη για την πρωτοβουλία του να δώσει το 
όνομά του στο Κλειστό Γυμναστήριο της 
πόλης τονίζοντας ότι «είμαι πολύ χαρού-
μενος γιατί βρίσκομαι σήμερα στον τόπο 
όπου ξεκίνησε το χαντ-μπωλ και ιδιαί-
τερα συγκινημένος για την τιμή από την 
ομάδα που άρχισα τη σταδιοδρομία μου 
και νομίζω ότι τους αξίζουν πολλά συγ-
χαρητήρια για τα όσα έχουν καταφέρει 
στο χαντ-μπωλ. Επί τη ευκαιρία θα ήθελα 
να ευχαριστήσω θερμά το δήμαρχο Πτο-
λεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμαρη και το δη-
μοτικό συμβούλιο για την τιμή που μου 
έκανε να δώσει το όνομά μου στο γυμνα-

στήριο απ’ όπου ξεκίνησα την καριέρα».
Ιδιαίτερα συγκινητικό ήταν το μέρος 

της απονομής των τιμητικών πλακετών 
στο νομάρχη Κοζάνης Γ. Δακή, στο δή-
μαρχο Πτολεμαϊδας Γρηγόρη Τσιούμαρη 
και φυσικά στο Γιώργο Χαλκίδη για την 
προσφορά τους στην ανάδειξη του αθλή-
ματος της χειροσφαίρισης στην περιοχή.

Ήταν μια άκρως πετυχημένη εκδήλω-
ση που διανθίστηκε με ποντιακή μουσι-
κή από τοπική ορχήστρα και με ποντια-
κούς χορούς από τα χορευτικά τμήματα 
του ποντιακού συλλόγου Πτολεμαϊδας.

αστήματα, έως 26 βαθμούς Κελσίου θερ-
μοκρασία και ο άνεμος ήταν από 2 έως 3 
μποφόρ μεταβλητών διευθύνσεων.

Από την πλευρά της η Έφορος της Ελ-
ληνικής Ομοσπονδίας Αθλητικής Αλιείας 
Ρένα Βγενοπούλου συνεχάρη τον τοπικό 
σύλλογο για την όλη διοργάνωση, ενώ ευ-
χαρίστησε το δήμαρχο Πτολεμαϊδας Γρη-
γόρη Τσιούμαρη και το δήμο για τη μεγά-
λη βοήθεια στην ανάπτυξη της Αθλητικής 
Αλιείας με τη στήριξη όλων των δραστηρι-
οτήτων που φιλοξένησε στην περιοχή, το-
νίζοντας μεταξύ άλλων «η πόλη της Πτο-
λεμαϊδας είναι η αγαπημένη μας, καθώς ο 
δήμος διοργάνωσε με επιτυχία όλα τα πα-
νελλαδικά πρωταθλήματά μας από όπου 

συγκροτήθηκαν οι εθνικές ομάδες που 
εκπροσώπησαν τη χώρα μας στα παγκό-
σμια πρωταθλήματα, ενώ το μεγάλο όνει-
ρο μας είναι να φιλοξενήσει αυτή η πόλη 
και το παγκόσμιο πρωτάθλημα όπου θα 
έρθουν άνθρωποι από όλο τον κόσμο».

Τη διαβεβαίωση ότι ο δήμος Πτολε-
μαϊδας θα στηρίξει κάθε προσπάθεια 
του τοπικού συλλόγου εξέφρασε η αντι-
δήμαρχος Κική Σαββουλίδου. Στο πρω-
τάθλημα συμμετείχε και ο περσινός 
πρωταθλητής Ελλάδας Γιώργος Μπό-
νης.

Η ΓΙΟΡΤΗ ΤΟΥ ΧΑΝΤ-ΜΠΩΛ ΣΤΗΝ ΠΤΟΛΕΜΑΙΔΑ  2ο  ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ ΑΘΛΗΤΙΚΗΣ ΑΛΙΕΙΑΣ 
ΣΤΟ ΔΡΟΣΕΡΟ ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ



σελ.55 Αθλητικά

Τους καλύτερους χρόνους στην Ελλάδα 
πέτυχαν οι μικροί αθλητές της Ακαδη-

μίας των «Δελφινιών» του δημοτικού Κο-
λυμβητηρίου Πτολεμαϊδας με τη συμμε-
τοχή τους στην αγωνιστική ημερίδα που 
πραγματοποιήθηκε το Σάββατο στις Σέρ-
ρες, αντιμετωπίζοντας τις αντίστοιχες 
ομάδες του «Άρη Θεσσαλονίκης» και του 
«Πανσερραϊκού», καθώς και τη διοργα-
νώτρια ομάδα «Σέρρες 2005» που πρω-
ταγωνιστούν δεκαετίες στο χώρο της κο-
λύμβησης.

Τα «Δελφίνια» συμμετείχαν με 72 μι-
κρούς αθλητές γεννημένους το 2001, 
2002 και 2003, κερδίζοντας τις εντυπώ-
σεις όλων.

Τον καλύτερο χρόνο στην Ελλάδα πέ-
τυχε ο 9χρονος Αθανάσιος Ραδουνισλής, 
κερδίζοντας στα 50μ. πρόσθιο με χρόνο 
49:50 και είναι ο πρώτος στην ηλικία του 
αθλητής στην Ελλάδα.

Την πρώτη θέση κατέκτησε ο επίσης 
9χρονος Γιώργος Παντζούρης στα 50μ. 
ελεύθερο με χρόνο 38:42 που είναι ο 
τρίτος καλύτερος χρόνος στην Ελλάδα. 
Σύμφωνα με τον επικεφαλής της απο-
στολής προπονητή Παναγιώτη Σπανό-
πουλο ξεχώρισαν σε χρόνους και πολλοί 
άλλοι μικροί αθλητές της Ακαδημίας του 
Δημοτικού Κολυμβητηρίου  Πτολεμαϊδας, 
ενώ την ομάδα συνόδευσαν οι προπονη-
τές Κωνσταντίνος Αρβανίτης και Κατερί-
να Ευθυμίου.

Μέγιστη υπήρξε και η συγκομιδή με-
ταλλίων στις τρεις πρώτες θέσεις, αλλά 
εκεί που πλέον φάνηκε η μεγάλη διαφο-
ρά ήταν η σκυταλοδρομία όπου συμμετεί-
χαν δύο ομάδες της Πτολεμαϊδας με παι-
διά γεννημένα το 2001, κατακτώντας την 
1η και 3η θέση.

Συγκεκριμένα η ομάδα της πρώτης 
θέσης (παιδιά του 2001) προηγήθηκε 
της ομάδας των Σερρών, τερματίζοντας 
με διαφορά 30 μέτρων. Πρώτη θέση κα-
τέλαβαν στη σκυτάλη και τα παιδιά που 
είναι γεννημένα το 2002. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι τα «Δελφίνια» 

της Πτολεμαϊδας αγωνίστηκαν με κορυ-
φαίες ομάδες που έχουν παράδοση στο 
άθλημα και πολλές διακρίσεις.

ΣΤΗΝ ΝΑΟΥΣΑ
Στο χειμερινό πρωτάθλημα προαγω-

νιστικών κατηγοριών (ηλικιών 10-11-12 
ετών) Κεντροδυτικής Μακεδονίας που 
διοργανώθηκε στο Κλειστό Κολυμβητή-
ριο Νάουσας συμμετείχαν το σαββατοκύ-
ριακο 

μεταξύ 17 ομάδων τα «Δελφίνια» με 
45 συμμετέχοντας έφεραν πίσω 54 με-
τάλλια. Η συγκομιδή έχει ως εξής:  27 
ΧΡΥΣΑ 15 ΑΣΗΜΕΝΙΑ 12 ΧΑΛΚΙΝΑ

ΣΤΗΝ ΠΤΟΛΕΜΑΙΔΑ

Συνεχίζονται οι επιτυχίες της Ακαδη-
μίας Δελφινιών Πτολεμαϊδας. Το περα-
σμένο Σάββατο πραγματοποιήθηκε ημε-
ρίδα κολύμβησης στην Πτολεμαίδα με 
συμμετοχή των ομάδων: Δελφίνια Πτολε-
μαϊδας, Άρης Θεσσαλονίκης, Ε.Α.Τ.Ε.Κ. 
Θεσσαλονίκης, Ποσειδώνας Κοζάνης, 
ΑΤΛΑΣ Κοζάνης, Εθνικός Κοζάνης και 
Άλμπατρος Κοζάνης. 

Στους αγώνες συμμετείχαν 320 παι-
διά ηλικίας 7, 8 και 9 ετών. Η ομάδα της 
Πτολεμαϊδας κατέλαβε την πρώτη με εν-
νιά χρυσά, δώδεκα ασημένια και οχτώ 
χάλκινα μετάλλια. Αξίζει να σημειωθεί ότι 
πολλά παιδιά πραγματοποίησαν χρόνους 
που τους κατατάσσουν στην πρώτη τριά-
δα σε όλη την Ελλάδα.

Πολλά συγχαρητήρια στους προπονη-
τές της ομάδας Παναγιώτη Σπανόπουλο, 
Κων/νο Αρβανίτη και Κατερίνα Ευθυμί-
ου. Επίσης πολλά συγχαρητήρια αξίζουν 
σε όλα τα παιδιά της ομάδας που με την 
προσπάθεια τους ανέδειξαν την ομάδα 
της Πτολεμαϊδας στην πρώτη θέση.

Η κατάταξη των ομάδων διαμορφώθη-
κε ως εξής:

1) Δελφίνια 2) Άρης 3) Ποσειδώνας 
4) Άτλας 5) ΕΑΤΕΚ 6) Εθνικός 7) Άλμπα-
τρος

ΣΑΡΩΝΟΥΝ ΧΡΟΝΟΥΣ ΚΑΙ ΜΕΤΑΛΛΙΑ  ΤΑ «ΔΕΛΦΙΝΙΑ» ΠΤΟΛΕΜΑΪΔΑΣ 
ΣΤΙΣ ΣΕΡΡΕΣ:Πρώτος χρόνος στην Ελλάδα από το Ραδουνισλή - Τρίτος χρόνος από τον Παντζούρη
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